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Geachte heer, mevrouw, 

Op 27 jxini j.l. heeft uw raad tijdens het voorjaarsdebat een aantal moties 
aangenomen. In deze brief geven we aan hoe we die moties willen 
afhandelen. 

Bijgaand treft u ook de vierde recessie rapportage aan. In 2012 bent u door 
middel van de recessie rapportage drie keer geinformeerd over de verwachte 
risico's en tekorten. We hebben toegezegd u elke twee maanden te 
informeren over de actuele stand van zaken. Bij de begroting 2013 volgt de 
volgende recessie rapportage. 

1. Motie geen cultuurwoestijn iu het Noorden 
Met deze motie vraagt u ons de culturele instellingen uit het noorden 
te blijven ondersteunen in de lobby om aandacht te blijven vragen bij 
de Staatssecretaris van cultuur voor de onevenredige verdeiing van 
cultuurbudgetten ten opzichte van het noorden en deze ongedaan te 
maken. U vraagt ons ook deze motie aan de leden van de Tweede 
Kamer te doen toekomen. 

Wij hebben u de afgelopen periode uitgebreid geinformeerd over de 
activiteiten die ons college —zowel zelfstandig als gezamenlijk met 
andere overheden- richting het kabinet en de Tweede Kamer 
onderneemt om tot een meer evenwichtige spreiding van 
Rijksmiddelen te komen. Wij blijven uw raad in aanloop van de 
definitieve behandeling van de Rijkscultuurnota op de hoogte houden 
van onze inspanningen en de resultaten. 
Wij beschouwen de oproep aan de staatssecretaris van Cultuur dan 
ook als een steun voor onze inzet en wij zullen deze motie aan de 
tweede Kamer toesturen. 
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2. Motie Groene stroom 24/7! 
Uw raad wil dat wij in overleg treden met partijen als BCEMA, Energy 
Valley, etc. over de haalbaarheid van een experiment dat tot doel heeft 
lokaal opgewekte zonnestroom op te slaan en de opgeslagen energie 
op piekmomenten weer in te zetten. U wilt dat wij hiervoor zonodig 
3 tot 4 hectare grond beschikbaar stellen en u wilt dat wij u uiterlijk 
31 december 2012 over de voortgang informeren. 

Uw motie past prima in ons prograrrima "Groningen geeft Energie ". 
Wij zeggen toe om in overleg te gaan met de genoemde partijen om te 
kijken ofer een experiment opgezet kan worden. Daarnaast zullen wij 
ook andere partijen benaderen, zoals grondeigenaren die geschikte 
percelen in hun bezit hebben. Wij zullen in december uw raad een 
eerste verkenning voorleggen. 

3. Motie Armoedebeleid 
U spreekt met deze motie uit dat het zoveel mogelijk in stand houden 
van het bestaande pakket aan voorzieningen uit het armoedebeleid 
uitgangspunt is voor het vormgeven van het nieuwe armoedebeleid. 

Bij het opstellen van de begroting voor 2013 houden wij rekening met 
de in de motie verwoorde mening van. uw raad. 

4. Motie Mensenhandel 
U verzoekt ons afhankelijk van de uitkomsten van de expertmeeting 
mensenhandel maatregelen te treffen iom de zorgcoordinatie bij de 
aanpak van mensenhandel te waarborgen. 

Ons college deelt het belang dat de indieners hechten aan de 
werkzaamheden van de zorgcoordinator. Een deel van de fmanciele 
problematiek lijkt het gevolg van toestroom van buiten de regio 
Groningen. 
Indien dit vermoeden wordt bevestigd, zal de burgemeester deze 
problematiek op korte termijn bij de minister van sociale zaken aan de 
orde te stellen. 
Tijdens de expertmeeting op 12 juli jl. zijn de voor de zorgcoordinatie 
van slachtoffers van mensenhandel beschikbare middelen nauwelijks 
een punt van aandacht geweest. 
Wij willen onderzoeken of we binnen het bestaande subsidiebedrag 
meer middelen kunnen vrijmaken voor de zorgcoordinatie. 
Bijvoorbeeld door een andere organisatorische inbedding van de 
ketenregisseur. In het najaar zullen wij u hierover nader informeren. 
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5. Motie Integratie i& Emancipatie 
U vraagt ons tweejaarlijks de stand en ontwikkeling van de integratie 
en emancipatie in de stad Groningen te onderzoeken. U wilt dat wij de 
uitkomsten van dat onderzoek in 2013 voorleggen aan uw raad en 
betrekken bij de behandeling van het integratie- en emancipatiebeleid. 

In onze brief van 29 meijl. (BD12.3118532) hebben wij u naar 
aanleiding van vragen uit de raadscommissie bij de rekening 2011, 
geschreven dat wij in juli 2013 komen met een evaluatie van zowel de 
Emancipatienota als het integratiebeleid. Wij zullen dan aangeven op 
welke wijze we een tweejaarlijks onderzoek naar de stand en 
ontwikkeling van de integratie en emancipatie in de stad Groningen, 
hiervan onderdeel kunnen laten zijn. 

6. Motie Noodopvang 
U verzoekt ons in de begroting 2013 tenminste het bedrag dat in 2012 
voor noodopvang van asielzoekers en vluchtelingen is uitgetrokken te 
handhaven. Wanneer er indicaties zijn dat dit bedrag tekort schiet, wilt 
u dat wij het bedrag verhogen. 

In de begroting 2012 is een bedrag van 265.000 euro beschikbaar. Bij 
het opstellen van de begroting 2013 maken we opnieuw een 
inschatting van het geheel aan voorzieningen dat nodig is voor deze 
doelgroep. 

7. Motie 'Onderwijshuisvesting van woorden naar daden' 
U verzoekt ons voor de begroting 2013 te komen met een eerste opzet 
van het aangekondigde Masterplan. U wilt dat wij daarbij verkennen 
of door een meer efficiente besteding van het 
onderwijshuisvestingsbudget de uitvoering van de Kademota 
dichterbij te brengen is. U wijst daarbij op de mogelijkheid tot 
samenwerking met de schoolbesturen rond opdrachtgeverschap en op 
de bundeling van beheer en onderhoud van Vastgoed in de 
gemeentelijke organisatie. 

Het opstellen van een Masterplan vraagt om zorgvuldige 
voorbereiding met de betrokken partijen. Wij hebben u toegezegd dat 
wij het Masterplan in maart 2013 aan u voorleggen. 
Na de zomer ontvangt uw raad een eerste voortgangsrapportage op 
de Kademota Onderwijs, waarin we ingaan op de financiele opgave 
en de vertaling daarvan voor het onderwijshuisvestingsbudget. Ook 
besteden we aandacht aan de samenhang van het 
binnenklimaat/duurzaamheid, de betrokkenheid en participatie van 
scholen en schoolbesturen. 
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Bij de uitwerking van de kademota nemen we ook de mogelijkheden 
van samenwerking tussen gemeente en schoolbesturen rond thema 's 
van opdrachtgeverschap, gecombineerde uitvoering, e.d. mee. Over 
mogelijke bundeling van beheer en onderhoud van het 
maatschappelijk vastgoed binnen de gemeentelijke organisatie is uw 
raad onlangs geinformeerd met de brief (en bijiagen) van 21 juni 
2012, BD12.3141681. Kortheidshalve wordt verwezen naar bijlage 3, 
pag. 8, onder 19. 

8. Motie Regiotram 
Uw raad spreekt uit dat bij de huidige stand van de gemeentelijke 
financien de Regiotram niet door kan gaan. 

De motie wordt betrokken bij de voorbereidingen van de begroting 
2013. 

9. Motie focus op sport 
U constateert dat we stevige ambities hebben geformuleerd op het 
gebied van de sport. U bent van mening dat er meer focus op sport 
nodig is om de gestelde ambities te halen en dat daar ook de 
benodigde middelen bijhoren. U verzoekt ons daarom voor de 
begroting 2013 in beeld te brengen wat er voor nodig is om de 
gestelde doelen en ambities voor sport en bewegen te bereiken. 

Wij gaan deze motie uitvoeren en u ontvangt hierover in September 
een brief. 

10. Motie heroverwegen inzet ISV-middelen 
U verzoekt ons bij het opstellen van de begroting 2013 bij de 
heroverweging van ISV-middelen als bezuinigingspost meer inzicht te 
geven in de status en geschiedenis van de genoemde projecten, in het 
mogelijk hanteren van de kaasschaafmethode en in het aangeven van 
de consequenties van stopzetten c.q. 'kaasschaven'. 

Bij het opstellen van de begroting 2013 geven wij bij de 
heroverweging van ISV-middelen als bezuinigingspost meer inzicht in 
de status en geschiedenis van de genoemde projecten. Daarbij gaan 
wij ook in op het mogelijk hanteren van de kaasschaafmethode en de 
consequenties die hierbij horen. 

11. Motie fietsobstakels 
U vraagt ons uw raad inzicht te geven in de oplossingsrichtingen van 
de problematiek van fietsobstakels en advies te geven over een straf-
dan wel bestuursrechtelijke handhaving. 
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Wij zijn het met uw raad eens dat wij er alles aan moeten doen om een 
veilige fietsstad te zijn voor onze inwoners. Om meer inzicht te kunnen 
geven in de oplossingsrichtingen van de problematiek van 
fietsobstakels, maken wij een korte inventarisatie van deze materie. 
We willen een inschatting maken van hoe groot dit probleem is in 
Groningen. Daarbij maken wij gebruik van het onderzoek dat is 
uitgevoerd door de verkeerspsychologen Eva Fabriek en Dick de 
Waard. Aan de hand van de inventarisatie en inschatting brengen wij 
eventuele opiossingen voor dit probleem in beeld. Wij verwachten uw 
raad hierover in november nader te kunnen informeren. 

12. Motie samenwerking SoZaWe & iederz 
Met deze motie vraagt u ons de samenvoeging van de diensten 
SoZaWe en iederz te onderzoeken en uw raad voor de bespreking van 
de begroting 2013 te informeren over de effecten hiervan voor de 
gemeentelijke organisatie en dienstverlening. 

Nog deze maand leggen wij uw raad de "[Re-Jvisie Zicht op werk & 
participatie in Stad' voor. Hierin schetsen wij onze visie op de 
uitvoering van de re-integratie- en participatietaken binnen de Wwb 
en de sociale werkvoorziening. Een van de maatregelen is dat wij 
willen bouwen aan een nieuwe uitvoeringsorganisatie. Hierin willen 
wij binnen de veranderende kaders zo effectiefen efficient mogelijk 
dienstverlening bieden aan werkzoekenden die niet op eigen kracht 
deel kunnen nemen aan de arbeidsmarkt. 
Deze nieuwe uitvoeringsorganisatie bestaat in ieder geval uit de 
diensten SOZA WE en iederz. Onze visie ligt daarmee in lijn met uw 
motie. Zodra uw raad de visie heeft vastgesteld, starten wij met de 
uitwerking. 

13. Motie proefdiervrije schoonmaakmiddelen 
U vraagt ons in het bestel van de nieuwe aanbesteding het onderdeel 
proefdiervrij op te nemen, hieraan een significante weging toe te 
kermen en ook het onderwerp milieuvriendelijkheid in het bestek op te 
nemen. 

Met schoonmaakmiddelen zelfworden geen dierproeven uitgevoerd. 
Met bestanddelen van schoonmaakmiddelen wel. 
Schoonmaakmiddelen waarvan de grondstoffen dierproefvrij zijn, zijn 
(nog) niet beschikbaar. Vanwege deze situatie is het niet mogelijk om 
een criterium met betrekking tot proefdiervrije schoonmaakmiddelen 
te formuleren. 
We zullen bij de nieuwe schoonmaak aanbesteding het onderdeel 
milieuvriendelijkheid en dierproefvrij specifiek opnemen en hieraan 
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de nodige waardering verbinden. Dit geldt ook voor de aandacht voor 
schoonmaakmethoden die minder of geen schoonmaakmiddel 
gebruiken, zoals de microvezel technologic. In het grootste deel van 
de gemeentelijke gebouwen wordt met deze techniek gewerkt waarbij 
er geen schoonmaakmiddel wordt gebruikt. 

Toezeggingen 
Tijdens het Vooijaardebat zijn de volgende toezeggingen gedaan. 

- Voor de begrotingsbehandeling in november krijgt de raad een 
overzicht van de financiering + control op de grote projecten. 

Wij komen deze toezegging na. Vooraf consulteren wij uw raad over 
welke vragen u beantwoord wilt zien. 

Wethouder Dekker vat de suggestie van de PvdA m.b.t. een mediator 
als volgt op: 'misschien hebben we een soort guidance nodig van een 
derde, die ons helpt en ondersteunt in het ontwikkelen van misschien 
een hernieuwde RSP-visie voor de bereikbaarheid van de regio en van 
de stad. Hier gaan we niet alleen over, de burgemeester zal contact 
opnemen met de voorzitter van GS en deze suggestie aan hen 
voorleggen'. 

We hebben uw wens reeds bij de provincie aan de orde gesteld. 

Met vriendelijke groet, 
aneester en wethouders van Groningen, 

jurgemeester, 
dr. J.P. (Peter) Rehwinkel 

de secretaris, 
drs. M.A. (Maarten) Ruys 
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BIJLAGE I 

AANGEHOUDEN MOTIES 
1. Motie 'haal de kracht niet uit G-kracht' 

VERWORPEN MOTIES 
1. Motie zichtbaar duurzaam 
2. Motie uitwerking Handvest diversiteit bij congressen en conferenties 
3. Motie geen onderzoek Zuidelijke Ringweg 
4. Motie geen verhoging woonlasten 
5. Motie personele bezuinigingen 
6. Motie begrafenisleges 
7. Motie 'BouwJong op orde' 
8. Motie 'Weerstandsvermogen op peir 
9. Motie voorlichtingscampagne gevolgen eten van vlees 
10. Motie opvoedingscursus honden Stadjerspas 
11. Motie Handen af van Duurzaamheid! 
12. Motie alternatief Regiotram 
13. Motie van Treumis 
14. Motie geen heroverweging Zuidelijke Ringweg 
15. Motie spoorlijn naar Heerenveen 
16. Motie lastendruk moet omlaag naar een realistisch peil 
17. Motie geen stijging van de prijzen van het Openbaar Vervoer 

INGETROKKEN MOTIES 
1. Motie eerst de tram 
2. Motie 'Bslim op de basisschool' 
3. Motie proefdiervrije schoonmaakmiddelen (II) 
4. Motie kleinere gemeentelijke overheid 
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Geachte heer, mevrouw. 

Op 23 mei 2012 heeft u in verschillende raadscommissies de programma's 
van de gemeenterekening 2011 besproken. Tijdens die commissies is een 
aantal vragen gesteld, waarvan wij hebben toegezegd deze te beantwoorden 
voor de raadsvergadering over de rekening op 30 mei aanstaande. In deze 
brief beantwoorden wij die vragen. We hebben een papieren en een digitale 
versie van de bijiagen in de visietrommel gedeponeerd. 

PROGRAMMA 2 ECONOMIE EN WERKGELEGENHEID-
COMMISSIEW&I 

Toelichting op aantal startende ondernemingen en het aantal 
bedrijfsvestigingen 
In de commissie is verduidelijking gevraagd over de groei van het aantal 
startende ondernemingen en het aantal bedrijfsvestigingen en de relatie met 
de verplichte inschrijving bij de Kamer van Koophandel. 

Een nadere toelichting op de mogelijke oorzaken voor de groei van het aantal 
startende ondernemingen is nodig. Het vertekende beeld als gevolg van de 
verplichte inschrijving bij de Kamer van Koophandel treedt voornamelijk op 
in 2010, met een licht na-ijleffect in 2011. De Kamer kan geen eenduidige 
verklaring voor de stijging van het aantal starters geven. Een vermoeden is 
dat vanwege de recessie mensen kiezen voor het opzetten van een eigen 
onderneming als alternatief voor loondienst. Dat geldt met name voor 
jongeren en studenten. Wij komen met de stijging van 10,9% boven het 
landelijke gemiddelde van 9% uit. 



Cijfers Binnenstadsontwikkeling 
In de rekening staat bij een aantal onderdelen binnen het Deelprogramma 
"Binnenstad en Toerisme" vermeld dat we de resultaten over 2011 dit 
vooijaar verwachten. Wij hebben toegezegd u nader te informeren over de 
actuele cijfers. 

Het aantal overnachtingen in 2011 vindt u in onderstaande tabel. Het aantal 
bezoekers aan de binnenstad, de omzetgegevens en andere indicatoren zijn 
onderdeel van de detailhandelsmonitor. De monitor zullen wij u eind juni 
voorleggen. 

overnachtingen in Groningen met en zonder sterren in 2011 
Hotels met sterren 
Hotels zonder sterren 
Campings 
Jachthavens 
B&b's 

Totaal alle accommodaties 

300.924 
40.422 
18.810 
2.812 

18.844 

381.812 

PROGRAMMA 3 JEUGD EN ONDERWIJS- COMMISSIE O&W 

Project gezonde en veilige school 
In uw raadscommissie is gevraagd of het project gezonde en veilige school is 
gestopt. 

In "Stad om op te groeien ", Kademota Integraal jeugdbeleid Gromngen 
2011-2014- nummer BDl 1.2509186- is vastgesteld dat het project Gezonde 
en Veilige School stopt met ingang van augustus 2012. Concreet houdt dat in 
dat scholen niet meer ieder jaar een subsidie kunnen aanvragen voor het 
bekostigen van activiteiten op dit gebied. Door inzet van vele activiteiten 
zetten wij als gemeente al een heleboel middelen in op dit gebied. U moet dan 
denken aan concrete projecten die van uit het gezondheidsbeleid 'Samen 
Gezond in de Stad' worden gedaan. Een aantal voorbeelden is: de methodiek 
'Gezonde School'die de GGD uitvoert; de subsidlering van B-slim; het 
subsidi'eren vanpreventieprogramma's in het onderwijs etc. 

PROGRAMMA 4 WELZIJN, GEZONDHEID EN ZORG-
COMMISSIE O&W 

Kosten Lijkschouw 
Uw commissie heeft gevraagd waarom de gemeente de kosten voor 
lijkschouw bij euthanasie betaalt. 

Een lijkschouw vindt plaats op grond van de Wet op de lijkbezorging en in het 
geval van euthanasie de Wet toetsing levensbeeindiging. Ingevolge artikel 4 
van de Wet op de lijkbezorging verschaffen Burgemeester en Wethouders 
gelegenheid tot het doen schouwen van lijken en benoemen zij een of meer 
gemeentelijke lijkschouwers. De kosten van een lijkschouw worden conform 
artikel 8 van de V&GR-regeling (gemeenschappelijke regeling) in rekening 
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gebracht bij gemeenten. Bij levensbeeindiging op verzoek of hulp bij 
zelfdoding schakelt de behandelende arts conform regelgeving altijd de 
gemeentelijke lijkschouwer in. 

Tennijn evaluatie Emancipatie en Integratie 
Uw commissie vraagt naar een realistische tennijn voor de 
evaluatie emancipatie - en integratie beleid. 

We verwachten in juli 2013 met een evaluatie van zowel de emancipatienota 
als het integratiebeleid te komen. Op basis daarvan zullen we kijken in welke 
vorm we het beieid zullen voortzetten. 

Hulpverlening aan plegers 
In het kader van huiselijk geweld wordt op pagina 99 gesproken over dat 
de hulpverlening aan plegers en de totale systeemaanpak voor verbetering 
vatbaar is. Over welke knelpunten hebben we het? 

De knelpunten zijn verschillend van aard. De plegerhulpverlening en de 
systeemgerichtheid moeten verbeterd worden, door meer afstemming tussen 
de hulp aanpleger, slachtoffer en kinderen. Daarbij is er een financieel 
tekort op de uitvoering van hulpverlening bij een huisverbod. 
In juli hebben wij u de rapportage huiselijk geweld toegezegd. Hier kunnen 
dan de zaken uitgebreid worden besproken. 

Consulten Straat Prostitutie Project 
Uw commissie vraagt zich af hoe het kan dat in het afgelopen jaar minder 
consulten hebben plaatsgevonden in het Straat Prostitutie Project. 

Aangezien er bij het StraatProstitutieProject sprake is van een zeer kwetsbare 
groep vrouwen is het van belang dat er niet veel wisselingen plaatsvinden in 
de personele bezettingen. Dit kan namelijk weerstand oproepen. Wij willen 
juist een band hebben en krijgen met de vrouwen omdat op die manier er ook 
beter een hulpverlenersrelatie kan worden opgebouwd. Daarom is het niet 
wenselijk om tijdelijk personeei in te zetten als dat nodig blijkt te zijn. 
Daarnaast werd er op hetzelfde moment een nieuwe collega ingewerkt. Op dit 
moment hebben we weer een vaste bezetting. 

Bij deze sturen wij u de Juiste cijfers. Per abuis zijn de verkeerde 
aangeieverd Hoewel er terugval is, blijkt deze uiteindelijk minder groot dan 
eerst gedacht. 

StraatProstitutieProject 
Consulten 
Soa-testen 
Aantal positieve soa's 

2009 
261 
136 
35 

2010 
224 
107 
31 

2011 
207 
105 
29 

PROGRAMMA 7 VERKEER- COMMISSIE B& V 

Toelichting aantal auto's binnencordon 



U heeft gevraagd naar het aantal auto's in het binnencordon en hoe de 
toename verklaard kan worden. 

De doelen voor wat betreft het autoverkeer richten zich op het aantal auto's 
op het binnencordon en het aandeel auto binnen de modal split Dit zijn twee 
aparte grootheden. Het eerste cijfer zegt iets over het aantal auto's dat op een 
gemiddelde werkdag het binnencordon passeert. In 2011 is dit toegenomen 
tot 247.200 (ofwel ruim 1%) ten opzichte van 2010. Dit gegeven wordt 
bepaald met behulp van de gemeentelijke verkeerstelpunten die op alle 
wegen/straten staan die de grens van het cordon kruisen. Overigens geldt als 
binnencordon het gebied binnen de Westelijke Ringweg - Spoorlijn 
Groningen-Sauwerd - Noordelijke Ringweg - Van Starkenborghkanaal -
Eemskanaal - Oude Winschoterdiep - Zuidelijke Ringweg. 

De toename op het binnencordon van 1% is gering en kan diverse oorzaken 
hebben. De weersomstandigheden kunnen meegespeeld hebben, maar ook 
omleidingsroutes en wegwerkzaamheden op andere wegen kurmen de oorzaak 
zijn. Een kleine fluctuatie in de hoeveelheid autoverkeer op het binnencordon 
is normaal. De laatste 10 jaar is het aantal auto's op het binnencordon 
ongeveer gelijk gebleven met soms een kleine afwijking van maximaal 1%. 
Ten opzichte van 2009 (het jaar ervoor) is het aantal auto's op het 
binnencordon in 2011 juist met 1% gedaald. In de periode 2006-2011 was het 
aantal auto's op het binnencordon het laagst in 2010. 

Aandeel auto in de modal split 
De modal split geeft aan hoe de verdeiing is tussen het gebruik van 
de verschillende modaliteiten (auto, fiets, bus, etc.) binnen de gemeente 
Groningen. Omdat dit gegeven nauwelijks meetbaar is, wordt gebruik 
gemaakt van het verkeersmodel. Dit verkeersmodel wordt eens per 4 a 5 jaar 
gebouwd, het meest recente verkeersmodel heeft als basisjaar 2008. In 2011 
is het aandeel auto in de modal split licht toegenomen ten opzichte van 
2004 (overigens is het aandeel auto in de modal split gebaseerd op 2008 (en 
niet op 2011), zie de voetnoot die onder de tabel staat op biz. 157, 
gemeenterekening 2011). 

De toename van het aandeel auto in de modal split kan diverse oorzaken 
hebben. Te denken valt bijvoorbeeld aan de bouw van een aantal woonwijken 
dat verder van de binnenstad ligt waardoor het autogebruik relatief gezien 
stijgt. Belangrijker is wellicht het feit dat dit cijfer betrekking heeft op 2008, 
dus eigenlijk nog voor de echte (financiele) crisis. Het is zeer goed mogelijk 
dat het aandeel auto in de modal split voor 2011 lager zou uitkomen. 

Duurzame brandstoffen 
U heeft ons gevraagd of uw raad de komende tijd iets kan verwachten op het 
gebied van het aandeel duurzame brandstoffen in het gemeentelijk 
wagenpark. 

Wij blijven bezig ons wagenpark zo duurzaam mogelijk in te richten en ook 
het aandeel duurzame brandstoffen te verlaten. Voor 2012 staan er een 
aantal projecten gepland. Twee voorbeelden zijn: we gaan een proef met 'gas 
to liquid' brandstofals vervanger van dieselbrandstofbij de wijkpost 
Selwerd. Deze brandstof wordt gedestilleerd uit aardgas en zorgt voor een 
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schonere verbranding en minder geluid. Ook gaan we 
batuienspanningindicatoren plaatsen op dienstvoertuigen zodat er minder 
brandstofwordt gebruikt. 

Commercieel plan parkeerbedrijf 
U heeft ons verder gevraagd wanneer u het commercieel plan van het 
parkeerbedrijf kunt ontvangen. 

U heeft het rapport 'Perspectief op garageparkeren' van bureau Sellsius 
ontvangen bij het raadsvoorstel 'Parkeren met perspectief (RO 12.2939667). 
De concrete uitwerking van de maatregelen zoals genoemd in het rapport van 
Sellsius bieden wij u in oktober 2012 aan. 

PROGRAMMA 8 WONEN- COMMISSIE R&W 

Toelichting aantal woningen voor jongeren 
Tijdens de behandeling van het Programma Wonen van de gemeenterekening 
2011 werd door een aantal fracties aangegeven dat de gepresenteerde cijfers 
over de woningbouwproductie in 2011 overlap vertonen en daardoor 
onduidelijk zijn. Het ging daarbij met name om de jongereneenheden die 
zowel bij de toename van het aantal sociale huurwoningen als bij het 
beleidsveld jongeren worden genoemd. 

In het onderstaande overzicht is aangegeven hoe de toename van de sociale 
huurwoningen in 2011 is opgebouwd: 

353 zelfstandige jongereneenheden (345 Bodenterrein en 8 
Lissabonstraat) 
136 appartementen (corporaties) 
3 7 grondgebonden woningen (corporaties) 
53 particuliere woningen voor sociale verhuur (splitsingen, 
optoppingen, verbouwingen, etc) 

579 sociale huurwoningen in totaal. 

Naast de 353 zelfstandige jongereneenheden zijn in 2011 ook 279 
onzelfstandige eenheden voor jongeren gerealiseerd (72 Lissabonstraat en 
207 Van Ketwich Verschuurlaan). Deze vormen samen het totaal van 632 
eenheden die zijn genoemd bij het beleidsveld Jongeren op pagina 179 van de 
rekening. 

Daamaast werd geconstateerd dat in het programma nog een aantal doelen 
worden genoemd zonder dat daar concrete activiteiten aan zijn gekoppeld 
(zoals het beleidsveld midden- en hogere inkomens). We stellen voor om bij 
het opstellen van de begroting 2013 het programma Wonen hierop te 
screenen en er tevens voor te zorgen dat er een duidelijk overzicht komt van 
de toename van de woningvoorraad per segment. 

PROGRAMMA 9 ONDERHOUD EN BEHEER OPENBARE RUIMTE-
COMMISISE B&V 



Nascheiding kunststof 
Uw commissie heeft gevraagd om cijfers over de nascheiding kunststof. 

Deze cijfers hebben we opgevraagd bij Attero en wij zullen uw raad hierover 
via de commissie Beheer en Oruierhoud in juli informeren. 

Ambitieniveau nuttige toepassingen huishoudelijk afval 
Uw commissie heeft gevraagd om het ambitieniveau van het percentage 
nuttige toepassingen met betrekking tot de doelstelling huishoudelijk afval. 
Ziet het college mogelijkheden om dit percentage te verhogen? 

Wij stellen voor hierop terug te komen bij de bespreking van de Monitor 
Reiniging 2011 die wij u in juli aanbieden. 

PROGRAMMA 10 VEILIGHEID- COMMISSIE F&V 

Aantal gevallen Q-koorts 
U heeft gevraagd of het aantal gevallen van Q-koorts landelijk verzameld 
wordt. 

Het aantal Q-koorts slachtoffers wordt landelijk bijgehouden door het RTVM. 
In de gemeente Groningen zijn in 2011 geen gediagnosticeerde gevallen van 
Q-koorts. 

Aangiftes dierenmishandeling 
U heeft gevraagd of het aantal aangiftes van dierenmishandeling in de stad in 
2011 bekend is. 

Ja, er zijn in 2011 29 diergerelateerde incidenten geweest. 

PROGRAMMA 12 BEDRIJFSVOERING - COMMISSIE F&V 

Externe Inhuur bij iederz 
Bij het onderdeel exteme inhuur heeft u een nadere toelichting gevraagd op 
de inhuur bij de afdeling Groen van iederz, als gevolg van de piekproductie. 

Naast de bestaande afspraken tussen iederz en SoZaWe over de levering van 
dienstverlening op het gebied van re-integratie, is in maart 2011 het 
gezamenlijke project 'Participatieplaatsen' gestart. Ongeveer 450 
bijstandsclienten zijn doorverwezen naar iederz, met als doel het opdoen van 
werkervaring. Dit project heeft te weinig resultaat opgeleverd. Een van de 
oorzaken ligt in het vrijblijvende karakter van het project. Daarnaast 
constateerden we in een groot aantal gevallen een mismatch tussen vraag een 
aanbod. Uiteindelijk is het aantal clienten dat daadwerkelijk bij de afdeling 
Groen aan de slag is gegaan verder beneden de verwachting gebleven, 
waardoor de piekproductie met externe inhuur is opgevangen. 

Voorbeeld verbetering werkprocessen 
In de commissie is het voorbeeld aangedragen van de afdeling 
Contractmanagement en Subsidies (CMS) van de dienst OCSW, als 



voorbeeld voor verbetering van werkprocessen en daarmee een besparing. U 
heeft gevraagd hoe wij als college deze positieve ervaringen elders in de 
organisatie kunnen gebruiken. 

De verbetering van deprimaire subsidieprocessen, en het ontwerp en de 
implementatie van een subsidie informatie management systeem wordt 
landelijk als 'best practice' gezien. De ervaringen die de afgelopen drie jaar 
binnen de dienst OCSW zijn opgedaan zijn inderdaad van grote waarde voor 
de gehele organisatie. Wij betrekken dan deze en andere positieve ervaringen 
bij het professionaliseren van dienstverleningstrajecten binnen andere 
vakdirecties. 
Met de bundeling van kennis en capaciteit binnen het Shared Service 
Centrum zien wij nog meer mogelijkheden om gebruik te maken van de 'best 
practices' en deze te vertalen naar andere werkprocessen. 



PROGRAMMA 13 OVERIG - COMMISSIE F&V 

Informatievoorziening nadelig resultaat 
In de conunissie heeft u een nadere toelichting gevraagd op de 
informatievoorziening over het nadelige resultaat als gevolg van het niet 
correct verwerken van de bezuinigingsmaatregel'verlagen budget incidenteel 
beleid' in de meeqarenbegrotmg 2008-2011 (pag. 275). 

Zoals gemeld in de commissie is uw raad reeds hierover geinformeerd. Voor 
de volledigheid voegen wij onze brief-nummer BD11.263I52I- inzake de 
Voortgangsrapportage 2011-1 van 16 juni 2011 hierbij (pag. 4, overige 
concernresultaten). Om dergelijke omissies te voorkomen is het werkproces 
aangescherpt. Zo zijn meer 'checks and balances' ingebouwd, is er meer tijd 
uitgetrokken voor het totstaruikominsgsproces en is de aansturing verscherpt. 

REKENING ALGEMEEN, PARAGRAFEN EN FINANCIEEL 
PRESPECTIEF- COMMISSIE F&V 

Stand van zaken Dafinci en kwartaalafsluitingen 
Wij hebben u toegezegd schriftelijk terug te komen op de stand van zaken 
DaFinci en specifiek over de kwartaalafsluitingen. 

Injuni 2011 is overgegaan op een nieuw informatiesysteem. Onder de eigen 
naam Daflnci is het ERP pakket GFS/EnterpriseOne van Cap Gemini/JD 
Edwards operationeel geworden. We beschikken sindsdien over een 
geintegreerde omgeving op het gebied van financien, inkoop, projecten en 
tijdregistratie, waarbij zoveel mogelijk uniformering en standaardisering van 
processen en inrichting in de administratie is doorgevoerd. In de tweede helft 
van 2011 zijn we verder gegaan met ons het systeem eigen te maken en 
onvolkomenheden op te lossen. Hieronder vallen de aandachtspunten uit de 
interim-controle en de onderwerpen ter voorbereiding op de Jaarrekening 
2011. Wij zijn tevreden met de resultaten van deze inspanningen. 

De verminderde voorspelbaarheid VGR 2011-3 is mede veroorzaakt doordat 
we minder capaciteit konden inzetten op begrotingsbeheer. Veel capaciteit 
was nodig bij de invoering van Dafinci. Hierdoor is ook enige vertraging 
ontstaan in het bijwerken van de administratie. Deze vertraging is inmiddels 
ingelopen. 
Dit jaar hebben we geen implementatie enplukken we ookde vruchten van de 
verbeteringen die ten behoeve van de Jaarrekening zijn doorgevoerd. Er zijn 
rapportages vervaardigd die ook worden gebruikt voor de 
kwartaalafsluitingen, bijvoorbeeld het rapport 'realisatie versus begroot per 
deelprogramma'. Medewerkers hebben sinds eind vorig Jaar ook meer kennis 
van en ervaring met het systeem. Mogelijke afwijkingen in de 
voorspelbaarheid van resultaten hebben daarom niet te maken met de 
vastlegging van de realisatie in Dafinci, maar met het proces van 
prognosticeren en de voorzienbaarheidvan afwijkingen. 

De realisatieciffers in Dafinci van het eerste kwartaal vormen de basis voor 
de prognose en VGR-1. Op 13 april zijn de subadministraties (debiteuren, 
crediteuren) gesloten en op 20 april is de grootboekadministratie over het 
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eerste kwartaal gesloten. Deze stand vormt de basis voor de 
voortgangsrapportage en de controle op de kwartaalafsluiting. De controle 
op de kwartaalafsluiting is goed verlopen. 

Concluderend zijn wij zijn van mening dat Dafinci naar behoren werkt. Het 
meeste belang is nu gelegen in het afronden van de beheerprocedures zoals 
ook uit het verslag van de accountant blijkt. Daar zetten we nu op in. De 
genoemde punten door de accountant zijn ofgeimplementeerd ofer wordt 
aan gewerkt. Daamaast vinden verbeteringen plaats om Dafinci mee te laten 
veranderen met de veranderingen in de organisatie en het gebruik verder te 
optimaliseren. 

Onrechtmatig verstrekte vei^oedingen aan personeei 
In de commissie heeft u om een nadere toelichting gevraagd op het overzicht 
in het kader van de Wet openbaarmaking uit publieke middelen gefinancierde 
topinkomens. 

Het betreft een getroffen voorziening voor het opvangen van een 
pensioentekort als gevolg van het (vrijwillig) aannemen van een nieuwe 
functie buiten de gemeentelijke organisatie en ter afkoop van alle 
directe/indirecte verplichtingen van werkgever uit de (beeindiging van de) 
aanstelling, waaronder mogelijke uitkeringsrechten (WW-
uitkering/bovenwettelijke uitkeringen) van de werknemer. 

Toelichting wethouderspensioenen 
In de commissie heeft u om een nadere toelichting gevraagd op de 
voorzienii^ voor wethouderspensioenen, in relatie tot de visie van de 
accountant. 

In onze brief van 15 mei- nummer BDI2. 3093135- als reactie op het rapport 
van de accountant, gaan we nader in op de voorziening voor de 
wethouderspensioenen. 
Sinds 2001 zijn gemeenten verplicht om zorg te dragen voor het pensioen van 
politieke ambtsdragers (wethouders). In 2007 is door ons college besloten 
voor alle huidige en toekomstige wethouders een pensioenverzekering afte 
sluiten bij Loyalis. Hiertoe zijn ook structurele middelen beschikbaar gesteld. 
Daarbij is tevens besloten om de pensioenverplichting van alle oud-
wethouders nog niet te verzekeren aangezien er sprake zou zijn van een 
landelijk in te stellen pensioenfonds voor wethouders. Dit zou eerst in 2010, 
toen in 2013 worden ingevoerd. Op dit moment is er nog geen zicht op een 
dergelijkpensioenfonds. Achterliggende reden is dat lang niet alle gemeenten 
voldoende middelen beschikbaar hebben en het Rijk daarop geen uitsluitsel 
wil geven. 
Wij hebben als gemeente naast de structurele middelen ook een voorziening 
getroffen waaraan Jaariijks de vrijval van de structurele middelen wordt 
toegevoegd. In 2010 is berekend dat op de langere termijn de middelen 
beschikbaar zijn om aan de verplichtingen te voldoen. Zoals bekend is de 
dekkingsgraad van pensioenen op dit moment in beweging. In de 2e helft van 
2012 zal een nieuwe berekening worden gemaakt. 
De accountant adviseert om nu al een volledige voorziening te treffen, maar 
kan instemmen met de huidige oplossing. 



Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Groningen, 

de secretaris, 
drs. M ^ (Maarten) Ruys 
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OVERIGE TOEZEGGINGEN 23/5/12 (OP LTA) 

Programma 1 Werk en Inkomen 
- zoekt uit of leeftijdsdifferentiatie op de cijfers van de 

schuldhulpverlening mogelijk is 
- zoekt uit of er een goedkoper alternatief is voor de basisverzekering 

voor minima 

Programma 2 economie en werl^elegenheid 
- stuurt een update over de regeldrukvermindering voor ondememers 
- biedt indien gewenst een presentatie CVO aan (centrum voor 

valorisatie en ondememerschap) 
- Voor LTA: update over verder uitrol van 'Ondemeem 't' 

Programma 3 Jeugd en Onderwijs 
- WE's: College komt met een voorstel hoe de nieuwe aanpak van de voer

en vroegschoolse programma's (we's) te monitoren is. 
- Binnenklimaat scholen: College komt met stand van zaken en geeft een 

indicatie wanneer hierover resultaten kunnen worden gepresenteerd. 
- Visie op nieuw jeugdstelsel (vensterscholen): College houdt raad op de 

hoogte van de vorderingen. 

Programma 4 Welzijn, Gezondheid en Zorg 
- Stip in de binnenstad: College komt z.s.m. met een voorstel hierover 

naar de raad. 
- Gezond eten, bewegen en sporten (o.a. beweegtuin voor ouderen): 

College is bezig om verschillende beleidsterreinen 'aan elkaar te 
knopen' en komt met een voorstel hoe de gemeente hier een bijdrage 
aan kan leveren (eind van het jaar). 

- Maatschappelijke opvang: jaarlijkse monitor volgt. 
- Platform zelforganisaties: in juni volgt een brief met voorstel. 
- Tekort op WMO-budget: College komt hierover met een voorstel hoe 

dit op te lossen. 

Programma S Sport en Bewegen 
- Ontwikkelingen Kardinge: College komt hierop terug bij visie 

Kardinge (o.a. ontwikkeling van het gebied, situatie m.b.t. blauwalg, 
ontwikkelii^ permanente hal, verduurzamen ijshal). 

- College komt terug op het streven van een sportievere inrichting van 
de openbare ruimte. 

- Sportdeehiame (met name onder jongeren): in de sportmonitor krijgt 
de raad cijfers hierover. 

- Problematiek sportpark Hoogkerk: College komt hierop terug. 
- Roeisport: het idee van de roeisector m.b.t. mogelijkheden op het 

Paterswoldsemeer wordt meegenomen in de verkenning van het 
Meerschap Paterswolde. 

- Enqudte sportvoorzieningen van de PvdA: College komt met een 
reactie hierop. 

Programma 6 Cultuur 
- Cijfers m.b.t. Forumlmages: College houdt vinger aan de pols en 

komt hierop terug. 
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- BedrijvenContactdagen i.s.m. cultuur: College zal bekijken of een 
evaluatie hierover mogelijk is. 

- Situatie m.b.t. Noorderbad: zodra hierover nieuwe ontwikkelingen 
zijn, wordt de raad gei'nformeerd. 

- Gesubsidieerde arbeid/cultuursector: College komt terug op het aantal 
banen die in de cultuursector blijven i.k.v. het 200-banenplan. 

- Regie binnen de gemeente (n.a.v. financiele problemen museum): 
gem.secretaris werkt met GMT aan een totaalanalyse, zodra deze klaar 
is, wordt de raad ge'informeerd. 

Onderwerpen die terugkomen in de Cultuumota: 
- Wijk als Werkplaats, 
- Cultuurkaart, 
- Visie op amateurktmst, 
- Situatie Kruithuis, 
- Optics m.b.t. Wall House. 

Programma 7 Verkeer 
We zullen u in oktober een notitie doen toekomen over het 
stimuleren van schone auto's; 
We zullen u in oktober een notitie doen toekomen over de 
laadpunten voor elektrische auto's; 
De brief over de motie Werkmanbrug zullen wij u voor de zomer 
doen toekomen; 
Wij zullen over de indicatoren zoals gebruikt m de 
gemeenterekening 2011 bij u terugkomen bij de 
gemeentebegroting 2013; 

Programma 10 Veiligheid 
- stappenplan drugs komt eind dit jaar, zo SMART mogelijk (PvdA) 
- uitkomsten onderzoek naar verplicht polycarbonaat in horeca op LTA 

(PvdA) 
- brief over coffeeshopbeleid bespreken in commissie (D66) 
- Voor de zomer komt er een bijeenkomst/hoorzitting over 

mensenhandel. 

Programma 12 bedrijfsvoering 
- schriftelijk antwoord over fout m.b.t. facilitaire dienstverlening: bij 

meerjarenbegroting 2008-2011 de invulling bezuinigingsmaatregel 
'verlagen instrumented beleid' uit bezuinigingspakket 2007-2010 niet 
correct verwerkt 

- in ICT-visie meenemen: zetten we alleen vastgesteld beleid op de 
website of ook beleid in ontwikkeling 

Programma 14 Lokale belastingen en HefHngen 
- Wij zullen schriftelijk in juli bij u terug komen over het vervallen van 

de kwijtschelding van de hondenbelasting bij de tweede bond. 
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BIJLAGEN 
I. "Stad om op te groeien" Kademota Integraal Jeugdbeleid Gromngen 

2011-2014, nummer BDl 1.2509186. 
II. Raadsvoorstel 'Parkeren met perspectief (RO 12.2939667. 
III. Voortgangsrapportage 2011-I, nummer BDl 1.2631521 
IV. Brief over wethouderspensioenen van 15 mei als reactie op het rapport 

van de accountant, nummer BD12. 3093135. 
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Geachte heer, mevrouw, 

Wij hebben uw raad toegessegd vier maal per jaar te rapporteren over de 
voortgang ysm de bezmnigjngen. HiWbij ontvangt u de 6̂  
Voortgmgsrapportage Bezuinigingen 2011-2014. Hiermee informeren wij u 
over de uitwerking, de realisatie eh de risico's van het bezuinigingspakket 
van in totaal 45,1 miljoen euro, dat op 24 november 2010 en op 22 februari 
2012 (voor het aanvullende deel) in uw raad is behandeld. In deze 
Voortgangsrajppqrtage bezmniguigen kijken we vooral naar de stand vM 
zaken van de voorbereiding van de maatregelen 2012. Daarbij hebben we 
enkele ffiypimten en vertragingsrisico's geconstateerd. De komende 
maanden zullen wij zoeken haar oplossingsinogelijkheden, door of een 
bijstellittg vflM het oorspronkelijke vooretel, of het zoeken naar vervangende 
dekking. Daarover zullen wij u nadere voorstellen doen. 

De actuele stand permaatregel vindt u in de bijiagen. In bijiage 1 bij deze 
brief is de voortgangsiapportage opgenomen. hi bijlagei 2 treft; u een 
cijfermatig ovemcht aan met de aiitiiele stand van de taakstellingen 2011 tot 
en met 2014. Bijlage 3 tenslotte, bevat de toelichtingen per maatregel. Daarbij 
zijn wijzagingen ten opzichte vm de vorige rapportage geareeerd 
WBergej^en. 

Met vriendelijke groet, 
burgemeester eh^ Groningen, 

de burgemeester, 
dr. J.p; (Peter) R e l ^ ^ 

de secretaris, 
drs. M.A. (Maarten) Ruys 
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Bijlage 1 

6' Voortgangsrapportage b^uinigingen 2011-2014 

1. Inleiding 
Hierbij ontvangt u de 6* Voortgangsrapportage Bezuinigingen 2011-2014. 
Wij hebben uw raad toegezegd vier maal per jaar te rapporteren over de voortgang van de 
bezuinigingen. In deze rapportages informeren wij u over de actuele stand in de uitwerking 
van het bezuinigingspakket van in totaal 45,1 miljoen ewo. Ook geven we een toelichting op 
de risico's die wtj signaleren, 

2. Actuele stand bezuinigingen 
De taakstelling voor 2011 bedraagt 16,5 miljoen euro en voor 2012 10,4 miljoen euro. Van 
deze totale taakstelling van 26,9 miljoen euro is op 1 mei 2012 19,7 (+ 0,4) miljoen euro 
structureel gerealiseerd (73%), 4,7 (+ 1,4) miljoen incidenteel gerealiseerd (17%) en 2,5 
(-1,8) miljoen nog niet gerealiseerd (9%). 

Bezuinigingen 2011 -2012 
Totaal 26,9 min euro 

• Structureel; 19,7 min euro 

• Niet gereaBseerd; 2.5 min euro 

B Incidenteel; 4,7 min euro 

Per jaar is het beeld als volgt: 

2011 
Van de totale taakstelling van 16,5 miljoen euro is nu 14 miljoen euro (85%) stractureel 
gerealiseerd. Van het resterende deel van de taakstelling blijkt met name de afroming van het 
te verwachten resultaat WMO moeilijk te realiseren. Daarvoor hebben we in 2012-2014 
jaariijks 1,7 miljoen euro incidentele dekking opgenomen uit extra beleidsmiddelen. 

2012 
Van de totale taakstelling van 10,3 miljoen euro is nu 5,7 miljoen euro structureel gerealiseerd 
(55%), 2,9 miljoen euro (28%) incidenteel gerealiseerd en 1,7 miljoen euro (17%) nog niet 
gerealiseerd. 
iBeh aantal maatregelen zijn in 2Q12 (deels) niet stnictweelMrealiseren. DitMjhdSVolgende: 
%i Hmsvesting/gebotiW^beKefir ' € 45 

t Or^atieont^wkkeling € 500 

Siu i^ QP autonome late&obm € 130 
26.7.3'&tenng'• . / • " ' „ . , ̂  € 180 
p.7.4"yiuiu:extefnm ' ' €1.48^ 
52, Afioraen positief resultaat WMO € 200 
TOTAAL - ^ -̂- q̂ •' €2.541 



5 wlgendeibe^^pgen op foma^ . D^maMt is de t ^k^Ui t^ i A u i a d ^ e n 
i<>eil||c''te:iaG|gS!efpttyMiv^f ^̂ ^ 'inzet, ten Iseh^ve van'dimstv«rIramg;OT 

prfjecten M,andtere:-w«tk2^^ 
WaacrMc^e|pt is voor-de niet'stractureef-•te-.feaHserwi^nia^geifin iacidetitele deWdng 
gezomtik M 2 . We hebbehM GMT &p%^htte|evm alteriiat^^ aan foMkeiiviktf^fii 
tikoit~in 1(̂ 12 en: v«r'fiodi^aanviaieMfe^Wregei^n te^zoel^ voer«ti«ct«ifele .invulUsi 
vm^dfttaatre^to :vaimf 20:13. 

We zullen u in de *7̂  voprtgangsri^piQrtege (oktober 2012) de vorderimgen melden en mdien 
nodig bijsturingvooretellen aan u voorleggen. Daarbij beseffen we ons dat in de nu nog niet 
gerealiseerde maatregelen nog een aantal zeer lastige taakstellingen zitten. 

In 2013 en 2014 is nog voor 18,2 Miljoen (40%) aan taakstellingen te realiseren. De actuele 
stand van de totale uitwerking van de 45^1 miljoeh em» 2011-2014 is onderstaand m beeld 
gebracht 

. j ^ a ^ M L ^ 
^H^BI^B^V^ '-' 
^^^I^^^B ^M^k 

i ^ " " 

Bezuinigingen 2011 - 2014 
Toteal 45,1 n\!n euro 

"̂ ""~"~'-̂ « ,̂...„̂ ^̂  D Maatregelen 2013-2014; 18^ min euro 

j B Realisatie Inddenteel; 4.7 rrtn euro 

^^^^^^_^^g j j j • Realisatie sfructureel; 19,7 min euro 

^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ • Niet gerealiseerd; 2,5 min euro 

Fonnatie 
De bezuinigingsoperatie van de gemeente Groningen voor de periode 2011-2014 heeft 
pereonele consequenties. In deze 6* rapportage is een aantal maatregelen verder uitgewerkt, 
waardoor er een completer beeld ontstaat van de formatie-effecten. Op basis van de tot nu toe 
uitgewerkte maatregelen komen we op een formatieafname van 115 fte. 
Eerder gaven vnj aan een formatieafname te verwachten van circa 150 fte, na uitwerking van 
de resterende maatregelen. Wij verwachten nog steeds ongeveer op dit aantal uit te komen. 

2.1 Samenvatting maatregelen 2011 en 2012 
Hiema worden de belangrijkste ontvsfikkelingen en risico's aangegeven. 

i. Concentreren ofuniformeren ondersteunende afdelingen (€ 350.000) 
De vorming van de nieuwe PIJOFACH-organisatie levert een belangrijke bijdmge aan de 
gemeentelijke bezuinigingstaakstelling voor de periode 20! 1-2014. Het inrichten van een Shared 
Service Center (SSC) is een van de bouwstenen voor de toekomstige organisatie. 
Het koepelplan SSC is in vastgesteld, daama volgt de implementatie van de nieuwe werkwijze. Voor 
de taakstellingen 2012̂ en 2013 is sprake van een vertragingsrisico. iJfrtalteteiikg^iiiS tedi^eiit^J 
6Miosiende'shru<feeie-|ealis^e-k'v»or 



3. Organisatie ontwikkeling (€ 500,000) 
De maatregelen op het gebied van wijkgericht werken, vorming, de (pro^anxmatische) storing op 
raaatsch^pelijke ontwikkeling en het concentreren beleidstaken moeten nog verder worden 
uitgewerkt, De financiele taakstelling zal op korte termijn wonien verdeeld over de afzonderlijke 
H»krlchtingen en voor enkele taakstellingen zal een projectplan worden vastgesteld. 
^Mihieii p i e wrderinggema^M Je-voorbereidi%van^n^ 
oifpnisatie(m îld5elii3©,̂ 2^^ stad.behf?^en de,offwinittg;i«n'de 
n»affsmeiiMructOiff|vom 
#fe\je^..pe¥Oort^dihg:enb'^toitvottmng.TOetl^^ 
vervoigra|dehetplaabsing;van fonnatie kQst echter tijd. DfetadssteiMng 20̂ 12 i^n 560 duixend euro 
k|mdaW*«i nog niet structureel wordm gerealiseerd. 

6.2 mtzendkrachtenpool/projectleiderspool (€ 100.000) 
Vacatures die vanaf 2012 ontstaan worden waar mogelijk ingevuld door fimctionarissen uit de interne 
projectleiderspool. De eerste tranche van deze bezuiniging (100 duizend euro) in 2012 dekken sve 
incidenteel. 

8. Sturen op amonome uitstroom (SOZA WE) (€ 175.000) 
Een aantal ontwikkelingen heeft ertoe geleid dat de opbrengst van de maatregel mogelijk lager uitvalt 
dan oorspronkelijk geraamd: een deel van de opbrengst van de autonome uitstroom zal bij andere 
zoekopdrachten terechtgekomen, o.a. bij de PIJOFACH en de invulling van de concemmaatregel 'jong 
voor oud'. Door een toename van het aantal klanten is het noodzakelijk een deel van de vacatures 
binnen het primair proces opnieuw in te vullen. 
De inschatting is dat in 2012 en volgende jaren maximaal 25% van de taakstelling wordt gerealiseerd. 
Voor het resterende deel van cinca 130 duizend euro moet nog een alternatieve oplossing worden 
gevonden 
14. Efficiencymaatregelen RO/EZ (€ 500.000) 
Pet^it^rinppijMi is afgerond'eii-door ons college in-iftei 2012 vastgesfeld;.lad^;de'ORiliWB-b^ 
mge^md. Die tebezuinjgenformatie is niet direct weg. Er zal eerst s|Mr|Sceajn van boventdRgheid. 
gr w6M#ldcHiiellen uitgewerkt 5m dit incidentele tekort op te lossen; Ookls ir sgprftke van 
pedj4ltelijke,?Wegi|k'»-haar tarieven, ippbren^en van derden en invest^ngspjpjectcn. Met 4k'lmtm. 
feffect is rekening gehouden in het b#2»inigingspakket; 

15.4 Samenwerking van het Kunstencentrum en de Muziekschool OCSW (€210.000) 
IJp to apriiSOlinamiBn wlj h^iMncipebesluittotverzelfeteiidlgihi van de Muziekseht^t MdWezfe 
(can fiisereh met de Kunstencentium Groep. Op dit moment wordt er ̂ stemming g€p«:ht hi#t de 
sociale partners over het uitvoeriftgspjan en het sociaal statuut. Een definitief besluit volgt in hpt 
najaar, waaana de nieuw fosiecorhbihatle eind 2012 van start kan gaan. Totde ̂ realiseirin 
Ipsiedqelstellingfen behoren ill 2012: 
,• de start van i#n organisatie, die de taakstelling van 160 duiiend euro in 2012 oplopiejidjiaar 210 

duiitendfeuro in 20113 (de saitnenvoe^g van de maatregelen B . J M i m e k s S o a f ^ ^ ) 50 
duizend euro m ^5,2 Verhagen Mom^^ 

'n de tntefra^e van prfgraanma's die ̂  totealaanbod en een stevige •^mi vM îet aantal cursisten 
totstfflad^rengi en de mkomsten hieruit realiseert 0OdutieM eur^l 

Door een vsffraging bij de ftisie wordt de taakstelling van 2r0.0§0 vOor 20l2ij|€!td«r^^d^ 
Riiiipartaers gerealis©ard I?aaft>m;isai'=de taakstellingVoor'SOia-incideiife l̂ •wdiden!l^tt»A|i%d; 

24. Versobering inkoop goederen en diensten (€ 1.400.000) 
De totale taakstelling 2011 en 2012 bedraagt 1,4 miljoen euro. Hiervan is 0,3 miljoen euro in 
2011 gerealiseerd en kan in 2012 voor 0,5 miljoen euro worden gerealiseerd uit voordelen op de 
aanbesteding van inkoop energie. De (resterende) taakstelling voor 2012 ad 0,6 miljoen euro willen we 
behaien door stroomlljning van de inkooporganisatie en bundeling van enkele specifieke 
inkoopcategorieSn. Deze voorstellen worden nu uitgewerkt. 



26.7 Beperken inhuur derden, afschaffen bedrijfsfttness, afdelingsmtjes en beperken 
catering (€2.000.000) 

Catering 
pl'lKsttjeia v p ^ ' ^ ,teqOTing<^;d#^c&rinfepfo^ 
W a | : # w a c h t i B ^ ^ b r u t o ' k ^ i ^ O ^ ^ ^ 500 doiimd wro. Na aft«k|io-dife4l e«d# 

l-furo, 
LOBA'telrarih t o t ' ^ vmob^rfng van het l i a ^ ^ 

.̂̂ _ .. „ i|egkeoius:|^^ aan' de,(5Bnfaiale •!C>ndememia|̂ 'Baâ jdlfe' IKK veiiral^eBiMeft 
faesprokeil indtde^ineeiitesecreteris. Hieruit zijn geen wijzigingen vooi^ekomeh, 
D«=lnvo„ering'V^dtplaatsp '̂a|uli 2QI.2.;Datheeftgevolgen-3?o(r'̂ de'-bes^ri^^ditj^. W & r ^ # ̂  
ycKjr 2012 op f«fl netto beaitnigin^o|brengst'van :182-diii;«tid etiro, Vd<M-hiBt'resterende.deel van de 
tafetellln^.20'l2is nog geeii' incideiilefe^dekktng;geydhdeii. 

Exteme inhuur 
pV©,hebl&''d®e?rabclitaoe;de afttaine v^^ihhuUraefden vtoaf:2012:km'wo«ien ben#vo-|ar;de 
realisatie i^deJKtaakstellih^ wat de consequenties daarvan zijn. Daaruit biijltf dat d^e 
tarikstelling ftftattcieel eig moetl̂  
Bejperken- yah'ihhuur vart me,deWerke.ts1ii'-de Iagereschalen'heeft'aife^:ge¥9lgeri;vpor'Qhzi^ 
lliehstverlening iaan brttgers. Vcrvan^ng vitj flexilDS irpetbare niedewerlo^ dopr vast© medewerters 
i ^ ^ saldo duuider en inindeî  efficfiit. Als we deze budgetten IMJ enkele diensten Icteappeh dan 
helft dat d i t ^ gevolgen yotfr de be^ttlng bij debalies, de opeimigstijden en de dienstvfrlenirig in 
jWize publieksgeijoawen, 
Vervangihf vs«n inhuur van hoger inge^haald persdneiBl door vaste medewrkers werken we onder 
TOde#iiMMtbtmaaOigel6a'ltC3;#%^^ 
een groot deel worden gefinancierd uit incid«itele middelen en bijdragen van derdrai. llclaaBpeh vs& 
ftftctiirele '̂bud^tteri is hietrndgelijk} leidtlotlet wgv^eh yai!i!k<|ttisteii;;oithel hiet̂ iia,kuhnen 
koraen van cqntraŝ tuele yerplichtmgeii. 

lri:de:̂ q|gende;voorttegsWppoilteg# :komen weuitgebre 

30. Brandweer: de taak duiken schrappen (€ 150.000) 
We willen deas taak in regionaal vertiand andere organiseren. De Veiligheidsregio zal daarover pas in 
2014 een besluit nemen. De maatregel zal naar verwachting ook veel minder opieveren. Bij de 
volgende voortgan^rapportage (oktober 2012) leggen wij alterimtieveiiroors^liehyodr, voor-^n 
Iqtaalbedrag v|n 500 duizend euto, t)aarin is een voorstel opgenomen vcwr de invullingcvan d̂  
ta8ksteli|hg|§Jp^||i^-150dmK^ 

44. Taakstelling geintegreerde aanpak budgetten maatschappelijke ontwikkelingen 
(€500.000) 

Van deze taakstelling m«:t 500 duizend euro worden gerealiseerd in 2012. VoOJSfellen MjnWervbof 
op:dit •momeoiin ivqorbf relding, 
De besluitvorming over de Invulling van de bezuinigingen vanaf 2013 (rond 1,2 miljoen euro) zal 
worden betroWien bij de inrichting van de taken die in het kader van de drie decentralisaties naar de 
gemeente Gromngen worden overgeheveld. 



46 Beiindigen subsidierelaties met imteltingen (€ 550.000) 
Uw raad heeft de invulling van deze taakstelling vastgesteld, met uitzondering van het voorstel 
bezuiniging op de zelforganis^ies voor een bedrag van 100 duizend euro. Dit deel van ons voorstel 
hebben wij bij de behandeling van de begroting voor het jaar 2012 teruggetrokken. Wlj hebben daarbij 
aangegeven dat wij, na het overleg met de zelforganisaties, medio 2012 met een nieuw voorstel komen 
voor het realiseren van het bedrag van 100 duizend euro, 
p i t fee^en tda t wij in201|«€pmciaehto^ 
| i (^pr te i i s#is^en. M j m4^mYoqT dit te^realiseren'hihnen de;Subsi&t3t!idlg^i8a. VaaHf |0 | | 
willen wlj een shticturelebezMiniging van 100 duizend euro te realiseren op het a<^ivSitjBObw^^tw| 
de zelforfeiii^ief#e bdoWstiS 3 i ^ r verdere toeHchth^. 

Afromen van te verwachten positief resultaat Wmo (€1.900,000) 
m Q V ^ i c t e t ^ Wrtie-middelen in v««irsaande jareh'WWjeii w^eeh !^aEBiid©tigStaa)cstelli^ 

sn,van;l,9;in|ljqeti'iBtiro. Vervolg^s,heeft het rijk in 20il:i,5:nii|'(;)en .eflw bezumlgd op^de 
•rtiitkering Wmo.iSs totale taAstelling komt daarmee op 3,4 rolljdeii euro, 

twt 3,4 miljoen euro niet reSel vonden, hebben we ter compensatie b t 
een penddevM drie jaar 1,7 miljoen euro beschikbaar gesteR 
msi 2014 jaariijks voor \,1 miljoen euro gedekt. Vanaf 2015 zullen structurele maatregelen moeten 
worden getroffen. 
Bij dejaarrekehing 2011 zyn de linanciele eifecten verwerkt conform het dooroF «aM Mngenomen 
rendement en de bij de tehandeling van de rekening 2011 in :uw,rialishgfttdhien|B#e^ 

59. Gehandicaptmparkeerkaart (€ 35.000) 
In de nota 'Parkeren met perspectief is het principebcsluit opgenomen om voor de kosten van het 
gehandjcaptenparkeren een bijdrage te vragen aan gehandicapten, op basis van kostendekkendheid. 
hi de beleidsnota gehandicaptenparkeren is het voorstel uitgewerkt. De bezuiniging is voor 35 duizend 
euro in 2012 ingeboekt. JDe beleldshote^handicaptehparfcereh is in m a « 2012 vMrgelegd atô ^̂ ^̂  
gehandicj^fteajraad. Deze heeft formeel geadviseerd, maar d^js conteairW het vooriigiehde vooprf?!. 
Voordat olis College de beleidsregels # ^ 
Gtehandicaptenparkeren 2012-2022' aan uw raad vooi^elegd. We verwachten een v^rfri^g iii M 
realisatie, dairvoor wordt incidcmtele dekking ge»>cht. 

Versnelde realisatie. 
Ook in 2012 verwachten wij nog een voordeel door de versnelde realisade van de 
afschrijvingsvoorstellen. Daarvoor zullen wij begrotingswijzigingen laten uitwerken. 
Ook de logiesbelasting levert in 2012 nog een klein incidenteel voordeel op. 

Overige maatregelen. 
De actuele stand van de overige maatregelen vindt u in bijiagen 2 en 3. Voor de maatregelen 2011 en 
2012 is daarbij aangegeven of de maatregel structureel, incidenteel, of nog niet is gerealiseerd, 
inclusief formatJereductie. 

Bnelk voorstel geven we met een kleur de voortgang per maatregel aan. 
H H B | : de voorbereiding is afgerond, we verwachten de maatregel te realiseren. 
^ ^ S : de voorbereiding is nog niet afgerond. 
• 1 1 : de maatregel kan niet worden gerealiseerd, ofer is een groot realisatierisico. 

Voor de rode maatregelen zullen we zo spoedig mogelijk afvvegen of de maatregel door een 
aanpassing in het oorspronkelijke voorstel alsnog kan worden gerealiseerd, of dat er een alternatief 
voorstel voor deze taakstelling aan uw raad moet worden voorgelegd. 
Een kleurencombinatie geeft aan dat de taakstelling bijvooribeeld in het eerste jaar wordt gerealiseerd, 
maar dat de voorbereiding voor de opiopende taakstellingen in volgende jjtfen nog niet is afgerond. 



2 J TaaksteUtBgen 2013 en 2014 
Diverse taakstellingen uit 2011 en 2012 hebben een verhoogde taakstelling in 2013 en 2014. Voor 
deze taakstellingen is de actuele stand in het voorgaande al aangegeven. 
De belangrijkste ontwikkelingen en risico's overige maatregelen zijn: 

13. Verlaging concernbijdrage aan iederz (€ 700.000) 
We hadden u voorgesteld te bezuinigen op de gemeentelijke bijdrage aan iederz, in 2013 met 450 
duizend euro, opiopend naar in totaal 700 duizend euro in 2014. Door de economische crisis en de 
verlaging van de rijkssubsidie kan iederz minder verdienen dan gepland. Daarom heeft uw raad vorig 
jaar november besloten 450 duizend euro uit de extra beleidsmiddelen beschikbaar te stellen en in 
2014 700 duizend euro. Daanmee is deze bezuiniging dus tot en met 2014 incidenteel gedekt. Vanaf 
2015 zullen structurele maatregelen moeten worden getroffen. 

23. mtbestedenombudsfunctie(€ 200.000) 
Dit voorstel is na besluitvorming in uw raad geschrapt. Hiervoor komfen wij thet een vervangend 
Vocfstei. 

A VI. Afschaffen IZA mrgpakket (€ 100.000) 
EejiVbesiuit^(MMlZA-OTfgpMet:ii;in^^ e n t o 'alleen -gegffe-ctueerd wpfdai;: 
ksteptMg-van%CX>R.;i)f'GOR-he^^^ ' """"̂ ^ • - - - ^^ 
bedrijfegeneeskundigea)rg wordt ondergebracht bij de arbodienstverleneren b , 
i^eik, ^StoiheApi | ;et tp^oloesdie^20rgv^ gehattdhaafa en worden oiide^braeht^bij het 
IZA. pit betekent fefelijk dat de besparing niet kan worden ger^iseerd met d c ^ m«^fgfl-
fomenteel wc*dt een alteirnatief uitgewerkt voor dez» bezwteigingstaakstelling. 

AV2. Energie besparen gemeentelijke gebouwen (€ 700.000) 
Wij laten een uitvoeringsprogramma voor energiebesparing en het verduurzamen van het gemeentelijk 
vastgoed uitwerken door een extern bureau. We hebben daarbij de opdracht gegeven om te kijken hoe 
de bezuinigingstaakstelling in de plannen kan worden meegenomen. De beslissing of we hiermee 
verder gaan wordt binnenkort genomen. Het is nog niet zeker of het uitvoeringsprogramma op korte 
termijn leidt tot bezuinigingen, of dat de "winst" in de eerste jaren nodig is om energie besparende 
investeringen te doen. 
Daamaast hebben wij de organisatie gevraagd al vast enkele snel invoerbare 
energiebesparingsmaatregelen uit te werken (laag hangend fruit) voor invulling van de taakstellingen 
2013 en 2014. 
Bij deze maatregel zijn er vertragings- en realisatierisico's. 

A V6. Afstoten/stoppen met de drajhaan /evenemententerrein (€400.000) 
Met alle gebruikers (de betrokkenen bij de paardensport en de overige gebruikers) zijn we in gesprek 
over mogelijke kostenbesparingen en opbrenptverhogingen. 
Bij deze raaatre^l is er een realisatierisico voor een deel van de taakstelling. 



3. Inhoudelijke wijzigingen van de voontellen 
In dit hoofdstuk geven wij een toelichting op inhoudelijke wijzigingsvoorstellen in het 
bezuinigingenpakket. 

Maatr^el 46. Begindigen subsidierelatie met instelllBgeii (€ 5^.000) 
Onderdeel van dit voorstel was een bezuiniging op de zelforganisaties voor een bediag van 100 
duizend euro. Tijdens de behandeling van de begroting 2012 hebben wij het betreffende onderdeel 
voor het jaar 2012 teruggetrokken. Wij hebben daarbij aangegeven dat wij, na het overleg met de 
zelforganisaties, medio 2012 met een nieuw voorstel komen voor het realiseren van het bedrag van 
JOO duizend euro. 
C^iSaprii 2012 heeft een beshiurUjk overieg plaatsgevonden met het P lMj r t a&l fd^ idM 
^rxmingen over het elOfect van de beaiinigmg op de activlieiten van de zelfoi^^iSaties. Op IwfisfIffl 
dit overleg stell^ wij uw raad voor per 1 januari 2013 een stmctureie bezwinlging van 100 duizend 
euro te Je^iseren op het aetiviteitenbudget van de zelforganisaties. Het Plalf(Mm Zeiforgatiisatiei hi^^ 
in hetoyeriegonvoldoende aannemelijk kimnen maken dat een be^uiiugingophetactiviteite^budget 
leidt tot oiioyerkomelijke problemen in het activiteitenaanbod. Wij houden vast aan ons standjptuntdSt 
iSr vOldpende Metiiiteitehgeld beschikbaar blijft voor een bi#d en |evarieeid aMhbdd. En dat e«ti deel 
Van de bezuiniging door felfp^^isaties opgevangen kan wo3PdB« door rfficienter ep elfectiever samen 
te werken ifl^ andere zelforganl^ties en maatschappelijke instellingen iii de stad. Dit is in lijn rfiet de 
liitgErngsiJunteh yan de nota 2eiforganisatie201I-20l4. 
Dit betekent dat \wj irt 2012 een incidenteel bedrag y m 100 duizend euro Oip €»n aiid€fe wijze 
dienen te realiseren. Wij stellen voor dit te realisereii binnen de subsidie|«dg0ten. 
Voor het ondetd^l beeindiging van de siibsidie op cuftuureducatie per 1 januari 2012 isihcideiitele 
dekking gerejpsld, M de cultuurnota voor de periode 2013 -2016 zullen wij voorliellen dc^« W m M 
structiffeel inyullen van debezumiging van 30 duizend euro vanaf 2013. 

We wcricen enkele knelpunten en alternatieve dekkingsvoorstellen verder uit. Zonodig zullen vdj u bij 
dc volgende rapportage daarvoor besluiten voorleggen. 

4. Reserve flankerend beldd 
Ons college h^ft de nota 'Flankerend beleid bezuinigingen 2011-2014' vastgesteld, waarin nadere 
regels en criteria zijn opgenomen inzake de te financieren herplaatslngvoorzieningen. Het flankerend 
beleid bestaat eruh dat de medewerkers, waarvan de functie wordt opgeheven in het kader van deze 
bezuinigin^operatie op grond van de sociale leidraad een heqjlaatsingstraject wordt aangeboden. Het 
tr^ect is erop gericht hen een passende functie aan te bieden. 
Op dit moment zijn er nog geen bedragen uitgekeerd. 

5. Reserve frictickosten 
Doel van de reserve is hieruit incidentele kosten te betalen die voortvloeien uit vastgestelde 
maatregelen van de bezuinigingstaakstelling 2011-2014. 
Totaal is tot en met 2011 beschikbaar gesteld: 
Restant budget fnctiekosten 200? - 2010 € 1.863.000 
Budget 2011 €1,000,000 
Totaal beschikbaar 6 2.863.000 
Uw raad heeft inmiddels uit deze reserve beschikbaar gesteld: i.L269,000 
Resteert ultimo 2011 £±194.000 

In de volgende rapportage zullen we de actuele stand per juli 2012 aangeven. 



6. Communicatie. 
In het algemeen is het uitpngspunt, dat partijen tijdig worden geinformeerd over de maatregelen, 
Voor 2012 zijn in het kader van de communicatie vooral de volgende maatregelen relevant: 
- over diverse concembrede personele maatregelen is doorlopend contact met de COR. Voor 

dienstspecifieke maatregelen vindt overleg plaats met de betreffende OR-en; 
- 43 afschaffen schoolzwemmen - met de betreffende schoolbesturen en de Onderwijs- en 

adviescommissie voor de sport is overlegd over deze in schooljaar 2012 - 2013 te realiseren 
maatregel; 

- 44 taiJtstelling geintegreerde aanpak budget maatschappelijke ontwikkelingen. Voor het op de 
Wmo-voorzienin^n te bezuinigen deel zal, nadat het betreffende voorstel is afgeron4 overieg 
worden gevoerd met diverse van belang zijnde organen, waat̂ onder de WMO Adviesraad. De 
voorgestelde maatregelen kunnen daarom niet eerder ingaan dan I juli a.s.; 

- 46 Beeindigen subsidierelatie met instellingen. De betrokken instellingen zijn geYnformeerd; 
- 48 verminderen subsidie Martiniplaza. Met de directie van Martinipiaza voeren we regelmatig 

overieg. Bij brief d.d. 12 december bent u nader geinformeerd over de stand van zaken met 
betrekking tot de subsidieverlaging, waarbij de reacties van Martiniplaza tevens zijn opgenomen. 

- 59 Gehandicaptenparkeerkaart. Ons voorstel is voorgelegd aan de gehandicaptenraad; 
- aanvullend pakket: maatregel Afstoten'stoppen met de draftiaan/evenemententerrein; 

Wij zijn in overleg met alle betrokken partijen. Op 15 december heeft ons college overieg gehad 
met de gebruikers van de drafbaan. Daar hebben we de maatregel toegelicht en afspraken 
gemaakt over het vervolgproces. Het gebruikersoverleg, een regulier overleg op ambtelijk niveau 
met de gebruikers van de drafbaan, zullen we zo nodig intensiveren. 
Op 19 en 27 januari 2012 was er ambtelijk overleg met de gebruikers die betrokken zijn bij de 
paardensport. Daar werden de bedragen die de paardensport betreffen nader toegelicht (dj^elijk^ 
exploitatie, gepland groot onderhoud). De afspraak is gemaakt dat de KHRV samen met de dienst 
OCSW bekijkt welke investeringen noodzakelijk zijn, waarbij een goede veiligheid vm de baan 
uitgangspunt blijft. Met alle gebruikers (de betrokkenen bij de paardensport en de overige 
gebruikers) gaan we binnenkort overleggen over mogelijke kostenbesparingen en 
opbrengstverhogmgen, 

- aanvullend pakket: maatregel Lagere bijdrage aan de gemeenschappelijke regeling Meerschap 
Paterswolde. 
De communicatie rond deze bezuiniging gaat via het DB van het Meerschap, dat bestaat uit de 
portefeuillehouder van onze gemeente (voorzitter) en de twee wethouders van Haren en Tynaarlo. 
pe .beleidsyisie Is 'in-concepft uitgewerli^eh wor inSpraak vrijgegeven, Het:DB'heeft 'ppl4 taei 
2012 hftinspraakmpporty^tgesteld. Het AB, waar raadsleden van Groningen, Haren en 
Tynaarlo in zitten, neemt het besluit over de invulling van de bezuinigingen. Het Meerschap is 
bezig een definitieve Beleidsyisie tip te stellen voor de period 20|2-202'i, die in de,̂ 2 îner-yan 
M i l zaiworden vastgesteld door het AB. Daama zal het DB een voorstel doen aan het AB over 
de invulling van de bezuinigingen. 

7. Vervolg. 
In deze Voortgangsrapportage bezuinigingen hebben we vooral gekeken naar de stand van zaken van 
de maatregelen 2012 en de voorbereiding voor de maatregelen 2013. Daarbij hebben we diverse 
knelpunten en vertragihgsrisico*s geconstateerd. De komende maanden zullen wij zoeken naar 
oplossingsmogelijkheden, door of een bijstelling van het oorspronkelijke voorstel, of het zoeken naar 
vervangende dekking. Daarover zullen wij u zonodig bijsturingsvoorstellen doen. 
Wij willen u de volgende voortgangsrapportage in oktober 2012 aanbieden. 
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BIJLAGE 3. Actualisatie toeUchting op de voorsteiien rapportage VI 

Bezitimgingen op en in de eigen organisatie 
De bezuinigingsvoorstellen voor de organisatie tellen op tot 19,5 miljoen euro. Dit bedrag is 
opgebouwd uit de volgende categorieSn: 
- Concentreren of samenvoegen van gemeentelijke functies. 
- Efficiencymaatregelen voor interne gemeentelijke werkprocessen. 
- Efficiencymaatregelen voor werkprocessen waarvan exteme partijen onderdeel uitmaken. 
- Verbeteren bedrijfsvoering en versobering personele voorzieningen. 
- Besparen op/door dienstverlening extemen. 

1. Concentreren of uniformeren ondersteunende afdelingen (Totaal € 2,8 miljoen, 
32,6 fte -f nog uit te werken aantal fie) (in 2011 nihil, 2012 € 350.000) 
De vorming van de nieuwe PUOFACH-organisatie levert een belangrijke bijdrage aan de 
gemeentelijke bezuinigingstaakstelling voor de periode 2011-2014 . Het inrichten van een Shared 
Service Center (SSC) is een van de bouwstenen voor de toekomstige organisatie. 

In onze organisatie kennen we nu nog een grote diversiteit binnen de diverse PUOFACH-werkvelden. 
We willen door standaardisatie en digitalisering van werkprocessen en door een concentratie van deze 
functies zowel een besparing realiseren als de interne dienstveriening verbeteren. De nieuwe 
gezamenlijke PIJOFACH-organisatie dient efficient, duurzaam (flexibel) en professioneel te worden. 
We hebben de ambitie om de interne dienstverlening zodanig te organiseren dat deze een toegevoegde 
waarde blijft bieden aan het primaire proces. Centraliseren en schMlvergroting zijn daarbij geen doel, 
maar wel een belangrijk middel om aan de opdracht te kunnen voldoen. 
De vorming van het Shared Service Center (SSC) moet (inclusief de hiema genoemde besparingen op 
huisvesting en gebouwenbeheer) minimaal een besparing opieveren van 3,8 miljoen euro structureel 
en een formatiereductie van minimaal 32,6 fte. 

piSi^fi^St^' l l jJppfti i*^ 
| p ^ ^ j ^ ^ i f a l : ^ , ^ i | p m l ; ^ ^ Mmc©ri|?^3;|%tipirBt^^^ 
|iipnd:'4oi^):*jto}irtiOl'Si^i^^©^'^^^ 
|i|^|ingti^|erWCSAi_^ _ _ _ _ ^ .̂  _ _. / ' _ ^ ^ 

|d|yseimig^|sigp«^|wiii^ 

i^pi^f^^oiDffiiiM|i4'liiiM:M«iSQ 

^ph;de||inj|^ig|^yQoriS|idnig^ ^ m M uitwf riiag-OT,in^^tnSiie^ 

|m|^nfe^lg^^|0i;.d|iari/edr 

2. Besparingen huisvestin^gebouweo beheer (€ 1 miljoen, fte pm) 
Inleiding 
Deze besparing willen we realiseren door enerzijds de uniformering van het facilitaire proces en 
anderzijds door het management en beheer op de gemeentelijke gebouwen/vastgoed te bundelen, Voor 
de bundeling van het vastgoedmanagement en -beheer gaat het vooral ora technisch gebouwenbeheer/ 
onderhoud, ruimtetoewijzingsbeleid, standaardisering inrichdngsafspraken en gezamenlijke 
aanbestedingen. 



Vastgoed 
Wij willen het kemvastgoed (de gemeentelijke kantoorgebouwen) samenvoegen en centraal 
exploiteren. Daarvoor ml een centrale kerovastgoedorganisatie worden opgezet die verantwoordelijk 
is voor het exploiteren van het kemvastgoed. Dit dient zo te gebeuren dat de huisvestingsvraag van de 
gemeente Groningen optimaal wordt geaccomraaieerd met een efTiciSnte inzet van eigen en gehuurd 
vastgoed. Daartoe wordt een strategisch vastgoedplan gemaakt dat zoveel mogelijk rekening houdt 
met veranderingen in de organisatie tot I januari 2015 (cf de planning van het Stappenplan 
PIJOFACH) en een doorkijk geeft voor de jaren daama. 
t s ^ f y n S < ^ j d l e i ^ . a d i ^ f e ' u i t p ) r i i « t ^ 
keirfivas^^ m t M i ^ a ^ o ^ ' O p ^ l i ^ v m M advi^ wdidt:'e«P u,itydefflpp|ft:ti^^BKkt-

•s||g20Byiai'lSO E ^ i m a ^ fc ̂ :ycMSt^l:|i'^o«Mtee^i% invullii%^wi ie^ 

jnltekamaendpetf.: 

Facilitair 
We willen een nieuwe Facilitaire organisatie gaan vormen, met als doel om de huidige acht facilitaire 
afdelingen samen te voegen tot een gemeentebrede facilitaire organisatie. Dit project is een deelproject 
van de concembrede organisatieontwikkeling PIJOFACH. 
jffitrid&ls Kp ' i r 'M c o n c s | t . ^ d^Bewpve vaMgoedoi^msaUe^en i 
P ^ . p n j s g p l ^ %,g^eeli'B^-Mle1*g)ldceneii bmnen onzs ^meeBte^^^:.|i|l^;fc 

reii ,op!|i^htgeveis). 

3. Organisatieontwikkeling (€ 3 miljoen, fte pm) 
In ons collegeprogramma hebben we aangegeven dat we een aanpassing van de organisatievorm 
willen doorvoeren. We kiezen voor dienstverlening als hefboom voor de organisatieontwikkeling en 
cultuurverandering. De basis daarvoor willen we in deze collegeperiode leggen. Nu al stellen we een 
^ntal aanpassingen in de structuur voor. Daarmee is winst te behaien in het verbeteren van de 
dienstverlening (beleid en uitvoering), efficiency en effectiviteit. De verwachting is dat het beter en 
goedkoper kan. 
De volgende structuurwijrigingen worden voorgesteld: 
- wijkgewijs werken onderbrengen bij ^ n dienst; 
- het samenvoegen van de taken in het beheer van de openbare ruimte; 
- de (programmatische) sturing op maatschappelijke ontwikkeling; 
- concentreren beleidstaken. 

Daarbij gaan we de primaire bedrijfsprocessen in de diensten stroomlijnen. Hierbij gaan we taken met 
minder mensen uitvoeren door de processen slimmer en effici&nter te organiseren. Hierdoor willen we 
een besparing realiseren van 3 miljoen euro. 

Onderstaand geven wij de stand van zaken per onderdeel weer. 

Wijkgewijs werhn 
De voorbereidingen voor een meer efficiente en effectieve inrichting van het wijk- of gebiedsgericht 
werken zijn in voorbereiding. Daarbij maken we onderscheid tussen codrdinerende, uitvoerende 
(bcherende) en beleidsmatige taken. De codrdinerende taken worden voornamelijk bij de diensten 
ROEZ (stadsdeelcodrdinatie en stadsdeelbeheer) en OCSW (wijkzaken) uitgevoerd. Nadere analyse 
moet uitwijzen hoe die besparing kan worden gerealis^rd. 
Een besparing op uitvoerende en beleidsmatige taken heeft een relatie met de analyses en keuzes die 
bij de invulling van de taakstelling op het beheer openbare ruimte en de maatschappelijke 
ontwildceling. We gaan minder dingen dubbel doen. 
Bij de analyse van het wijk- en gebiedsgericht wertcen betrekken we ook de relaties met 
gesubsidieerde instellingen in het maatschappelijk domein. Die instellmgen weiken unmers in onze 
opdracht ook gebiedsgericht, ook daar zijn besparingen mogelijk. 



Beheer 
Voor het beheer van de openbare ruunle ishet doel om te kOriien tot een gemeentelijk 
organisatieonderdeel Stad.Beheer. Daarmeei willen we vanuit het perspectief van de burger, op een 
effecdeve en efficiSnte manier de beheer- en onderhoudstaken in de openbare ruimte vorm geven. 
MometJteel wordt de samenvoeging uitgewerkt in een uitvoeringsplan. Daarbij h^|:^en'sSe iikaentng 

rlmiyo^fiirofteao^ 
riganisaiie h ^ 20r3te i 

Sturing op maatschappelijke ontivikl^ling 
Zie hiervoor maatregel 44, 

Concentreren beleidstaken 
Een voorstel voor het concentreren van de beleidsfimcties 

de 
de kosten ;van 

4. Vorming van de directie stadstoezicht (€ 185.000, fte pm) 
* / Overiappertdetaakgehieden. 
Hiervoor moet in 2014 110 duizend euro worden bespaard. Door de vorming van stadstoezicht willen 
we een efficiencyvoordeel realiseren doordat taken van R<MEZ en de Milieudienst vrorden 
samengevoegd. We onderzoeken hoe eflRciehcyvoordelen gerealiseerd kunnen worderi, 

42 Vergunningen. 
Daamaast willen we, mede door een verdere deregulering, ophet gebied van vergunningen vOor 
evenemehten een besparing realiseren. We streven emaar in 2013 75 duizend euro te besparen. De 
maatregel is in voorbereiding. 

5. Overige samenvoeglngen van afdelingen (€ 130.000,2,7 fte) 
5.1 Formatie bij inzameling gevaarlijk afval en OUe-Water-Slib. 
Deze bezuiniging hebben we gerealiseerd. 

5.2 loket beheer en verkeer. 
Stadsbeheer en deMilieudienst Hebben beide een meldihj^nloket die elkaar ondersteuneij in de 
werkzaamheden. We willeii deze Ioketten samenvoegen, zodat met minder jMfrsoneel kan worden 
volstaan. Daarmee kan 50 duizend euro (1 fte) worden bespaard. 
Het samenvoegen van de Ioketten is gekoppeld aan de komst van Stad,beheer. Ons college heeft de 
houtekoolschets over beheer en onderiioud tegin 2012 voortopig vastgestfild. Hierin is opgenomen dat 
Stad.beheer op 1 januari 2013 vanstartkan gaan. VooruiUopend op de samenvoeging wordt 
vacatureruimte binnen het loket niet ingevuld, waardoor de bezuiniging in 2012 eerst incidentesl 
wordt gerealiseerd. 

5.3 DM en Bestuursdienst. 
Uit effieiencyoverwegingen verzorgt de DIA de fmanciele admihistratievoorde Bestuursdienst. 
Vanuit deze efflciencygedachte willenw^e ddkde fiincties Iriforrnatieiiianagernent(IM) en Facilitaire 
Zaken (F2) van beide diensten samenyoegen en onderbrengen bij de DIA. De besparing die we 
hiermee kunnen realiseren, bedraagt vaiiif 2012 65 duizend euro. Het betreft 1,2 fie. 



Voor 2012 zoeken we een incidentele oplossing. Vanaf 2013 zal deze bezuiniging via de vorming van 
het Shared Service Center moeten worden ingevuld. 

EFFICIENCYMAA TREGELEN (INTERN) 
6 Efficiency pei^oneel en loonkosten (€ 1,885 miljoen, 4,5 plus pm fte) 
Naast het concentreren van verschillende P&O beheertaken, willen we op verschillende manieren de 
inzet van ons personeei en loonkosten nog efficienter maken. 

6.1 Uitstroom oud/ imtroom jong personeei (1 miljoen euro vanaf 2013/2014) 
In de periode 2011-2014 stroomt een groep medewerkers uh de organisatie vanwege pensioen of FPU. 
Door deze fimcties niet opnieuw in te vullen of deze te ver%'uilen door jongere medewerkers kunnen 
besparingen worden gerealiseerd ten gunste van de bezuinigingen. 
In het bezuinigingspakket is een taakstelling opgenomen van 0,25 miljoen euro in 2013, opiopend naar 
I miljoen in 2014. Momenteel wordt in overleg met de diensten bepaald welke fimcties komen te 
vervallen of geschikt gemaakt kunnen worden voor een jongere medewericer. Daarbij wordt per 
functie bekeken voor welke maatregel in het bezuinigingsp^dtet de vrijval wordt ingezet en wordt de 
omvang van de besjwlngen per jaarsch ijf nader bepaald. ift:deydlgendeycKwt]^gsr|^ 
we de rsisultaten hiervan iheldein: 

6.2 Uitzendkrachtenpool/projectleiderspool 
^acatures'di^yptaf 2dl2_onteta»h, woi^-waar inogeI«k n^evpld^dOQr'tt(^oii#^:uitdt^intm? 
^jecdeife^jodl, De e ^ trandhe VWL deze bepiini|ipjg (100 du&ehd euruj Ia^0124ekto6aiJ?| 
incidepMmi#ekm -̂®n;het,fp|eitoMttdge^^ 

6 J Efficiency uitvoerende taken P&O 
We kunnen cirea 1 fte besparen (50 duizend euro) door bij de DLA de komende jaren meer en beter 
gebruik te maken van hulpmiddelen - zoals Emis/Plaza - waardoor minder inzet van P&O nodig Is. 
Door handmatige werkprocessen te automatiseren, bijvoorbeeld bij ziekteverzuim en de digitalisering 
van de verlolkaart. 
Deze bezuiniging zal vanaf 2013 via de vorming van het Shared Service Center worden ingevuld. 

6.4 Minder papier salarisstroken 
Deze bezuiniging hebben we gerealiseerd. 

6.5 Budgetten uitzendkrachten structureel verlagen 
Deze bezuiniging hebben we gerealiseerd, 

6.6 Personeelsreductie, vacatureruimte 
Deze bezuiniging hebben we gerealiseerd. 

7. Factor incidenteel in nominate compensatie verlagen (€ 1 miljoen) 
Deze bezuiniging is gerealiseerd in 2011 en 2012 en voorbereid voor de volgende jaren. 

8. Sturen op autonome uitstroom (€ 525.000,15 fte) 
Aan de hand van de leeftijdsopbouw van ons personeelsbestand hebben we de inschatting gemaakt dat 
bij de dienst SOZAWE 15 medewerkers gebruik kunnen maken van de FPU. Hierbij ^lat het voor de 
helft ora functies die komen te vervallen of waarvoor op dit moment al efficiencymaatregelen worden 
getroffen zodat ze niet meer opgevuld hoeven te worden. In de bezuiniglngsplannen zal deze 
taakstelling in de jaren 2012,2013 en 2014 gelijkelijk (dus per jaar 175 duizend euro) moeten worden 
gerealiseerd. 

Er is een overzicht van functionarissen die voor 1950 geboren zijn en dus in de periode 2012-2014 65 
jaar worden. Per jaar is vast^steld wat de vrijval is wanneer functies niet meer worden vervuld. Bij 
deze analyses is tevens gekeken in hoeverre de vrijval een bijdrage levert aan de 



concembezuinigingen. Een deel van de formatie van de dienst SOZAWE wordt gefmancierd met 
tijdelijke middelen, bijzondere bijstand en het participatiebudget Als uitgangspunt is gehanteerd dat 
functies niet worden ingevuld, tenzij. Afdelingshoofden hebben de opdracht gekregen om aan te geven 
hoe zij omgaan met het niet opvulten van de vacature die ontstaan na vertrek van de medewerker. 
Daarnaast hebben zij de opdracht gekregen om na te gaan met welke medewerkers afspraken gemaakt 
kunnen maken over vervroegde uitstroom. 

Een aantal ontwikkelingen heeft ertoe geleid dat de opbrengst van de maatregel lager uitvah dan 
oorspronkelijk geraamd: een deel van de opbrengst van de autonome uitstroom zal bij andere 
zoekopdrachten terechtgekomen, o.a. bij de PIJOFACH en de invulling van de concemmaatregel *jong 
voor oud'. Door een toename van het aantal klanten is het noodzakelijk een deel van de vacatures 
binnen het primaire proces opnieuw in te vullen. 
Ete inschatting is dat in 2012 en volgende jaren m^imaal 25% van de taakstelljin^ wordt gerealiseerd. 
i t t e n de.ft|i^y#f3e^ie#'S0ZAWBMjn ^ 
op^telpsasni 

9. EfTiclency Bedrijfsvoering (€ 650.000,5,1 fte) 
Op het gebied van de bedrijfsvoering kunnen we door een ^ntal efficienc>TOaatregelen cirea 650 
duizend euro besparen. Het gaat om de volgende maatregelen. 

9.1 Verminderen aantal kantoorwerkplekken 300 duizend euro 
We schatten in dat we vooral door Het Nieuwe Werken 1000 werkstetions toinnen schrappen. In totaal 
komt deze maatregel dan op een besparing van 300 duizend euro. De voorgestelde vermindering van 
het aantal werkplekken wordt gerealiseerd door medewerkers de beschikking te geven over een 
desktop of een laptop. Deze keuze leidt tot een besparing op de aanschafkosten en de 
beheerswerkzaamheden. Op dit moment werken we het voorstel uit en brengen we de gevolgen voor 
de verschillende organisatieonderdelen in beeld. 
Voor 201J is de taal^tellende bezuiniging (25 duizend euro) incidenteel gerealiseerd. 
^(&jOlS^eenTsfiwttneel>v«ffi ....................... 
Petei^heeftjeen v d t ^ t i b ^ i ^ gebruik^rtodeact(g>s«a|jft3p^&lefe!^ 
3e^Oi^piiisi^,;%||ofe| î ine« r̂i<#tfaglstariDg.op het g^pa£:te..%teftplaatsy|iid^^efi^:ai^ ' 
de^h^raBigni^tetegeii le re^iseren. C^ 

9.2 Verminderen aantal telefoontoestellen 100 duizend euro 
Met de recent afgeronde aanbesteding zal vanaf 2013 naar verwachting een deel van d e ^ taakstelling 
worden gerealiseerd. Daamaast onderzoeken we hoe de bundeling van vaste en mobiele telefonie kan 
leiden tot een beperking van de vaste telefoniekosten. 
De budgetten voor de aanschaf van vaste en mobiele toestellen zijn aanwezig binnen de diensten. 
ifis eS^^w^lt t vd<^Sa:e^SdeB6ogde'bezutoii*(g>^^ « i » v i i » I I ^ 
lgli|elfftf^i#i^B^ifl3^1^#|t.betrekking tot^telefej^i^f^^i^w^^^awd^WP^^ 
|iets#ilenmjpifprmecpncfm1»^e regels voor 1^^ 

9.3 Bedriffsvoering ROEZ 150 duizend euro 
Op het gebied van bedrijfsvoering kunnen we bij de dienst RO/EZ vanaf 2013 een besparing realiseren 
van 150 duizend euro. Het betreft huismeesterstaken, facilitaire zaken, informatievoorziening, DIV, 
Juridische Zaken, het wagenpark en ICT. Dit voorstel is nog in voorbereiding. 
De bezumiging op ICT heeft een overlap met andere concembrede bezuinigingen. De uitwerking van 
de bezuiniging op de formatie is meegenomen in het uitvoeringsplan organisatieontwikkeling RO/EZ 
(zie maatregel 14 efficiencytaakstelling RO/EZ). 



9.4 Minder secretariele ondersteuning 
Bij de Bestuursdienst kan de secretariele ondersteuning worden teruggebracht, waarmee we vanaf 
2013 100 dui2»nd euro kunnen besparen. Dit vooretel is nog in voorbereiding. 

10. Taakstellende bezuiniging i-functie (€ 200.000,2,5 fte) 
We hebben onderzoek gedaan naar de informatiefunctie bij de gemeente. Via verdere centralisatie 
achten wij een besparing mogelijk van 200 duizend euro (2013: 100 duizend euro en 2014: 100 
duizend euro). De hiermee gepaard gaande formatieve rcductie van 2,5 fte kan naar de huidige 
iaschatting via natuurlijk verloop worden gerealiseerd. 
PitVMt^ilism:,voOTiieieidipg'reali.^ ^•'.;,• ̂ -̂^ • -,« . • •. 

_,̂  _/-de:-^ani^ewo»ft'^«|i^.itipiieerd 
i M ^ 0 ^ I ^ ^ M M s v ^ S , i h k s ^ ^ p d m*iyo^'i?^:S0i4 j^ i ? | | ^ 
gSM3.,|«.,^.«te|l :yan;'|0l4;i^ 'daiiisni: 

11. Andeis financieren programma SHV (6 340.000,0 fte) 
Deze bezuiniging hebben we gerealiseerd. 

12. Efficientie ZelfetandigenmTVIK (€ 280.000,2,6 fte) 
PerJ4anuart20l2;is4e:WWtK:a%^ 
*"-"""iiiri^oorstel deels veidwneai, '^&AM^Zi&Mm^^$^m:i ^^i^QM^Iiifs'^tsM$^y0[ 

ske loelgroepert. Qnder^ht» of we 'deze dienstwriei#^'«aa;«^«fe;ii||B^^ ie|id 
kimnehuift)rekIen.Paartb|ijkenk^ li^^P* pe bî pM&jgjwtlltffliiig^wdis^e^ 
mk mind^lnkonj«en (hodfdia&Hjic door T5 |̂(*ilen W ÔTK) Ift^nmdtf fei#ifc'I^^ 
(4J,'fte) vihdl;pla^'4obr mMM VM 
reor^iartie ieidde M,t^^.'l«^la^E|s.:Pfe^^ heyi^tsl ter̂ -s|idĉ :wp«*t' een 
6«riiihigihgywtJ'80^B'l2eiid eiuo d#r;|e:tfdf1ihg ^^IfeWdfe^iet^i^^^ 
Uw:,HNad'-heett..b|;.dei* Voprtgapgs^ de ii^terende JOO'du'i|!eiid'et|ro% 
|o6r de,g«neentelijke bijdrage aaai~het' budget vm C&derzoek.eii StatistWt'-te veriage'ni 
I^I.Ydort̂ ereii&gis daarmee';i%^|oiid,4e:»aatr^l WPWt 'g^rtis^erd. 

13. Verlaging concernbijdrage aan iederz (€ 700.000) 
De jaarlijkse structurele concernbijdrage aan iederz bedraagt voor 2012 ca. 3,7 miljoen euro. We 
waren voomemens te bezuinigen op deze bijdrage aan iederz. Doel was de bijdrage in 2013 met 450 
duizend euro te verminderen opiopend in 2014 tot in totaal 700 duizend euro. Door de economische 
crisis en de daaruit voortvloeiende verwachte achteruitgang van de rijkssubsidie kan iederz minder 
verdienen dan gepland. Voor 2013 stellen we daarom, conform uw raadsbesluit van 9 november jL, 
450 duizend euro uit de extra beleidsmiddelen beschikbaar en in 2014 700 duizend euro. Daarmee is 
deffi bezuiniging dus tot en met 2014 incidenteel gedekt. Vwaf 2015 zullen structurele maatregelen 
moeten worden getroffen, 

14. Efficiencytaaiffitelling RO/EZ (€ 1 miljoen, 21,6 fte) 
Doelstelling is om efficienter te werken en een taakstelling op de formatie te realiseren. Om dit te 
realiseren is gekeken naar de werkwijze, de financiering en de taken. Dit heeft geresulteerd in een 
organisatieontwikkelingtraject. In de contourennota 'Wa«^m en hoe RO/EZ andere gaat werken' is 
de2« bezuiniging uitgewerkt. Voorgesteld is de helft van de bezuinigingen te realiseren door reductie 
van het aantal leidinggevenden en de andere helft door een generieke taakstelling van 2,5% op de 
formatie (m.u.v. de formatie die al bij maatregel 9J 'bedrijfsvoering ROEZ' is betrokkenĵ ^ 
Het uitvoeringsplan is afgerond en de OR heeft ^%^''ingesferai. Het uitvoeringsplan i^;inlmiiiMli 
door ons college vastgesteld, Het uitvoeringsplan voorziet, naast de realisatie van de 
efficiencytaakstelling (1 miljoen euro), ook in de realisatie van een aantal bezuinigingen op de 
bedrijfsvoering (maatregel 9.3) en de bezuiniging op GEO-informatie (maatregel 15,1). De 
organi^tieontwikkeling brengt wel fnctiekosten met zich mee en kosten voor flatdcerend beleid. S | | | 
liexWihpii fctt^ ,isiMBt dirK*,^^^3|f z a i e i [ ^ : s § ^ l ^ > y ^ ^ | j ^ ^ M ^ ^ M K l 
*b^^ltecMijfigewegt«^ 



"wcgluk" naar tarioicn, opbrengsten van derded en Tc 
rekening gehouden in het bt:7uinigingspakkeL 

15. Overige efficiency maatre^len (€205.000, fte 1,0 plus pm) 
15.1 BmtendiertstGeograJhchelnforTnatievoorziening (RO/EZ) 
Wegens technische ontwikkelingen kan de buitendienst van de Geografische Informatievoorziening 
met minder personeei worden uitgevoerd. 
Bij de uitwerking van de bezuinigingsteakstelling is breder gekeken naar de positie van deafdeliiig 
GEO-informatie. Uitkomst is dat we de afdeling GEO willen samenvoegen met de afdeling Bouw- en 
Woningtoezicht. De bezuiniging van 55 duizend euro Wordt gerealiseerd op het secretariaat eh de 
landmeetkundige buitendienst. 

15.2 BiiremWoonwagenzahen (RO/EZ) 
Oorspronkelijk was het de bedoeling het Bureau Woonwagenzaken samen metde woonscheperfiayen, 
het kermisterrein, Bmilwering en Beheer oncqnventioneel wonen, onder te brengen bij de afdeling 
Wonen. I>e ̂ retariaten konden daardoor worden gecombineerd. Dit zou een besparing oplevcreh van 
50 duizend euro. In de reorganisatie van de dienst RO/EZ wordt de afdeling Wonen echter opgeheven 
en worden taken op een andere manier samengebracht 

Eind 2011 is uw raad geinformeerd over de voortgangsrapportage woonwagenzaken. In de 
voortgangsrapportage is nadmkkelijk onderscheid gemaakt tussen kosten voor verhuur, beheer en 
onderhoud van gemeenteiijke woohwagenbezittingen en andere gemeehtelijke taken ophet gebied van 
woonwagenzAen. De afgelopen periods is de exploit&tie van de woonwagenbezittingen al aanzienlijk 
verbeterd, w-aardoor in afiiemende mate een beroep wordt gedaan op de conccmbijdrage. Hierdoor kan 
een bezuiniging van 50 duizend euro worden gerealiseerd op de concernbijdrage vanaf 2012. 

15.3 Muziekschool (QCSV )̂ 50 duizend euro 
Vervalt, besparing is toegevoegd aan voorstel 15.4 

15.4 Samenwerking van het Kunstencentrum en de Muziekschool (OCSW) 210 duizend euro 
OpyJ0j|pr^.^i>'i2 ri^eh^wg h ^ principebeshiktot v^elfs tMidigingvarf^^i l^ek^^ aodat dere 
kail fti^ren met de.Kiumtn]oentriun^Gi^lr;Op dit inomeM woi^ ir^psteiniiSg^^naehtinetii^ 
sdc|ale;^i | | ls ov^het uitvoeringsplM^hlt sociaal statabiEc^^efmitief bĵ ^^ het 
najaar̂  waarna de nieuwe fiisiecombiriatie eind 2012 van start 1c»nijaan. Tot de te realiseren 
fusiedoeistellingen behoren in 2012 de start van een oi^nisatie die de faakstell|ng van:l60 ducrend 
euro in 20i2 opiopend naar 210 diHzend_euro in 2013 (de sainenvoeging van deze maatregel^fl^ 
duizend eur̂ o, i5.3AfifziekschooJ (OCSW)'50 duizend euro en 65.2 Verhogen 0km^tm,Muzid$^pl 
HO dui2xmi(^uroJ jxdih&^de integratie van programma's tot 6611 totMlaanl^d tot stand breh^ en 
een stevige'^cfei yan het aantal cursisten eri de hieruit gerealiseerde inkomsten. 

DoOreen vertraging bij de fijisie wordt de taakstelling van 210.000 voo|,2012'ni^dopr de 
fusiepaitders @srealiseefd:paardi^ izal de taaksCelling voor 2012 iocidehteel wordi^ gereal i^d. 

16. Minder wethouders (€ 320.000,2,5 fte) 
Deze bezuiniging hebben we gerealiseerd. 

17. Raad / Griffie (€ 400.000,2 fte) 
Uw raad heeft met de griffie in eerste inst^tie voor 300 duizend euro aan voorstellen uitgewerkt. Het 
betreft onder andere toere accOuntantekosten, formatiereductie en verlaging van enkele budgetten van 
:uwj^den d e ' ' g r ^ e ^ i ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ p | ^ ^ ^ ^ ^ g ^ ^ ^ D ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ B 

De taakstelling voor 2011 (lOO duiasend euro) is gerealiseerd. Voor2012 (100 duizend euro) is een 
formatiereductie eeDland.de maatresel is voortiereid. eris nde wel sbrake van een realisatierisico, 

http://eeDland.de


18 Technische cori%cties op de bezuinlgingsvooratellen (€ - 4,1 miljoen) 
18.1 Risico's 
Het realiseren van de interne efficiencymaatregelen is geen gemakkelijke opgave. Het risico bestaat 
dat we niet alle maatregelen op het nu geschetste niveau kunnen realiseren. Om dit risico op te vangen 
verminderen we de opbrengst met in totaal 500 duizend euro. 

18.2 Weglekeffecten 
Bij de geselecteerde maatregelen bij de bedrijfsvoering lekt een deel weg naar tarieven, 
projectbudgetten en verrekeningen met derden. Dit telt op tot ongeveer 3,6 miljoen euro. Dat leidt tot 
een "goedkopere overheid" voor burgers en bedrijven, maar de netto besparing vak daardoor wel lager 
uit We hebben deze coireictie nog niet verdeeld over de maatregelen, maar als een algemene correctie 
verwerkt. Deze financieel-technische maatregel bedraagt in 2012 600 duizend euro, 

EFFICIENCYMAA TREGELEN (EXTERN) 

19. Overdracht vas^oed management aan corporaties (€ 160.000,2,0 fte) 
Het oorspronkelijke bezuinigingsvoorste! hield in het overdragen van het beheer en onderhoud van het 
maatschappelijk vastgoed naar corporaties vanaf 2013. Inmiddels hebben wij gekeken naar de 
toekomstige situatie van de organisatie van het vastgoedmanagement (kern, strategisch en 
maatschappelijk vastgoed). Daarbij Is uitdrukkelijk sprake van een relatie met de ontwikkeling van het 
Shared Service Center. Om bovenstaande redenen kiezen we niet meer voor overdracht, maar het in 
eigen beheer efficienter en effectiever or^niseren van het vastgoedmanagement van het 
maatschappelijk vastgoed. In een volgende VGR zullen wlj informeren overde aanpdi en de stand van 
zaken. 
Wf hett»iidpiit m6meiitcohcfefeit»rtregelenM vOott>efeidih|ypdr?heti^i«a^lWiiM 
pp^le^bea«nigmg(im^us^ Ym'm;1 '̂mMm^&^oim^mm 
volgende voortgan^rapporlafetnfortnerBn vnj u over de r^terendehivulln^ 

20, Uitbesteding bezwaar en beroep (€ 115.000,1,5 fte) 
Eerder onderzoek naar uitbesteding van deze taak per 2013 heeft opgeleverd dat deze taakstelling niet 
(volledig) km worden gerealiseerd. Voor het wel realiseren van deze taakstelling zijn twee 
alternatieven uitgewerkt: 
•' • 'Vollelgifecliaieri'vaff^e^comfSssterS 

^'\; •'•Ben'mehgyorm tjisseiK «mbte|ijkhbritt:en-hdi^h dpof'^'exterae •eomniissk Pitjevftf;^ . 
t^parfag op van € MOOO,-aan y#atiege&^ 
gerealiseerd door natlipriijk yerioop^ 

% ^ e d i g : a % h ^ yan'dccdmimiSle 1̂  
yan het tvs^^e aheniatief gebeurt in de vottn vah een |iildt waaAmnen w o ^ ^ t e m hoe d ^ 
hplgyorhi fiincti»eat,pe»e'i^tdf W ^ ^ UmS^m^'^mti^ 'vmMiMmf^m^. . , 
yjndt de ey^uatie pl^ts.' poor •m d̂aiing-yan, het'aantal h%waarschrifteii.heeft'#'pr^^e#5Mhi 
inde rpg b|hMieaIisfen^an'deb^n!gihg.lIe^ de vtiagrfdeze-treii ZK^MIOIfyiwtt^ 
Waims*rde;ttiflft|m»:yw:at-p« ^̂ , 
bpven^pt»i|^lyk'Nen,^dan^piort^^Ml^^ 
Hietvc<ff'we#^»Mii^ig'^ken'^;de'Se<^Bez^ s^ie^afdHmi^iftiiSdhiiii 



21. Efficienter gebruik voorzieningen WSR (€50.000,0^ Ae) 
Door met sportvereriigingen afspraken te maken over samenwerken bij het gebruik van 
sportvoorzieningen is een efficiinter gebruik van voorzieningen mogelijk. 
Er wordt vanuit yerenigingen drukuitgeoefend om bestaande voorzieningen uitte breiden eii 
eventueel nieuwe voorzlehin^ aan te leggen en/of te bouwen. Het voorstel leidt niet tot directe 
bezuinigingen op de exploitatie, maar is gericht op het verminderen van die druk en het 
voorkomen/verminderen yaa extra investeringskosten in de toekomst. Nader onderzoek js nodig ora te 
bepalen waar samenwerking nodig en mogelijk is en hoe die samehwerking er uit moet zien. 

De uitwerking van deze maatregel is in voorbereiding. 

22. Marthiiplaza/0PSB(€ 200.000, pm fti^ 
Wij onderzoeken v^elke mogelijkheden er zijn tot samenwerking tussen de werfaiaatschappij OPSB 
van OCSW en Martiniplaza, op de tenreinen programmering enplanning, admiiiistratie en 
managemeiit. Hieraan verbinden wij een bezuiriigingstaakstelling van 200 duizend euro m 2013. 
Inmiddels is er ambteli)ken bestuuriijk overieg geweest met de betreffende instellihgeh. Op dit 
moment is 60% van de taakstelting voorzien van planvorming. Over de resterende invulling vindt 
thans nadere afstemming plaats tussen beide instellingen. Inmiddels lijkt het erop dat voorde 
invulling van andere bezuinigingsvoorstellen al maatregelen zijn uitgewerkt die ook als onderdeel 
voor de realisatie van dit voorstel zijn ingebracht. De komende maanden zullen wij de eventuele 
gevolgen in beeld brengen, Wij verwachten u in een volgende voorigangsrapportage te kunnen 
informeren over de definitieve plannen. 

23. Ultbesteden ombudsfunctie (€200.000^ 2,4 fte) 
Deze maatregel per 2014 is nabesh 

BEDRIJFSVOERING EN PERSONELE VOORZIENINGN 

24. Versobering Inkoop goederen en dieostvetleoing (6 3,5 roUjoen, pm fte) 
De besjparing yah 400 duSzendeuro voor het jaar 2011 is voor een b^rag van 300 duizend euitj 
gerealiseerd. Voor 2012 is een besparing van I miljoen euro ybofeien; Voor 500 dui^nd euro zal deze 
naar verwachting gerealiseerd worden door een groter voordeel uit een eerder (in 2009) uitgevoerde 
aanbesteding van energie. In het tweede kwartaal wordt een voorstel voor deze be?pairig id^eweikt. 
De resterende taakstelling moet worden gerealiseerd door, vooruitlopend op de vorming van een 
Shared ServiceCenter, het invoeren van zogenaamd categoriemanagemcnt. Hierbij krijgen specifieke 
lijn- of stafimahagers vanuit het principe van integrale verantwoordelijkheid de gemeentebrede rol van 
categqriemairager, Voor iedere inkoopcategorie (productgroep) wordt een categoriemanager benoemd. 
Daarvoor zal de manager worden aangewezen die de grootste betrokkenheid bij de productgroep heeft. 
l i i i E ^ ^ ^ ^ ^ . zyn: ICT/facilitair, vastgoed, communicatie, HRM en Prbfcssipnele diensten. 
beze categoriemanager heeft twee taken: 
• Het opstellen vah een (jaar)plan voor zijn categorie waarin de te bereiken doelstellingen zijn 

verwoord en hoe deze gerealiseerd zullen worden; 
• Het toezien op de realisatie vaii dit categorieplan. 

Met de invoering van categoriemanagement, een model dat ook veel bij de Rijksoyeriieid wordt 
toegepast, beperken we het aante| coritactpunten binnen de gemeente voor dezelfde type inkopen bij 
dezelfde leveranciers of hetzelfde markt^pnent. Met deze orpihisatorische aanpassmg willen wlj de 
(resterende) taakstelling voor 2012 behaien, vooral op enkele specifieke inkoppcategorieSn die we 
gemeeritebreed inkdjMjn. Vervolgens zullen de aan te stellen categoriemanagers nog wel de binnen hun 
categorie ingeboekte besparingen moeten reahseren. De effectiviteit van deae werkwijze zal bij de 



verdere uitweridng moeten blijken. Bij de verdere uitwericing zal meer zicht moeten komen of deze 
(resterende) taakstelling (geheel) kan worden gerealiseerd. Inmiddels zijn wij gestart met het opzetten 
van categoriemanagement voor de eerste PUOFACH bezuinigin^groepen, 

Voor 2013 en 2014 Is voor de dan geldende taakstelling van 2,1 miljoen euro een eerste opzet 
gemaakt, uitgaande van een indicatieve besparing van 2 - 5% van het dan geraamde beTnvloedtere 
Inkoopvolume. Deze voorstellen zullen nog nader worden uitgewerkt, wa«bij ook de zogenaamde 
'weglekeffecten' in de vorm van tariefsveriagingen e.d. in beeld zullen worden gebracht. 

Het is op dit moment nog onzeker of de gehele taakstelling 2012 kan worden behaald, 

gereaiiseeid-#iwf,20|2 # vopr,600.du|^nd epo-tobideft^l 

25. Minder interne dienstverlening P&O gerelateerd (€ 300.000) 
25.1 Onttrekking reslerend deel budget Regeling WGA. 260 duizend euro 
Deze bezuiniging hebben we gerealiseerd, 

25.2 Bedriffsvoering MD. Personeei in balans. 40 duizend euro 
In de begroting van de Milieudienst is 150 duizend euro opgenomen voor projecten in het kader van 
meester-gezel-constructies en/of plaatsen van mensen, die verder weg staan van de arbeidsmarict. Door 
gebmik te maken van vacatureruimte en in te leveren op de ambities, kan hierop 40 dmzsad euro 
worden beaiinigd in 2013. 

26. Bedrijfsvoering en personele voorzieningen (€ 3,06 miljoen, 6,6 fte +pm) 
We hebben de diensten gevraagd kritisch te kijken naar de budgetten voor de bedrijfsvoering en de 
personele voorzieningen. Dat heeft geleid tot veel vooretellen die we hier hebben samengevoegd. Een 
en ander heeft geresulteerd in voorstellen op het gebied van: 
- besparen op kosten bedrijfskantines; 

afschaffen bedrijfsfitness; 
- beperken of schrappen van de cateringfaciliteiten; 
- beperken of afschaffen personeelsuitjes. 

De onder maatregel 26 opgenomen besparing op exteme inhuur, catering, fitoess en pet^oneelsuitjes 
dienen een totale besparing van 2 miljoen euro op te leveren, waarvan 750 duizend euro in 2011 en 
aanvullend 1,25 miljoen in 2012. Een aantal voorstellen hebben we inmiddels gerealiseerd, Voor een 
ander deel van de voorstellen hebben we de bezuiniging gedeeltelijk gerealiseerd en werken we drae 
verder uit Daarbij hebben we geconstateerd dat er op een aantal onderdelen mogelijk sprake is van 
samenloop met andere door diensten ingebrachte voorstellen. Dit maakt de uitwerking complexer dan 
eerder was voorzien. Ten aanzien van de individuele maatregelen kan het volgende worden 
opgemerkt: 

Bedriffsflmess 
DcM maatregel is geSffectueerd. De maatregel levert vanaf 2012 structureel ruim 84 dui^nd euro op. 

Personeelsuitjes 
Deze maatregel is gegffectueerd. Ete maatregel levert vanaf 2012 strucmreel ruim 80 duizend euro op. 

Catering 
Wf|eb|»^'^.vojjrrde''l*spirin|;Op# 
waar verwachtmg eeh bnrto bes^iiig opleverenTan elrea 500 diii^ad euroJlfi Wt^k-wftia* 
-' - ; ;^ j .b^)mi i8MibyehMtedl^eh?wBgi^$ j^^ 

i.duisaand eiuro. 
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l^im^ip^ergileent^^lli^ 
PiteipHig-fpĵ lP'̂ ^rerscfcerd^^^^ ^wcwdtau m sffln»sraKfiiikftfetA « i « 
|̂ fFaneier,viC^wb ŝ̂ »^Dte;mvoenim ;vi»dtp per-1 ™h€0J2v^<M1ie^mt«^jVooriifw^p»^ 

Externe inhuur 
We hebben onderzocht hoe de afname van inhuur derden vanaf 2012 kan worden benut voor de 
realisatie. van de taakstellingen wat de consequenties daarvan zljo. Daaruit blijkt dat deze taaksteliiog 
financieel et:g moeilijk te reallsereit is. 
Beperken van inhuur van medewerkers in de Is^re schalen heeft directe ̂ yolgen Vô r onze 
dienstverlening aan burgers. Vervanging van flexibel m^bare medewedkers door vaste medewerkers 
is per saldo duurder en minder efllcient Als we deze budgetten bij enkele diensten wc^alen, dan 
heeft dat directe gevolgen voor de Iwzettmg bij de balies, de openin^tijden ende dienstverlenbgtn 
onze publieksgebouwen. 
Vervanging ym mhuur van hoger mgeschaald personeei door vaste medewerkers werken.we onder 
andere al uit by maatregel 6.2 projectleiderspool. Daamaast blijkt dat tijdelijke medewerkers voor eeri 
groot deel woî en gefinancierd uit incidentele middelen en bijdragen van derden. We^aleh van 
structurele budgetten is niet mogelijk; leidt tot het wegvallen van inkomsten; of het nietna kunnen 
komen van contractuele verplichtingen. 

In de Ttfolgende voortgaiigsrapportage komen we uitgebreider terug op deze taakstelling. 

FlanhMrend beleid̂  ^ ^ _̂̂^ ^ _ 
SJpili^li iptelim|^l|pGil 
zoals vastgelegd in de nota 'Flankerend beleid'. Tevens is de commissie voor Georganiseerd Ov-erieg 
^ ^ ^ ^ ^ r i B ^ d i i g i : f i | ^ s \ ^ l ^ 
»Sift|S^|l^||ldJ 

27. Programma BoS« (6 300.000) 
Deze bezuiniging hebben we gerealiseerd, 

BESPARING OP/DOOR DIENSTVERLENING (EXTERN) 

28. Minder gebraik geziusbode (€ 150.000) 
Sinds juni 2009 kunnen gemeenten ervoor kiezen bekendmakingen (o.a. kap- en bouwvergunningen) 
via het intemet openbaau- te maken. Jaariijks wordt voor circa 380 duizend euro uitgegeven aan het 
inkopen van advertentieruimte bij de Gezinsbode. Door bekendmakingen en algemene verplichtingen 
via het internet (als primair kanaal) aan te bieden hoeven we minder advertentieruimte in te kopen. 
Hiermee kunnen we jaariijks een besparing van naar schatting 150 duizend euro realiseren. 

Per 1 januari 2012 is deze bezuinigin^maatregel ingevoerd, de verplichte mededeiingeh.van het 
gemeentebestuur worden alleen nog op de website gronlngen.nl bekend gbmat^. 
Hierop zijh nog etikele iti&Eonderingen vanwei^ wettelijke verplichtiiigen tot publicatie in een Jda^ 
Het betreft de wet iBodembeschermiiig, de wet Milieubeheer, de wet Ruimtelijke Ordening en 
Vetkî efdKfflliiiten. Mededelingen K>nd Ins|naak publiceî n we ock nog in de krant, omdat we het 
belan^jk mden de burger actief t<̂  bukken bij de beleidsvorming. 

We varwacfaten dat ook bovenstaand genoemde wettelijke yeiptichtingen qa'teimiijn if̂ fOideh 
afgel̂ haft.. Zodra dal wa de orde is, zullen ook die mededelingen alleen nog digital b e l ^ d w d r ^ 
geihaakt E îamaast wachtoi we {̂  de mogelglAeid tot aansluiting op een landelijke database. 
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wmfleelelMtf^iiet^pditeodeMi^ 
|«hipwisye^«nraieit.% « ^ ^ 

We willen ook de burgers informeren die niet over een computer beschikken. Dat zal via de andere 
sturingskanalen (balie, telefoon, brief) en vrije publiciteit gebeuren. Om dit vorm te geven reserveren 
we in het plan van aanpak ca. 30 duizend euro Incidenteel voor het Implementatiejaar 2012. 

29. Verkleinen concernbudget onvoorzien (€ 200.000) 
Deze bezuiniging hebben we gerealiseerd, 

30. Brandweer: dnikploeg (€ 500.000, 2 fte plus pm) 
De Brandweer Stad heeft een duikploeg die ook het westelijk deel van de regio bedient. De 
veiligheidsregio heeft da^iiaast de beschikking over een duikploeg in Delfzijl. Ook is er een 
duikploeg in Emmen. We willen deze taak in regionaal verband anders organiseren. 
We gaan daarvoor samenwerkingsmogelijkheden onderzoeken en/of kijken naar 
uitbestedingsmogelijkheden. We willen hiermee een bezuiniging van 500 duizend euro realiseren. 
Het blijkt echter, dat het anders organiseren van de duiktaak slechts een firactie van de taakstelling 
opievert. 

Inmiddels is bekend geworden dat het bestuur van de Veiligheidsregio pas in 2014 een tesluit neemt 
over de organisatie van de duiktaak. In de regio is een voorlopig alternatief bezuinigingspakket 
opgesteld dat binnen de H&OG bij de regionale taakstelling wordt geteld en niet bijdraagt aan onze 
eigen taakstelling (zie maatregel 31). 
Byley^ehde'vwrtian^Ppdrttegeleg^'WxWternari , 
•00.500 duaehd eui»,'paiarin: is ̂ n .yooretel ̂ ppieiicmen vcpr^lnwiliiiig yan de tatfbtBll|ng||l2 
van Is6duizaBdeuro,'Vooreen']p*dt'deelsfriJcl^ "' 
r#ereiMle,deel, Er isiiog:&ri v e r h n a ^ i ^ & w o r d e t a i ^ 

31. Bemilnigingen bi^ndweer en GGD via de H&OG (6 300.000, 17 fte) 

Het H&OG bestuur heeft de HVD de opdracht gegeven om een beminiginppakket van 1 miljoen euro 
samen te stellen. Daarmee kan onze bijdrage aan de H&OG met 300 duizend euro worden veriaagd. 
Het bestuur van de H&OG heeft daartoe inmiddels een pakket van bijna 1,8 miljoen euro vastgesteld 
en er volgen nog enkele kleinere voorstellen. Van dat bedrag is 450 duizend euro bedoeld om 
rijksbezuinigingen op te vangen, 360 duizend euro voor het sluitend maken van de begrotmg JGZ 0-4 
jaar en de rest moet ten goede komen aan de aangesloten gemeenten. De voorgestelde maahegelen 
hebben gevolgen voor 17 fte van het personeei. Daarvan zijn thans 9 fte gerealiseerd. 

De gemeentelijke taakstelling zal door de positieve besluitvorming bij de H&OG worden gerealiseerd. 

32. GGD: Officier van Dienst Geneeskundig onderbrengen bij de H&OG (€ 40.000,0 fte) 
De HVD heeft 2 Officieren van Dienst Geneeskundig. Een gefmancierd door de H&OG (waaraan de 
Stad via een bijdrage per inwoncr meebetaalt) en een door de Stad. Omdat het een regionale functie 
betreft, horen beide fimctionarissen gefinancierd te worden vanuit de H&OG, De Stad draagt dan 
alleen via de H&OG-regcling bij aan de 2 Officieren, Dit levert een besparing op van 'tweederde 
functionaris'. 

De taakstelling is in 2012 geregeld. De financiering is vanaf dat jaar in de H&OG-begroting 
ondergebracht. Er Is geen fte betrokken bij deze t^kstelling. 
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Bezuinigingen op de voorzieningen in de stad 

33. Stadjerspas (€ 250.000,034 fte) 
Uw raad heeft in de vergadering van 30 november 2011 de nota nieuwe opzest St^jerspas 2012 e.v. 
vastgesteld. Hiermee geven we invulling aan de taakstelling van 250 duizend eurp. We zetten de pas 
om in een 'smalle pas': een pas voor Stadjers die op of net boven het minimuminkomen zitten 
(inclusief hun partner en/of kinderen), maritelzorgere en de doelgroep 50+ in de Groningse 
samenleving. Hiermee komen het gezinspakket, de duurste pas (65 euro) en de stiktentenpas te 
vervallen. Daamaast krijgen alle pashouders in 2012 meer kortingen in de commercigle branChe en 
minder in de non-profitsector.Decdmmereiele branche oiitvangt geen cotripensatie meer voorde 
veretrekte kortingen. 
Het raadsvoorstel met betrekking tot een nadere opzet vmi de Stadjerspas is aangenorhen. Onderdeel 
hiervan is het realiseren vart een bezuiniging van 250 duizend euro op de exploitatie. Dit wordt bereikt 
door een efficientere bedrijfsvoering enerzijds en door minder uitgaven voor reclame en marketing en 
een versobering van de kortingsacties anderzijds. 

LEEFOMGEVING 

34. Brandweer: maatregelen Oosting/Alders terugdraaien (€ 140.000, 2 fte) 
De formatie bij de afdeling brandpreventie hebben we ha de rampen in Volendam en Enschede niet 4 
fte uitgebreid, voor extra controles en handhaving in de horeca en bij risicobedrijven. Ook hebben we 
toen de piketfunctie ingesteld, waardoor er 24-uurs beschikbaarheid is van een 
brandpreventiemedewerker. We brengen de fbrinatie met 2 fite terug. Nog s to i s iserdan sprake van 
een formatie-uitbreiding ten opzichte van de periode daarvoor, 
De taakstelling voor 2012 (70 diiizend euro) i s ^ i ^ i ^ K door het nietvervullen van een vacature, 
De taakstelling voor 2013 (ook 70 duizend euro) kan ook via hatuuriijk verloop worden gerealiseerd, 
zij het dat dc vacature pas halverwege het jaar optreedt. 

35. Minder personeei brugbediening(€ 100.000, fte 0) 
We willen de helft yan de bezuinigihg in 2012 (totaal 50 duiaend euro) realiseren door 
efficiencymaatregelen en het Verhogen van de inkomsten, Deze efficiency realiseren we door vanaf 
2012 buiten het vaarseizoen met 1 brugwachterminder-te werken. Pit levert 28 duizend euro op. Deze 
maatregel heeft geen personele consefluetities orndat het een uitzendkracht betre£Da^ 
werken meteen goedkoper uitzendcontract. Dat levert l6 duizend eiiropp. Verder willen we een 
vergoeding vragen voor het openen van de brug buiten de reguliere bedieningstijden, opbrengst 12 
duizend euro. Hiermee realiseren we de taakstelling van 50 duizend euro in 2012. 
De invulling van de resterende taakstelling in 2013 (50 duizend euro) onderzoeken we op dtt moment 
Wij hebben diverse grc^pen eii vereiiii^ngen die betrokken zijn bij het naiitisch beheer In Gropi^gen 
geinformeerd over de vporgendmen bezuinigingen op de bnigbediening en jiMi ai^enodigd mee te 
denken over mogelijke altematieven. Met de provincie zijn we hi gesprek over de bru^dientng. We 
streven ernaar het eigendOm, beheer en de bedienmg van bruggen per kanaalvak zoveel mogelijkbij 
een van de partijen neer te leggen. Hiema zullen we aan uw raad definitieve voorstellen doen voor 
2013. 

36. Verraiging grote groengebieden(€ 835.000) 
Het is mogelijk op het beheer van grote groengebieden te bezuinigen door 2® t^ onderhouden 
Eventuele voorzieningen die in het gebied aanwezig zijn, zoals s|^elvoorzieningen,wOrden 
verwijderd en elders gebruikt. Langs wegen, fiets- en waridelpaden worden stroken van +/p 3 meter 
wel onderhouden op basisniveau. Dit geldt ook langs percelen van deitlen. Een oppervlakte van 110 
ha. zal dp deze wijze worden beheerd. 

De bezuinigingstaakstelling voor 2011 (300 duizend euro) is gerealiseerd. De rnaatregelen hebben 
betrekking op het verruigen van gazon- en heestervakken, drie keer per jaar klepelen in plaats van 
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wekelijks maaien, het vereoberen van bermen en sloten en een beperkter p rop^ma voor groot 
onderhoud. Op basis van het bezuinigingsvoorstel vtwar 2011 is geconcludeerd dat een verdere 
verruiging van het groen niet haalbaar is, omdat dit de kwaliteh van de stedelijke natiiur teveel aantast 
Bovendien ontkomen we er dan niet aan om ook het groen in de wijken, dus in de directe 
woonomgeving van de burgers, te gaan verruigen, 

Inmiddels hebl^n we alternatieye bezuinigingsvoorstellen uitgewerkt om invulling te geven aan de 
bezuinigingstaakstelling voor 2012 (535 duizend euro). Deze maatregelen hebben we u in de 3* 
voortgan^rapportage al gemeld eh daariiaast is uw raad per brief ge'informeerd. Met de aangegeven 
maatregelen zal de bezuinigingstaakstelling worden gerealiseerd. 

Zoals toegezegd zijiidenatuurorganisaties geltofbrtheerd overde bezuinigin^n die worden 
doorgevoerd op deecolOgie en degevolgen die dit zal hebben op de stadsnatuur. Naar 
aanleiding hiervan hebben zij in een brief aan de raad gezamenlijk hun zorgen kenbaar gemaakt In het 
Bestuuriijk Overleg Stadsnatuur (BOS) in febriiari is hierover gesproken en de vragen die zy in hun 
brief hebben gesteld zijn beantwoord. 

37. Verlagen vrij budget Stadsdeelbeheerder (€ 80.000,0 fte) 
Elke Stadsdeelbeheerder heeft een vrij budget om snel te kunnen insp^len op kleine wensen van 
burgers. Gezien de ndodzakelijike bezuinigingen vinden we het verantwoord om vanaf 2012 30% van 
dit budget te korten. Deze besparing wordt gerealiseerd. 

WONEN 
38. Hypotheek-gemeente-garanties (€25.000,0 fte) 
Deze bezuiniging hebben we gerealiseerd. 

39. Platform GRAS(€ 20.000,0 fte) 
De huidige subsidie aan het Platform Gras loopt tot en met 2011. We stellen vdor daania de 
verlagen met 20duizend euro. Voor de periode 2012-2014 komt dit neer opeen resterend bedragyan 
71 duizend euro per jaar. Het verlengen van de subsidie Gras is door uw raad vas^esteld in februari. 
We denken dat het platfonn GRAS met de nog beschikbare subsidie een goed programma voor 
stedentouw en architocttiur kan realt^ren, De bezuiniging wordt gerealiseerd, 

40. Verlaging budget stadsdeeiprogramma (€ 500.000,0 fte) 
Deze bezuiniging hebben we gerealiseerd, 

41. Groningef Woonkwaliteit (€ 100.000,0 fte) 

Deze bezuiniging hebben we gerealiseerd. 

ONDERWIJS 

42. Verlaging subsidie de Jonge onderzoekers(€ 360.M0,0 fte) 
De besluitvorming over dit voorstel is afgerond. De bezuiniging voor 2012 is gerealiseerd. Op basis 
yan de beslui^orming zal de realisatie in 20l 3 volledig zijn afgerond. 
43. Afschaffen Schoolzwemmen (€ 225.000, 1 fte) 
We hebben voorgesteld 225 duizend euro te bezuinigen op het schoolzwemmen door het huidige 
schoolzwemmen afte schaffen en in plaats daar\'an een vangnet te organiseren om alle kinderen in de 
basisschoolleeftijd de kans te geven een diploma te halen. 
Pe voorgenomen bezuiniging gaat volgens planning in voor het schooljaar 2012-2013. Uw raad heeft 
aangegeven dat de bezuiniging pas mag worden doorgevoerd als de vahgnetcoristructie is gerealiseerd. 
In overleg met de stakeholders (o.a. Onderwijs en adviescommissie voor de sport) wordt onderzocht 
welke varianten voor een vangnetregeling mogelijk zijn eri voldoen aaii uw voorwaarden. Daarbij 
wordt ook in kaart gebracht wat de consequenties zijn voorde exploitatie van de zwembaden en 
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vervangende voorzieningen voor bewegingsonderwijs. In juli 2011 zijn yerschillende altematieven 
voor uitwerking besproken met schoolbesturen. 
In dc I' helft vmi 2012 zullen wij een voorstel aan u voorleggen voor de uitwerking, 
Het yofe»isti^de hoelt j^efesulteerd th eeiit ̂ roorstel waarover ^ j u in mei per: briefJi^>ben 
geTnf6rftt««ird^rief MjPS 1212991470). Uhganj^unt daarbij is dat de regelL^ stert met i n p | i | ' ^ 
het school 2013/2014: In het voorstel is een oplossing opgmomen om ook debezuuiigingin 2013 

44. Taakstelling geinti^reerde aanpak budget maatschappelijke ontwikkelingen (€ 1,7 miljoen, 
pm fte) 
to totaal hebben We voor circa 170 miljoen euro aan budgetten in de begroting die verbonden zijn aan 
het thema "maatschappelijke participatie", verdeeld over meerdere diensten en beleidsterieinen, De 
afstemming over de doelen die we hiermee willen bereiken en de besteding van de beschikbare 
middelen kan in onze ogen meer geintegreerd worden opgepakt.Bijvoorb^ld door eenineer 
intensieve samenwerking tussen de betrokken diensten op dit terrein, het af^emmen van aanvragen 
voor projectbudgetten, subsidies en andere bijdragen en het tegengaan van 'overiap' in de bestedingeri. 
Wij stellen voor hieraan een taakstelling te verbinden van I % van het totale budget, oftewel totaal 1,7 
miljoen euro. Deze besparing komt boven op de andere voorstellen tot bezuinigingen op de betrokken 
beleidsterreinen. De rnaatregelen en de consequenties van deze overlap zijn door oils nog niet 
uitgewerkt. Indien er niet gewenste effecten optreden, zullen we demaatregel (deels) heroverwe^n. 

Van deze taakstelling moet 500_duizend euro Worden gerealiseerd in 2012. i F ^ & t l ^ ^ S ^ ^ S ' 
op dh thom^tJn.ycKnb^iding. 
i>s.bBslujtvdmimg over de structurele mvulling van de bezuini^|en vanaf 2013 w o ^ ^ ^ ^ ^ § 
ambtelijk vdolrtjereid. Er is sprAe.van vertraging door de val VM 

GEZONDHEID 

45. Uitvoering Wet Maatschappelijke Ondersteuning (WMO) (€875.000,0 fte) 
45.1 WMO eigen bijdrage 
Per 1 juli 2011 hebben wy de eigen bijdrageregermg ingevoerd. Wij denken dat wy niet het invoeren 
van een etgen bijdrage uiteindelijk 750 duizend euro kunnen besparen yariaf 2013. 
De opbrengsten uit eigen bijdragen voor Wmo voorzieningen nemen \anaf 2011 ook toe doordat 
verzamelinkomens van burgers in 2009 (het peiljaar voor de eigen bijdrage oplegging 2011) gestegen 
zijn ten opzichte van de jaren daarvoor. Die stijging van verzamelinkomens blijkt een gevolg van een 
verhoging van de AOW-uitkering in 2009 en van het afschaffen van de aftrekregeling van bijzondere 
ziektekosten. k totaai zal de taakstelling m.b.t, de mvoering van de eigen bydrageregelmg in 2 0 i | 
^ ^ ^ y r a c h t i n g gelxeeVgeareafî erd kmnen worden, 
De invoering van de eigen bijdrage kan leiden tot een hogere opbrengst maar ook tot minder 
aanvragen voor voorzieningen. 

45.2 WMO verschuivenHH2 naar HHl 
De taakstellende ombuigingHH2 naar HHl is in 2011 meer dan gerealiseerd en ook voor 2012 
verwachten wij d^ de taakstelling gehaald zal worden. 
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46. Beeindigen subsidierelatie met instellingen (€ 550.000) 
We willen 500 duizend euro besparen op subsidies voor instellingen. Het bezuinigingsvoorstel 
"Begindigen subsidierelatie met instellingen" is ten opzichte van het eerdere voorstel nog verhoogd 
met 50 duizend euro. Dat is het bedrag dat als onderdeel van het voorstel tarieven en entreegelden 
OCSW wordt toegerekend aan de gesubsidieerde instellingen. 

Onderdeel van dit voorstel was een bezuiniging op de zelforganisaties voor een bedrag van 100 
duizend euro. Tijdens de behandeling van de begroting 2012 hebben wij het betreffende onderdeel 
voor het jaar 2012 teruggetrokken. Wij hebben daaitij aangegeven dat wij, na het overleg met de 
zelfoi^anisaties, medio 2012 met een nieuw voorstel komen voor het realiseren van het bedrag van 
100 duizend euro, 
%^april26i2|iefft|aOTbest|iuriijkO^^ , 
Groningen over h«* effect van de bezuiniging op de activiteiten van dezetfo^nisaJfeu Qp Isisiis van 
ditoveriei-siBllen wy'uwmdVdpr|!^l'januari 2013'.een ̂ s t t ^ ^ l ^ M ^ s M ^ 
eur|tejeali^renpp:hst|ct|yitertai1l^iidg«^-.yp 
jm hit overleg onvoldoende .a#nemeM})b1i& 
|ei«1ot oadvericoittelijke pfdW#i»4n het activiteiten^nhd^^ 
er;vQld,.per»de«ctiviteiteB|eid,besch-|kba^ en;geyariee|d.aMibod. iai-d8t,̂ n-deel_ 
van de kszaimging door s^lfoi^i^tiKiop^vangafi kan wojaend(X»effira t̂e i^ectlever sarftisb 
lei;^?ritenfl«t^)i^f ? * M ? ^ ^ iB.de#AI»i|Ji,iiiiMli*t 

PitMefcettf (to wlj |n '20l2^e^ 'mei«^ b^ragvan' lOO'auiz6nd:eiiroii:^^^Si^»®Sli!*i 
te rsiliseren. Wlj stflleti vodr dit lereali^ren binnen desubsidiebi«igetteft, 
Voor'h« onderdeel beslndiging'-vaa.llevsubsidie op ,culftim«ducaie .pa- '1 j«iufri-20J2s îsijK»d€aiiî  
deWdhggere^Id. 

47. Verhogen inkomsten door extra activiteiten WSR (€ 25.0M) 
De maatregel is gerealiseerd en imniddels verwerkt in de begroting 2012. 

48. Verminderen subsidie Martiniplaza (€ 400.000) 
Martiniplaza beweegt zich in belangrijke mate op de commerciele marict. De huidige subsidie wordt 
verstrekt voor dekking van de kapitaallasten. 
Onderzoek heeft uitgewezen dat de subsidie te hoog is geweest. Met ingang van 1-1-2012 is de 
subsidie daarom met 200 duizend euro veriaagd. Voor 2013 is een verdere verlaging met 200 duizend 
euro gepland. Een'dellnitleye'keuze'-dlaiover zullen wij eind:|012 l̂hakeh. 

Financieel technische maatregelen 

49. Anders afschrijven (€ 3,44 miljoen) 
Oorspronkelijk voorstel 
Door anders om te gaan met afschrijvingen kan een besparing van 3,44 miljoen euro worden 
gerealiseerd. Dit gebeurt door de afschrijvingstermijnen van bijvoorbeeld computerhardware, 
gemeentelijke gebouwen en parkeergarages te verlengen en door het invoeren van een restwaarde bij 
gemeentelijke gebouwen, 
Ete voorstellen zijn inmiddels door de accountant beoordeeld, vooral op onderbouwing en de 
samenhang met de betreffende onderhoudsplannen, Zij hebben de voorstellen inmiddels van een 
positief oordeel voorzien. De maatregelen zijn als volgt samen te vatten: 
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49.1 Restwaarde parkeergarages 
Voor de j^ikeergarages wordt een restwaarde gehanteerd. Confonn het advies van de accountant 
woidt hiervoor als uitgangspunt gehanteerd 25% van de asmschafwaarde. Wij hebben de Financiele 
Verordening hierop aangepast. N^u" verwachtmg levert dit rond 160 dul2«nd euro (t.o.v. de 
oorspronkelijke taakstelling van 300 duizend euro) op. 
In de nota "Parkeren met perspectier zijn de problemen met betrekking tot de exploitatie van het 
pariceertedrijf in beeld gebracht, ftjaiff zal een besluit worden genomen of het voordeel door 
aanpassing van de afschrijving wordt ingezet voor het parkeerbedrijf, of voor de invulling van de 
bezuinigingstaakstelling. Als wordt gekozen voor de exploitatie van het parkeerbedrijf, dan zai voor 
deze taakstelling een veryangend voorstel worden gezocht bij het betrokken progamma. 

ri"s#r|jyinpinag(j-f^len, 

49.2 Verlenging afschrijvingstermijnen computerhardware 
We willen de afschrijvingstermijn van automatiseringsapparatuur als volgt verlengen: de 
afschrijvingstermijn van laptops van 3 naar 4 jaar, de afschrijvingstermijn van Pc's, monitoren en 
servers van 4 naar 5 jaar, Dit voorstel is nu dooi^erekend en is al vanaf 2011 structureel gerealiseerd 
(was in de bezuinigingsplanning opgenomen per 2013 en 2014), De verienging van de 
afschrijvingstermijn heeft wel als consequentie dat het budget voor onderhoudskosten moet worden 
verhoogd met 30 duizend euro per jaar. Per saldo zal dit voorstel daarom 230 duizend euro structureel 
opieveren. 
De langere afschrijvingstermijnen hebben we inmiddels verwerkt In de tarieven van de I&A-functie. 
De diensten betalen nu dus een lager tarief voor de werkplekken, 

49.3 en 49.4 Invoering restwaarde gebouwen DIA en overige gemeentelijke gebouwen. 
Zoals in het onderzoek van de accountant is aangegeven, hebben wij onderhoudsplannen en 
onderhoudsbudgetten beschikbaar om de panden m goede staat te houden, daarmee is de 
instandhouding gewaarborgd. Hieruit trekken wij de conclusie dat de huidige afschrijvingstermijnen 
van 30 jaar (aangekochte panden) en 40 jaar (nieuwbouw) feitelijk niet aansluiten op de gebruiksduur 
van de panden. 
Daamaast is nagegaan of bij de getaxeerde panden sprake is van geconstateerde en/of verwachte 
restwaarden. Binnen de wet- en regelgeving is het toegestaan om een restwaarde te hanteren bij het 
bepalen van de afschrijvingstermijn en de afschrijvingslasten. 

Op grond van het vorenstaande is de afschrijvingstermijnen voor het kemvastgoed vanaf 2011 naar 50 
jaar verlengd en gaan we een restwaarde hanteren. Het totale fmanciile effect bedraagt ruim 800 
duizend euro. Er is wel sprake van een realisatierisico voor het fmanciilc resultaat van deze maatregel, 
omdat een deel van het voordeel weglekt naar tarieven en exteme financiering. Dit effect moet nog 
worden doorgerekend. In 2011 hebben we een deel van deze bezuiniging versneld kuimen realiseren, 
dat zal ook in 2012 het geval zijn. 
Maatregelen 49.3 en 49.4 zijn daarmee gerealiseerd, 

49.5 Niet afschrijven op grondwaarde 
Deze bezuiniging hebben we gerealiseerd, 

49.6 Verlenging afschrijvingen conceminvesteringen. 
Deze bezuiniging hebben we gerealiseerd. 

49.7 Riolering 
Deze bezuiniging hebben we gerealiseerd, dat leidt niet tot extra bezuinigingen, maar tot een verlaging 
van de rioolheflfing. 
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50. Taakrednctie en verandering: verminderen toevof^ing aan reserve bodemsanering 
(€ 100.000) 
Deze bezuiniging hebben we gerealiwetd. 

51. ISV middelen (€ 3 miljoen) 
Voor de ISV-Ill periode is een overeenkomst gesloten met het Rijk in de vorm van een door de Raad 
(op 25 nov, 2009) vmtgesteld Meerjarenprogramma ISV-III voor de periode 2010-2014. In 2010 was 
ISV-III een programmasubsidie. Na inwerkingtreding van de overgangswet is het ISV van 2011 t/m 
2014 een gedecentraliseerde uitkermg. Vanaf 2015 worden er geen ISV middelen meer beschikbaar 
gesteld. 
In de periode 2011-2014 willen we ISV-vrijval inzetten voor de invulling van deze taakstelling, Het 
betreft voordelen die ontstaan doordat middelen eerder zijn ontvangen dan wordt uitgegeven 
(waaronder rentevoordeel) en doordat achteraf blijkt dat er minder ISV nodig is voor uitvoering van 
projecten (saldi bij afronding projecten), 
Het betreft hier geen structurele bezuiniging omdat het over incidentele middelen gaat Bovendien 
staat in het regeerakkoord dat het ISV na 2014 stopgezet wordt. Als dat doorgaat, is er vanaf dat 
moment geen mogelijkheid deze bezuiniging te continueren, 

52. Afromen van te verwachten positief resultaat Wet Maatschappelijke Ondersteuning (€ 1,9 
miljoen) 
Pborisen pyersiflidt aan Wriad-mi^eleh^ Wrgiande jaren h«*bE«"iye e«ai 
Opgenomen van 1̂ 9 miljoen euro, Vervolgens heeft hetrijic fe20ll 1,5 amljoen ewo bezaihigd op« 
ifitegratie-uitkeHng Wmo. Ete totale taakstellihg komt d i imee op 3,4 miljoen euro, 
Qiftdat we 3*4 irtiljpeneiirp niettelel ypnden, hebben we ter compinsatfe b|i de*egti5tmg 20l2 vop^ 
©Bh periode vm drie jaar 1,7 miljoen ewo beschikbaar gesteld. D>aarmee is deze bezuiniging dus tot en 
met 2014 jaariijks voor 1,7 miljoen euro gedekt. Vanaf 2015 zullen aructurele maatregelen moeten 
worden getroffen. 
Uw raad heeft ons voorstel om het tekort in 2011 te dekken door een onttrekking aan de 
egalisatiereserve WMO niet overgenomen. Gezien het tijdstip waarop uw raad het amendement heeft 
vastgesteld, is er geen gelegenheid geweest binnen de WMO een alternatieve dekkmg voor het tekort 
2011 te reahseren:;By d^jaiirek&lhgSOll sqjn de finfiteiSle^icteh'yeiyteirt cii&niiief ddif ti# 
jrasd^amgeflqineii •amendeme:ot;enfe-hg-de heh#de!hig-van.de rtkehmg 2013 .injwi^diaii^npraen 
moitie. 

53. Peuterspeelzaalwerk/kinderopvang (€ 1 miljoen, pm fte) 
We willen onze bijdrage aan het peuterspeelz^lwerk verminderen. Het aantal kinderen dat momenteel 
gebruik maakt van peuterspeelzaalwerk daalt We hebben daarom onderzocht hoe we met minder 
middelen deze voorziening de komende jaren kunnen invullen. In december 2010 is door uw raad 
daartoe het uitvoeringsplan "Kansen voor jonge kinderen" vastgesteld. Op basis van dit 
uitvoeringsplan is voor het jaar 2011, volgens afspraak, een bezuiniging gerealiseerd van 400 duizend 
euro. Voor het jaar 2012 wordt ook het bedrag van 200 duizend euro gerealiseerd. In totaal is tot nu 
toe 600 duizend euro gerealiseerd. Op basis van dit uitvoeringsplan denken wij dat de totale 
bezuiniging gerealiseerd kan worden. 
In het najaar van 2012 evalueren we de effecten en resulteten van het uitvoeringsplan. Hierin zullen 
we de (mogelijke) effecten van de voorgenomen rijksbezuinigingen op de kinderdagopvang beleid op 
ons lokale beleid benoemen. Op basis hiervan doen we voorstellen voor de taakstellingen in 2013 en 
2014. 

54. Verminderen suMdie Groningen Airport Eelde (€ 265.000) 
Onzs bijdrage aan Groningen Airport Eelde stopt volgens afspraak in 2013. De bijdrage is wel 
structureel m de begroting opgenomen. We gaan er vanuit dat verlenging van de subsidie niet nodig is 
als binnenkort gestert kan worden met de baanverienging en de subsidie navenant afgebouwd kan 
worden. Een en ander is afhankelijk van besluitvorming door Raad van State. 
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De Raad v ^ State heeft 15 febmari jl. een uitspraak gedaan en de laatste tezwaren verworpen. 
Hiermee kan de baanverienging doorg^g vinden en de verwachting is dat er na de zomer van 2012 
gestart kan worden met de aanleg. 
^ d i i i o m e n t wordt door Groningei Airport Eelde e ^ busta^s?ase op j^ t i d i&cjusief M 
fmawjiiie (iB©Boaren)peii^eiief. 

We verwachten hiermee deze bezuiniging te realiseren. 

55. Areaaluitbreiding HVD/ OCSW 3 Jaarscbijven (€ 300.000) 
Deze bezuiniging hebben we gerealiseerd. 

56. Vryval risicobuffer 2007-2010 (€ 990.000) 
Deze bezuiniging hebben we gerealiseerd. 

57. Werkwijze communicatie (€ 30.000) 
Door communicatieactiviteiten over projecten van RO/EZ beter door te rekenen aan de projecten 
kunnen we een jaarlijkse besparing van 30 duizend euro realiseren. 

58. Bijdrage erfpachtterreinen (€ 90.000) 
Deze bezuiniging hebben we gerealiseerd. 

Verhoging van de gemeentelijke inkomsten 

59. Gehandicaptenparkeerkaart (€ 75.000) 
In de nota 'Parkeren met perspectief Is het principebesluit opgenomen om voor de kosten van het 
gehandicaptenparkeren een bijdrage te vragen aan gehandicapten, op basis van kostendekkendheid. 
In de beleidsnota gehandicaptenparkeren is het voorstel uitgewerkt. De bezuiniging is voor 35 duizend 
euro in 2012 ingeboekt. De beleidsnota gehandicaptenparkeren is inmaah26l2yopi'^l^itim^^^^^ 
gehandicaptenraad. Dcsre heeft formal geadviseerd, maar deeb cpntrair aan het voorlig^nie yooiHel 
(niet eens met gaan betalen voor parkeren op straat uit de automaat, wel ttm de atidere 
feetalingsvoorstellen). Vobrdat ons College de beleidsre^ls v^tstelt, wordt de coneeptncte 
•Beleidsregels Gehandicaptenpartcerett 2012-.2(K22' aan uwraad voorgelegd. Weveiwadtaten een 
yertiaging in de realisaie, dawvi^r wordt incideiitele dekki-ng.ge?ocht. 

60. Woonwagens (€ 35.000) 
Naast de andere bezuinigingsmaatregel op woonwagenzaken (zie maatregel 15.2 Bureau 
Woonwagenzaken) willen we 35 duizend euro bezuinigen op het woonwagenbeleid in de stad. 
Daarvoor is inmiddels een aantal maatregelen in uitvoering en een aantal andere wordt nog 
onderzocht, De drinkwatervoorziening op De Kring is inmiddels bij alle bewoners bemeterd, Eerder 
betaalden we de totale rekening aan het waterbedrijf De opslag voor watergebruik was niet 
kostendekkend. Voor de wijkvemleuwing waren op De Kring maar ook op enkele andere 
locaties openbare mimte illegaal door bewoners bij de standplaatsen gevoegd. Met de betreflende 
bewoners worden inmiddels afspraken gemaakt over welke grond aan standplaatsen toegevoegd kan 
worden en de meerprijs die daarvoor in de maandhuur berekend wordt. De positieve financiele 
effecten daarvan worden vanaf dit jaar zichtbaar in de exploitatie van de gemeentelijke 
woonwagenvoorzieningen. Aanvullende maatregelen voor kostendoorberekening en 
prijzenharmonlsatie worden uitgewerkt, Naar verwachting wordt de bezuiniging gerealiseewl. 

61. Verkeerskundige toets bouwvergunningen (€ 70.000) 
We wilkn de verkeerskundige toets bij bouwvergunningen ten laste brengen van de bouwleges. Dit 
voorstel is nog in voorbereiding. 
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62. Meer gebraik openbaar gebied in rekening brengen (€ 120.000) 
We willen het gebruik van het openbaar gebied meer in rekening brengen. De invulling van deze 
maatregel wordt onderzocht, maar vergt meer tijd. Concreet kijken we naar het uitbreiden van betaald 
parkeren, de precariobelasting voor het tijdelijk gebruik van gemeentegrond en de bestaande 
reclamecontracten straatmeubilair. 
We verwachten een vertraging in de realisatie. De taAstellmg voor 2012 (€ 60^000) kan mciden^l 
worden gedekt Bij de tarievetmota aal ceo voorstel worden gedaao voor de verhogihg van de 
precmobelasting. De andere voorstellen worden verder uit^fwerkt. 

63. Taakreductle en verandering: vegen uit rioolrecht (€ 315.000) 
Deze taakstelling hebben we gerealiseerd In 2011, 

64. Publiekrechtelijke tarieven hogere dekkingsgraad (6 1,05 miljoen) 
In de bezuinigingsvoorstellen is e«n taakstelling publiekrechtelijke tarieven opgenomen die wordt ingevuld 
door verhoging van de dekkingsgraad van een aantal tarieven. De fasering is 350 duizend euro in 2011,400 
duizend euro in 2012 en 300 duizend euro in 2013. 

De tarieftaakstelling van 350 duizend euro voor 2011 is deels incidenteel gerealiseerd. De structurele 
invulling van de resterende taakstelling 2011 is opgeteld bij de taakstelling 2012. Ook de niet gerealiseerde 
taakstelling invoering reclamebelasdng uit het bezuinigingsperiode 2007-2010 van 200 duizend euro is 
opgeteld bij de taakstelling 2012. Daarmee wordt de taakstelling 2012 in totaal 765 duizend euro. 
In november heeft u de tarievennota 2012 vastgesteld. Daarin is de taakstelling 2012 ingevuld door de 
tarieven in totaal met 260 duizend euro te verhogen en voor 470 duizend euro aan efficiency maatregelen 
vast te stellen. Daamaast is er in 2012 nog een incidentele taakstelling van 30 duizend euro te realiseren. 
De tariefverhogingen betreffen de leges vergunning evenementen, vergunning straatmuzikanten, 
tigplaatsvergunning woonschepen, drank- en horecavergunningen en de hondenbelasting. Daamaast worden 
er meer veegkosten toegerekend aan de rioolrechten. Efficiencymaatregelen zijn onder andere genomen bij 
burgerzaken, beheer begraafplaatsen en beheer openbare ruimte. 
Voorstellen voor de invulling van de taakstelling 2013 zullen wij in de tarievennota 2013 opnemen. 

65. Verhoging tarieven en entreegelden OCSW (€ 210.000) 
Dit voorstel hebben we als volgt aangepast. We hebben 50 duizend euro toegevoegd aan maatregel 46 
Beeindigen subsidierelaties (was 500 duizend euro wordt 550 duizend euro), Daamaast hebben we 110 
duizend euro samengevoegd met maatregel 15,4 Samenwerking Muziekschool en Kunstencentrum 
(was 50 duizend euro wordt 210 duizend euro), Maatregel 65,2 Verhogen inkomsten bij de 
Muziekschool komt daarmee te vervallen, Daarmee resteert een taakstelling voor maatregel 65, 
Verhoging tarieven en entreegelden OCSW van SO duizend euro. 

65.1 Verhoging tarieven en entreegelden OCSW 50 duizend euro 
We willen de tarieven en entreegelden bij de werkmaatschapptjen verhogen. Met de extra inkomsten 
wordt rekening gehouden bij het vaststellen van het toegestane tekort van een werkmaatschappij cq. 
het toegestane tekort van een werkmaatschappij wordt daarmee venninderd. Per saldo resteert een 
hogere opbrengst van 50 duizend euro vanaf 2012, 
De invulling van de maatregelen vindt plaats door het toegestaan nadelig tekort van de 
werkmaatschapptjen OPSB en WSR te verlagen, 
Dc WSR heeft met ingang van het schooljaar 20II/2012 haar tarieven verhoogd waarmee het 
genoemde bedrag is gerealiseerd. 
Nog onbekend is of de verhoging van tarieven leidt tot vraaguitval. 

Omdat de OPSB met een partageregeling werkt van 80/20% moeten voor een extra opbrengst van 
20 duizend euro de tarieven met 100 duizend euro worden verhoogd. Het verschil van 80 duizend euro 
vloeit terug naar het cuUurele veld. Een dergelijke forse tariefstijging was met deze maatregel niet 
beoogd. 
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Gezien het voorgaande onderzoeken wij of de beoogde besparing op een andere wijzs binnen de 
OPSB kan worden gerealiseerd. In een komende VGR infonneren wij u oyer de wijze waarop de 
tezuiniging wordt gereal iseerd. 

66. Afsch<^en kortingsregeling reisdocutnenten en rijbewijzen (€50,000) 
Deze taakstelling hebben we gerealiseerd in 2011, 

67. Overige aanpassing tarieven (€ 100.000) 
67.1 Logiesbelasting 90 duizetid euro 
Deze heffing wordt eens per 3 jaar met de nominale compensatie verhoogd, Dit is een bestaande 
afspraak. De opbrengstgaat deels naar Marketing Groningen en komt deels ten gunste van de 
algemene middelen. De 3-jaariijkse verhoging kOmtuh opi ca, 10%. Met de reguliere verhogingen in 
2010 en 2013 wordt vanaf 2010 eeri hogere opbrengst van 40 duizend euro gerealiseerd en vanaf20l3 
per saldo een hogere opbrengst van 90 duizend euro, 
De taakstelling 2011 is gerealiseerd. 

67.2 GGD verhoging van de leges JO duizend euro 
Deze taakstelling hebben we gereialiseerd in 2011, 

68. Verhogen OZB (€ 4 miljoen) 
Deze taakstelling hebben we gereaUseerd in 2011, 

69. Uitbreiding dienstveriening derden bij CIO (nu AIM/ACG) (€ lOO.pO) 
pe CIO (nu AIM/ACG) is via de afdeling Belastingen, beUrokken geweest bij egn offerte voor drie 
gemeenten (Delfzijl, Appingedam en Loppersum), Inmiddeis zijn de contracten getekend en is dc 
uitvoering in gang gezet. Voor de afdelingeri ACG/AlM leidt dit tot extra I&A dienstverlening. inaar 
ook tot even zo hoge kosteii, omdat er een k)stendekkend tariefmodel gehanteerd wordt Hiermee 
wordt de bezuinigingstaakstellihgdus niet gerealiseerd, Wij zullen daarom alternWieve voorstellen 
voorbereiden, 
Wij verwachten dat er in de periode 2012-2014 nog enkele vergelijkbare offertes kunrien worden 
uitgebracht vaak in combinatie met dienstverlening van andere afdelingen. ^ is #diensf(; RO/EZ 
bezig voor gemeenten op het gebied van GEO-informatie, Dit heeft ook raakvlakken met I&A. 

Het uitbreiden van diensten aan derden heeft als financiele doelstelling het bereikeh van een betere 
bezetting van bedrijfsmiddelen, Hiervan zijn de consequenties fcperkt Wel zal er extra aandacht 
moeten zijn voor accountmanagement, 

70. Uitbreiding dienstverlening derden bij Salarisadministratie (6 50.000) 
Deze taakstelling hebben vre gereaiiseeid in 2011. 

71. Meer werken voor derden (€ 105.000) 
Door meer voor omliggende gemeehtente gaan werken verwachten we een hogere opbrengst van 105 
duizend euro te realiseren, 50 duizend euro in 2012 en 55 duizend euro in 2013, 
Op dit moment wordt samengewerkt met de gemeente Grootegast bij de toetsing van bouwaanvragen. 
Daamaast wordt onderzocht of samenwerking met omliggende gemeenten rhogelijk is op het gebied 
van beheer en gebruik van grootschalige topografie, 

AVI. Afechaflen IZA zorgpakketC 100.000 
Wc hebben als werkgeyer een Bedrijfezorgpakket met de IZA afgesloten, Waarvoor wc jaariijks 200 
duizend euro uitgeven, to dit bedrijfszorgpakket zijn diversepndmielen opgenomen, waaronder 
bedrijfsmaatschappelijk Weriti fysiotherapie, psychologische zorg en mediation, Onderzocht is of het 
IZA Bedrijfs»>r^akket kan worden afgeschaft met uitzdnderirig van het bedrijfsmaatschappelijk 
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werk. Het bedrijfsmaatschappelijk werk zou in de nieuwe situatie bij de arbodienstvcrlener worden 
ondergebracht zodat € 100.000 kan worden aangewend voor de tezuinigingen vanaf 2013. 

Een besluh m.b.t. het IZA-zorgpakket is instemmin^pichtig en kan alJeen gegffectueerd worden met 
instemming van de COR. Hierover zijn we nog in gesprek met de COR. Indien nodig zal een 
alternatief worden uitgewerkt voor het niet te realiseren deel van de bezuinigingstaakstelling. 
Boa besluit m,b.t. het IZA-KJrgpakket is instemmmgsplichtig en kan «lleaa ^ffec*Be»rd wc«rden kfd 
ittstemining van de COR^ De C»R heeft echter alleen instettiflimg verieihd OR eenopiie, w#rbij de 
bedrijfsgeneeskundlge asrg wo^t ondergel«"acht bij de aAc#cnstyeriener ea bedrijfsmaa^h^lijk 
weik, %siotberapie en pqi^dogische zorg wawfeh ^andhaafd en wMdai ondofgebiacht b|i het 
i;?A, Pit betekent feitelp dat de besparing niet kan *wMeh g ^ l i a i e M inet <te2»taa|ftregel. 
Momenteel wordt i^n altemadef uitgewertct voor dea» bezulhigmgstaakstellng. 

AV2. Enef^ie besparen gemeentelijke gebouwen € 700.000 
De JMTljjkse kosten voor energie bedragen in onze gemeente waren de afgelopen jaren circa 6 miljoen 
euro, (na een correctie van 3 miljoen aan energiekosten van de schoolgebouwen van het openbaar 
onderwijs die met ingang van 2010 zijn verzelfttandigd). 
In het kader van de duurzaamheidambities is een bezuiniging op dit bedrag wenselijk. Met het plaatsen 
van slimme energiemetets en de afspraken over het beheer van gemeentelijk vastgoed zijn enkele 
randvoorwaarden voor een energiebesparing ingevuld. Het totale besparingspotentieel is op dit 
moment moeilijk in te schatten. Ramingen lopen uiteen van 5 - 20% van de huidige kosten. Wij 
schatten de totale besparing thans in op 7 honderdduizend euro, oftewel ruim 10% van de huidige 
kosten. 

Wij laten een uitvoeringsprogramma voor energiebesparing en het verduurzamen van het gemeentelijk 
vastgoed uitwerken door een extern bureau. We hebben daarbij de opdracht gegeven om te kijken hoe 
de bezuinigingstaakstelling in de plannen kan worden meegenomen. De beslissing of we hiermee 
verder gaan wordt op korte termijn genomen. Het is nog niet zeker of het uitvoeringsprogranmia op 
korte tennijn leidt tot bezuinigingen, of dat de 'Svinst" in de eerste jaren nodig is om investeringen te 
doen. Daama^t hebben wij de organisatie gevraagd al vast enkele snel invoerbare 
energiebesparingsmaatregelen uit te werken (laag hangend fruit) voor invulling van de taakstellingen 
2013 en 2014. 
Bij deze maatregel zijn er nog vertragings- en realisatierisico's. 

AV3. Investeren in kcc en kanaalmanagement € 500.000 
Het gaat hierbij om een combinatie van maatregelen, zoals de beperking van het aantal Ioketten en het 
meer digitaal aanbieden van producten en diensten. Concentratie van de diverse gemeentelijke Ioketten 
biedt tevens de kans om op een plek een Groningse kwaliteit te bieden. Daardoor kan het personeei 
flexibeler worden ingezet (spitsuren, daluren). 

De totale besparing ten gevolge van deze maatregel moet nog nader worden uitgewerkt, Eerste 
verkenningen geven aan, dat besparingen in zowel personele als facilitaire kosten vooral kunnen 
worden gerealiseerd, als de klantcontacten meer digitaal kunnen worden georganiseerd in combinatie 
met een zo groot mogelijke afhandeling van vragen door het loket zelf. Wel is een zekere tennijn 
nodig deze voordelen daadwerkelijk te kunnen realiseren. Wij hebben gerekend met een mogelijke 
besparing van 500 duisKnd euro voor deze collegeperiode. 

We zullen u in het derde kwartaal van 2012 een beter afgewogen beeld kunnen geven van de 
mogelijke besparingen, omdat we dan bij alle diensten zijn langs geweest ora de transitie naar het 
gemeentelijke KCC voor te bereiden. 
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AV4. Taakrednctie- en verandering: vermindering ondersteuning dduraaianilieid € 75.000 
Begin 2011 heeft uw raad het Masterplan Groningen Energieneutraal vastgesteld- Hierin zijn on^ 
ambUies verwoord m.b.t. Groningen Energieneutraal in 2035. Voor de uitvoering is door uw i ^ 1,5 
miljoen euro voor 2011 beschikbaar gesteld. 
In 2007 zijn daamaast voorde uitvoering van het Programma Duurzaamste Stad door uw raad extra 
structurele middelen toegekend. Deze zijn ingezet voor financiering van het programmabureau 
Duurzaamste stad en voor prqjectkosten. Het gemeentelyke programmabureau is voogaar 2011 
opgeheven, waaurbij de taken van het programmabureau zijn geihtegreerd binnen de gemeentelijke 
organisatie. Daardoor kunnen we op de hog beschikbare formatie 40 duiKhd euro (0,5 fte) bezuinigen. 
Daamaast is het voomemen op de structurele projectkosten (^oot lOS duizend euro) 35 duizend euro 
te bezuinigen. Het restant van de prbjectgelden (groot 70 duizend euro) blijft beschikbaar voor 
uitvoering van projecten in het kader van het Masterplan. De verlaging van het projectbudget willen 
we realiseren door meer te focussen op energie(besparirig) in plaats van het brede duurzaamheidveld, 
en door in te zetten op grote projecten, zoals energiebesparing bij bedrijven die grootverbruikers zijn. 

We verwachten met deze maatregelen een besparing van In totaal 75 duizend euro te realiseren. 

AV5. Afechaflen subsidie •Doet u mee met een Goed Idee' € 100.000 
Wij vinden leefbaarheid in de wijken belangrijk. Daartoe worden verechillende maatregelen getroffen: 
Zo hebben wij een subsidieregeling "Doet u mee met een goed idee", waarin Stadjers tnet ideeen 
kunnen komen die de leefbaarheid verbeteren door het organi»ren van buurtevenementen en 
kleinschalige initiatievcn. 
Voor de aanpak van 'Doet u mee met een Goed Idee' is structureel nog 100 duizend euro per jaar 
beschikbaar. Hieruit worden middelen beschikbaar gesteld voor activiteiten in de Wijken zoals 
buurtbarbecues, samen schoonmaken, een speelvoorziening adopteren, een cursus zelfverdedigmg 
opzetten of een buurtfeest organiserehi In de praktijk blijkt, dat deze middelen veelal terecht komen in 
buurten, waar de bewoners in staat ziJH de activiteiten zelf te fmancieren. Wij stellen dan ook voOr de 
subsidieregeling te laten vervallen. Wanneer een gemeentelijke bijdrage noodzakelijk is om 
activiteiten in de buurt mogelijk temaken, willen we dit op een andere manier pplossen. Wij denken 
aan bijvoorbeeld de NLA-gelden, 

Deze maatregel wordt gerealiseerd met ingang van 2013. 

AV6, Afstoten/ stoppen met de drafbaan / evenementehterreln € 400.000 
Algemeen 
Diverse ontwikkelingen geven aanleiding om een herbeoordeling te maken van het toekomstige 
gebruik van de drafbaan c.q. het evenemententerrein. In de huidige situatie wortlthet terrein niet 
intensief gebruikt. Hier staan relatief hoge kosten tegenover. De bezoekersaantallen van de draftaan 
lopen terug. In Groningen worden de laatste jaren nog 8 draverijen per jaar gehouden, terwijl yroeger 
nog zo'n 20 draverijen werden gehouden. Daarvoor is een groot terrein in gebruik, waarvoor we op 
korte termijn tevens een forse investering moeten doen om het g^chiktte houden als drafbaan. De 
drafsport heeft al enkele jaren een beperkte financiele basis en is voor de contiiiu'fteit afhankelijk van 
wedkantoren. Enkele jaren geleden waren er reeds continuiteitsproblemen, waarbij destijds is 
afgesproken dat de huurcontracten van de stallen e.d. per jaar opzegbaar zijn. Langdurig gebruik van 
de gerenoveerde baan is ons inziens niet gegarandeerd. 

Al met al vindt ons college dat we een herbeoordeling nioeten majken van het toekomstige i^bruik van 
het teirein. Wij willen dh doen samen met de huidige gebruikers van het terrein, Wij hebben mmiddels 
gesproken met een vertegenwoordiging van de Koninklijke Harddraverij en Renverehiging Groningen 
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(KHRV), In dat gesprek is door hen aangegeven dat zij graag met ons vrillen verkennen welke 
mo^iijkheden er zijn om meer inkomsten uit de drafsport te genereren en kosten te bepericen. 
Daarom stellen wij het volgende voor: 
1, Samen met de KHRV nagaan of bij continuering van het huidige gebruik kostenbesparingen en 

opbrengstverhogingen daadwerkelijk mogelijk zijn; 
2, Als geen substantiele kostenbesparingen en inkomstenveriiogingen mogelijk zijn, onderzoeken of 

een ander en intensiever gebruik van het terrein tot besparingen kan leiden; 
3, Voor het mogelijk niet te realiseren deel van de bezuiniging (400 duizend euro) met andere 

voorstellen te komen. 

Op 15 december heeft ons college in een overleg met de gebruikers van de drafbaan de maatregel 
toegelicht en afspraken gemaakt over het vervolgproces. Het gebruiksters overleg is daarop 
geintensiveerd. 

Op 19 en' 27 januari 2012 is er'ainbteHjk-overieg geweest met de gebr i i ik^^e^tef re^ i l f f^Mi^ 
paiffdeosport. In dat overleg rijn de met de paardensport samenhangeiide kosten (d 
exploitatie, gepland groot onderhoud) nader toegelicht to die ovwlepen Is m k de afsfiaak gemaakt 
dat de KHRV samen met de dieiist OCSW bekijkl welke investeringen ribdig zijh met als wt#n©^pij|it 
eoi goede veili^eidT?an-de baatt, 'Daarfjij is door de KHRV aah|egeven;da(-ae;baii-^nd«',^# 
kostohogtemnmke<hie jaren zonder probletiieo gebruikt kan vsrordeh, 

Op 4 April 2012 is gesproken ntet alle gebpukers.ywi de d»fb*8*k''-DWrin:.« p ^ k « i t?er,de 
mO^Iijke kostepbesparingen en opbrengstyerho^ngen. 
to dat. overleg ajn diverse"opties. ̂ gedragen voor besiwlhgeii''en y^ifho#Jg yah' "^ Idlsj^csh; ̂ . 
Qnd,er-andere.is-vooigssteld ,om de renoyatie met drie jascrte-veittagen. y«t t#Hgl«yei t>>f«;^ 
oordeel geen structurele .besparing pp. tamers dte rsmpva&!.2^1 Juiteindelijk.too8iHif teste^ro^ 
Verder is voorgesteld om de drafbaaij aan te wijasn als hit eveoemeirtenterrein ypi#Mad. Wij za#i 
hier risico's waar hef p a t a n geluid^overia^ yoor omwon^deti en dit h « ^ geyoteen ypor de 
exjploftatie vto de eveneanentcm die nu eldere in de^^^ 
Naast dea» twee opties is gesproken oyerhetv«frichtrti van onderhoud doof gebniikersM over 
yiahoging'van :ihkomsten:uif hiunr en p^wgelden.'Het.gaBa;hter •echterorn. op^es dieleiden'^ISt 
kleine meeropteengsten cq. kosfehbe^arihgen. 

tomiddels werkeh wij aan een visie op de ontwikkelihg van de drajb&n, Paari?ij bettekketi y«ij <|ok de 
ppmeikirigeri ssoals die ddor de gebrtiikers zijn ^maakt. De jijteiftdelijke visie is h i e ^ bfepalepd yoea; 
de^redisafie vto bemiinigmg^p de dtaflj'am. m 
de Iwziilnlging van € 4QO.0O0 op dedrafl^n willen realiseren dan wel met ahfimatfeve voprstellen 
kom,en. 

AV7. Lagere bijdrage aan de gemeenschappelijke regeling Meerschap Paterswolde € 100.000 
Er zitten nu 3 gemeenten in GR. We dragen 70% van de tekorten van deze GR. De totale begroting 
van Meerschap Paterswolde bedraagt mim 900 duizend euro, waarvan bijna 200 duizend euro wordt 
gedekt door directe inkomsten. Het tekort bedraagt derhalve ruim 700 duizend euro, waarvan wij rond 
500 duizend euro bijdragen. Tegenover deze bijdrage staat een inkomst voor door ons verrichte 
dienstverlening t.b.v. het Meerschap op personeei en administratief gebied, waarvoor wij van het 
Meerschap een bijdrage van rond 250 duizend euro ontvangen. 

Momenteel worden verschillende proj<»ten uitgevoerd, zoals de sluis tussen het Nooniwillems-kanaal 
en het Paterswoldse Meer (waarvoor EFRO-subsidie is verkregen). Voorts wordt gestart met de 
uitvoering van een omvanpijk project 'toeristisch recreatieve infrastructuur Paterswoldsemeer'. Wij 
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achten door efficiencymaatregelen in de toekomst een besparing op onze (netto-)bijdrage van 100 
duizend euro mogelijk voor de stad, zonder dat dit een direct effect heeft voor^bruikers en 
omwonenden van het gebied. Hiervoor zal de totale begroting van Meerschap van nu 900 duizend euro 
moeten worden veriaagd met 150 duizend euro aangezien wij bijna 70% van het tekort financieren. 
Communicatie 
De communicatie rond bezuiniging Meerschap gaat via het DB van het Meerechap, dat bestaat uit de 
portcfeullkhouder van onze gemeente (voorzitter) en de twee wethouders van Haren en Tynaarlo. Het 
AB, waar raadsleden van Groningen, Haren en Tynaarlo in zitten, neemt het besluit over de invulling 
vaii de bezuinigingen. Het Meerschap is bezig een nieuwe Beleidsvisie op te stellen voor de periode 
2012-2021, die in zomer 2012 zal worden vastgesteld. Daama zal het DB een voorstel doen aan het 
AB over de invulling van de bezuinigingen. to 2013 kan dan de begroting 2014 worden opgesteld 
waarbij rekening wordt gehouden met de l^ere bijdrage van de drie deetoetnende gemeaiten. 

AV8. Veriagen budget onvoorzien € 200.000 
Op grond van de BBV dienen wij een post voorzien aan te houden. Deze post wordt over het algemeen 
ingezet a!s dekking voor niet voorziene incidentele uitgaven, Momenteel is deze post 300 duizend 
euro. We stellen voor deze post met 200 duizend euro te veriagen tot 100 duizend euro. Dit betekent 
dat we de bij de inzet van dit budget scherper moeten prioriteren. 
Uw r m 4 heeft inmidd^s ingestemd met ons voorstel, daarmee kan de maatn^el worden 
ingevoerd. 

AV9. Lagere dotatie WGA-premie aan reserve € 200.000 
Wij hebWn de Regeling Werkhervatting Gedeeltelijk Arbeidsgeschikten (WGA) vanaf 2008 in eigen 
beheer ondergebracht en hiervoor een reserve gevormd. Deze reserve dient ter dekking van het eigen 
risico op de WGA. Jaariijks wordt 615 duizend euro aan de reserve gestort. Aan de reserve wordt 
jaariijks aan verplichtingen en ultvoeringskosten rond 410 duizend euro onttrokken. Per saldo is er 
jaariijks 205 duizend euro structurele *ruimte' in dit budget 

Gelet op het feit dait meeijarig geen stijging van de uitgaven wordt verwacht zetten wij dit resterende 
budget van 200 duizend euro in voor de bezuinigingen. 
Deze bezuinigingsmaatregel hebben we hiermee gerealiseerd, 

AVIO. Dienstverlening actief aanbieden aan omliggende gemeenten € 100.000 
De gemeentelijke overheid krijgt steeds meer te maken met regioyorming: bestaande en nieuwe taken 
(deceiitralisaties) vragen veel van de (kleinere) gemeentelijke overheden. De gemeente Groningen kan 
haar kennis en expertise inzetten voor de omliggende gemeenten en daar tarieven voor in rekening 
brengen, Op het terrein van de schuldhulpverlening gebeurt dit al, 

Het uitbreiden van dienstverlening aait omliggende gemeenten speeh in op de behoefte bij andere 
gemeenten, vooral door detoenemende taken door decentralisaties en de eveneens toenemende 
budgettaire druk. Voor onze medewerkers kan het uhbreiden van onze dienstverlening aantrekkelijk 
zijn in het kader van bijvoorbeeld jobrotation. Invoering van deze maatregel is op onderdelen al op 
korte termijn uitvoerbaar, Realisatie willen we vorm geven door marktverkenning (in de vorm van 
pro-actief contact zoeken met andere gemeenten). Kansrijke M«torehzulten worden benoemd, waarbij 
eenduidige producten worden gehanteerd, Momenteel onderzoeken wij vooral, of we rCgiogemeenten 
kunnen ondersteunen op het gebied van ICT-dienstverlening, Wij achten dit gelet op de snel gaande 
ontwikkelingen op dit gebied kansrijk- Momenteel lopen gesprekken hiervoor met enkele 
regiogemeenten. 
Wij ramen nu een netto-opbrengst van 100 duiasjnd euro hiervoor. 
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Recessie-rapportage deel IV 

1. Actueel overzicht 

[BIJLAGE 

Bij de voorjaarsbrief hebben we u in recessie rapportage deel ill geinformeerd over de actuele stand 
van de opgave voor de begroting 2013. In deze vierde recessie-rapportage presenteren we de 
actuele ĵ ^̂ ĵ .̂ ^̂ ^̂ ^̂ ^ p,̂ ;̂̂ ^̂ ^̂ :̂̂ ^ vporgaand^ 

,,-. ^̂ ,- • ••• '•• '• .-^ >* ... - . r ' ^ i • m s ^ - ' m s ^ m -

'V'- ' -̂^ •'• u- ••: .V ••;'•;'•-•• , , m ^ ; ; feM 

' 1. Rekeningresultaat onttrokken uit 
weerstandsvermogen 

2. 02G2 

3. Groninger Museum 

4. Meerstad 

5, Europapark - vervalt 

6. Uitvoering wet BUIG 

7, Meerjarenbeeld 

8. Nominale compensatie 2012 - vervalt 

9, Damsterdiep 

lOA.Bedrijventerreinen 

10. B Westpoort fase 2 

11. Woningbouwiocaties 

12. Stoppen projecten derden 

13. Gesubsidieerde arbeid - Banenpool 

14. Correctie weerstandsvermogen 

15, Rijksbezuiniging 2013 en 2014 - vervalt 

Nieuw 

16. Besteedbaar rekeningresultaat VGR 2012-1 

17, iederz 

18. WMO 

19. Overige knelpunten begrotmg 2013 

20. Nieuwe Rijksbezuinigingen 
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* verwerkt in rekeningresultaat in gemeenterekening 2011, 
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^StiScSSko^^ 
i/an het weerstgndsvernMigenvooreen ratio vgn 0,8 is 62,1 rrti|ioetV;euro. fen totale^p^ye vatf^ 
lialierorid) 74,7 htiiljoen| 
|ri de vorige recessie rapportage bedroeg de 0Rgave80>6 miljoen, Daarmee ligt de opgave bijna i 
iiljoen euro lager. Dit verschil oritstaat door eeri af name van, het tekort en een vermindering van het| 

jbe^djdigdg wefer^andsverrhbgeifil ~ ~ ~ ~"̂  



het tekort Is afgenomen met bijna 3,1 miljoen euro tot 12,7 miljoen euro. De afname van het tekor| 
jbestaat uit een verbetering van het meerjarenbeeld van 4,5 miljoen euro {inclusief effector^ 
lunicirculaire) en het vervallen van het effect van de Rijksbezuinigingen in 2013 en 2014 (6,9 mlljoerj 
|euro) omdat deze is verwerkt in het actuele meerjarenbeeld. In totaal leidt dit tot een voordeel vari 
11,4 miyoen euroF]]]]^ 
knderzijds is het tekort met 8,5 miljoen euro toegenomen door de noodzaak een voorziening!^ 
^reffen voor de vertragingskosten bij de Damsterdiepgarage (6 miljoen euro) en een raming voor dd 
joverige knelpunten bij de begroting 2013 (2,5 miljoen euro). De overige afwijkingen yerklarenheC 
i-esterende verschil van 0,2 mi|joen euro positief J 
Uit de actualisatie van het weerstandsvermogen op hoofdiijnen blijkt dat het benodigde 
weerstandsvermogen met 2,7 miljoen euro is afgenomen. Dit wordt vooral veroorzaakt door het 
vervallen van het risico bij Damsterdiep door het treffen van een voorziening. 

pVe hebben u voorgesteld Groningen kandidaat te stellen voor het organiseren van de Floriade i^ 
2022 en daarbij uit te gaan van een gemeentelijke bijdrage van maximaal 10 miljoen euro. In uwf 
•vergadering van 18 juli 2012 heeft u ons voorstel geaccordeerd. Conform ons collegeprogramma 
idienen we bij besluitvorming over een nieuw project ook het weerstandsvermogen aan te vullerj 
yoor het opvangen van de risico's. We schatten nu in dat voor de Floriade een weerstandsvermogen 
yan 3-5 miljoen euro nodig is. We zullen u bij de begroting 2013 een voorstel yoor dekking er|̂  
benodigde aanvulling van het vyeerstandsvermogen voorleggenJ 

2. Toelichting 

Hieronder lichten we de onderdelen toe. 

1.Rekeningresultaat 2011 onttrokken uit weerstandsvermogen 
Bij de rekening 2011 is sprake van een nadelig rekeningresultaat van 22,6 miljoen euro. Rekening 
houdend met de noodzakelijke bestemmingsvoorsteilen komt het tekort na bestemming uit op 46,3 
miljoen euro, Dit tekort is gedekt met een onttrekking aan de reserves, Een deel van de onttrekking 
bij de rekening (15,4 miljoen euro) had betrekking op reserves die geen onderdeel waren van het 
weerstandsvermogen (onder andere reserve voorzieningen Meerstad, reserve RSP / risicoreservering 
RegioRail en reserve Waterbedrijf Groningen), Deze hoeven niet te worden aangevuld, De 
ingeschatte benodigde aanvulling van het weerstandsvermogen ais gevolg van de onttrekking bij de 
rekening komt daarmee op 30,9 miljoen euro, 

2,02G2 
De totale kosten voor 02G2 komen uit op 11,9 miljoen euro. In de begroting 2012 is 9 miljoen euro 
gereserveerd voor 02G2, De resterende 2,9 miljoen euro is gedekt uit de algemene egalisatiereserve, 
Dit moet weer worden aangevuld. 
Daarnaast is ook het doorbetaiingsrisico aan het bijzonder onderwijs hoger dan in de begroting 2012 
is ingeschat. We schatten het doorbetaiingsrisico in op 10 miljoen euro. Dit hogere risico is 
meegenomen bij de actualisatie van het weerstandsvermogen in de rekening 2011. 

3. Groninger Museum 
Het Groninger Museum ontvangt een eenmalige bedrage van 1,9 miljoen euro. Deze bijdrage is 
gedekt uit de algemene egalisatiereserve. Dit moet weer worden aangevuld. 
Daarnaast moet het onderhoudsbudget voor het Groninger Museum worden verhoogd met 0,1 
miljoen euro per jaar. JDNeextraMonderh^^ voor 2012 zijn nu |^g^^^^^|::j^^:|^^;^|^^^ 

Voortgangsrapportage 2012-1. De onderhoudslasten 2013 van 100 duizend euro zijn meegenomeri| 
pij de tekorten voor de begroting 2013j Voor de structurele onderhoudslasten met ingang van 2014 
moet nog dekking worden gevonden. We kijken hiervoor in eerste instantie naar de beschikbare 
cultuurbudgetten. 



4. Meerstad 
Het risico van de grondexploitatie Meerstad 93 miljoen euro. Dit leidt tot noodzakelijk aanvulling 
weerstandsvermogen van 52,5 miljoen euro. Dit risico is meegenomen bij de actualisatie van het 
weerstandsvermogen in de rekening 2011. 

5. Europapark 
Bij de herziene grondexploitatie van Europapark bedroeg het tekort van 12 miljoen euro. In de 
begroting 2012 was hiervoor al 6 miljoen euro gereserveerd. Dit tekort is verwerkt in het 
rekeningresultaat 2011 en komt niet meer afzonderiijk terug. Dit nadeel wordt daarom niet meer 
opgenomen in de recessie-rapportage. 

6. Uitvoering wet BUIG 
Op basis van actuele cijfers schatten we het tekort bij de uitvoering van de wet BUIG in 2013 in op 
7,5 miljoen euro. Het risico is, in vergelijking met de begroting 2012, verlaagd naar 2,5 miljoen euro 
structureej. Het effect daarvan op het weerstandsvermogen jseen vermindering van 2,5 rniljperi 
euro. 
In de voorgaande recessie-rapportage was het verwachte tekort 4,5 miljoen euro. Dit bestond uit eeri 
voordeel van 3,0 miljoen euro in 2012 en een nadeel van 7;5 miljoen euro in 2013. Inmiddels hebben 
we een eerste voortgangsrapportage over 2012 opgesteld. Het verwachte voordeel van 3 miljoen 
euro in 2012 bij de BUIG is onderdeel van het verwachte resultaat over 2012. Dit voordeel is daaroni 
meegenomen bij het besteedbaar rekening resultaat 2012 (nr^l6 van het bovenstaande overzicht). 

7. Tekort Meeriarenbeeld 
Bij de vorige recessie-rapportage was het verwachte tekort 20i3 en 2014 in totaal 3,5 miljoen euro. 
De belangrijkste wijziging ten opzichte van de voorgaande rapportage is de verwerking van de 
junicirculaire van het gemeentefonds. In onze brief van 22 juni 2012 {BD12.3146889) hebben we u 
geinformeerd over de effecten. _ 
Daarnaast zijn ook de rente-effecten opnieuw doorgerekend op basis van de yenwachte ontvvikkeling 
van de rente en de financieringsbehoefte. 

Dit leidt tot de volgende wijzigingen ten opzicht van het meerjarenbeeld in de Voorjaarsbrief. 

Meerjarenbeeld voorjaarsbrief -1.379 -2.073 12.605 7.967 

Aanpassingen n.a.v. de junicirculaire 2012 

- effecten gemeentefonds 

- nominale compensatie 
- lokale heffingen 

-1.766 
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Overige aanpassingen 
- verfijning effecten nom. Compensatie en lokale 
heffingen 

- rente effecten 

-overige effecten 

-51 

331 

363 

-29 
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315 

-54 

517 

539 

-78 
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De aanpassingen naar aanleiding van de junicirculaire hebben we toegelicht in de brief van 22 jun] 
2012, De overige aanpassingen hebben betrekking op een verfijning van het effect van het 
Lenteakkoqrd, de nominale compensatie en de lokale heffingen, Ook hebben we een nieuvye 
inschatting genlaakt van de rente-effecten op basis van verwachte rente-oritwikkejî ngen, Hierbij i | 
(per sajdo) sprake van een voordeel van_331 duizend euro in 2()13; 



Be overige effecten z|jn^ ^ 
f\ De decentrallsatie-uitkering 'Anrillianengemeenten' is stopgezet Dit wOrdt conform rithtlijnerj 

doorgegeven aan het betreffende beleidsterrein, Het doorgeven van de korting vvas nog mei 
i/efwerkt in het meerjarenbeeld. Pit levert een structureel voordeel op van 195 duizeridfflyirg 

J/anaf'2014' ^ _ ^ .......^^.^^^ . ,.„ 
[£ De berekening van het budget voor armoedebestrijding is geactualiseerd vanaf 2014. Dit leveri 

feeh ydordeel op van 120 diiizend euro in 2014, opiopend tot 344 duizend euro vanaf 2015| 
De optevering van de Nieuvvbouw Sozawe is vefschoven van 1 juli 2013 naar 1 oktober 20l3j 
Door de latere oplevering kan drie maanden kapitaaHasten yr i |y i [ le i t^^ 
incidepteel voordeel op van 363 duizend euro.' 

pij het bepalen van het effect voor de opgave van de begroting 2013 houden we rekening metde 
faarschuyeri 20|3jB^ 

8. Nominale compensatie ^ ^ ^__ ^ ^ 
In de voorgaande recessie-rapportage was het verwachte nadeel op de nominale compensatie Iq 
2012 opgenomen. Dit was 0,7 miljoen euro. Dit nadeel is nu meegenomen In voortgangsrapportagg 
2012-1 eri komt niet meer afzonderlijk terug. Dit nadeel kan daarorn yeryaHen ̂^̂̂  
rapportagej 

9. Damsterdiep 
i i jde bouw van de parkeergarage Damsterdiep is vertraging ontstaan als gevolg van yerzakkingeri ir̂  
de directe omgeving. De gemeente en aannemer verschillen van mening over de _______ 
yerahtwoordelijkheid voor de extra kosten. Dit is voorgelegd aan de Raad van arbitrage. Bij dd_ 
herziening van de grondexploitatie Damsterdiep {R012.2934759) is het risico van het geschil ove^ 
yertragingskosteri verhoogd van 3,4 miljoen euro naar 6 miljoen euro als gevolg van een nieuwe' 
[claim voor de extra kosten door de aannemer van de lekkage en extra rentekosten, 
iMei 2012 Heeft de Raad van arbitrage de gemeente niet in het gelijk gesteld. Dit betekent dat dej 
yertragingskosten voor rekening van de gemeente komen: De precieze ornyapg van de claim is nog 
hiet duidelijk. Deze zijn afhankelijk van de claim van de aannemer̂  ____„„. 
iWe treffen hiervoor in 2012 een voorziening. We houden vooralsnog rekenilfig met een yborzlening 
ySn 6 hfiiljoen eiird. Een toekorhstige claim kan ten laste van deze voorziening worden gebracht? He| 
risico in het weerstandsvermogen kan hierdoor vervallenJ 

10-12. Bedriiventerreinen. woningbouwiocaties en projecten derden 
Bij de rekening 2011 is een veriies genomen van 11 miljoen euro voor het afwaarderen van 
Westpoort fase 2. Daarnaast is een voorziening getroffen van 40 miljoen euro voor het risico bij 
bedrijventerreinen, woningbouwiocaties en projecten derden. Deze tekorten zijn verwerkt in het 
rekeningresultaat 2011 en gedekt door middel van een onttrekking aan de reserves. 
WWieb^W^^ beoordeling te geven of de getroffen yooriiening van 4d 
miljoen euro toereikend is. Dit oordeel is gebaseerd opje besdriikbare Informatie bij de rekening 
bo l l en actuele informatie over de uitgifte van kavels, 

e conclusie is dat Rebel op basis van de analyse op dit moment geen reden ziet om de yoorzlening 
ij te stellen. Wel ziet Rebel twee grote risico's die wat hen betreft nader onderzoek verdienen. Het| 

jaat om het risico dat de gemeente in haar grondexploitaties uiteindelijk meer woningen moe^ 
schrappen dan de 148 woningen die nu staan ingepland en om het risico dat de grondprijzen naai) 
oeneden bijgesteld worden. In het kader van dit onderzoek is het niet mogelijk gebleken on\ hier ee§ 
<wantitatieve inschatting van te maken. In de komende periode gaan we met de aahbevelingen aanj 
Je slag, 



13. Gesubsidieerde arbeid 
De afbouw van de gesubsidieerde medewerkers heeft gevolgen voor medewerkers in dienst bij de 
gemeente (ex banenpoolers). De komende periode proberen we door middel van het regulier maken 
van de gesubsidieerde banen of het verhogen van inleenvergoedingen ontslag van medewerkers 
zoveel mogelijk te voorkomen. Het effect op het weerstandsvermogen hiervan is 0,4 miljoen euro. 

14. Correctie weerstandsvermogen 
Uit de actualisatie van het weerstandsvermogen bij de rekening 2011 bleek dat het 
weerstandsvermogen uit komt op 0,44. Dit is ruim onvoldoende. Wij streven voor de korte termijn 
naar een ratio van 0,8 en voor de langere termijn naar een ratio van 100%. 

Voor de begroting 2013 herijken we de risico's en de benodigde weerstandscapaciteit. Voor deze 
recessie-rapportage hebben we alleen de belangrijkste risico's geactualiseerd. De belangrijkste zijn: 
' Risico grondexploitaties: het treffen van de voorziening leidt tot een veriaging van het risico 

volgens de rsicioboxenmethode van 70,9 miljoen euro naar 61,4 miljoen euro; 
' Beoordeling risico lening Euroborg. We hebben het risico voorlopig nog ongewijzigd gelaten. We 

bespreken de risico inschatting met de accountant. Een eventuele wijziging betrekken we bij het 
benodigd weerstandsvermogen bij de begroting 2013; 
Het risico bij groot onderhoud betreft een voortschrijdend risico voor de komende vijf jaar. Voor 
de inschatting voor de begroting 2013 is een nieuwe jaarschijf toegevoegd. Dit leidt tot een iets 
hoger risico; 
Het risico Damsterdiep kan vervallen omdat we hiervoor een voorziening gaan treffen; 

Het risico voor het parkeerbedrijf is vooralsnog ongewijzigd gebleven. Voor het parkeerbedrijf zijn we 
bezig met het opstellen van een nieuwe meerjarenbegroting. Op basis van deze meerjarenbegroting 
en geyoeligheidsanalyses maken we bij de begroting 2013 een nieuwe inschatting van het risico. 

Ipi^eeh ratio-A«h-|p?6^ejrealis 
|||J0%1sigen^aa^ydltni#ah'98>6"rni^ :e'ui|iCriQdig| 

Van een aantal afwijkingen is het effect op het weerstandsvermogen afzonderiijk opgenomen in d i 
tabel op de eerste pagina van deze bijlage. Het bedrag van 21,9 miljoen euro is een optelsom van ajlj 
overige ontwikkelingen in risico's en weerstandsvermogen. Deze post is negatief omdat bij de 
rekening 2011 aantal risico's is verlaagd (zoals bij het parkeerbedrijf en onderhoud en beheer) en 
meer reserves zijn toegerekend aan het weerstandsvermogen (reserve kunst CBK, stimuleringsfonjl 
volkshuisvesting en reserve Martiniplaza). Daarnaast leidt, zoals hierboven genoemd, het treffen ^ 
een voorziening tot een ver[aging van het risico bij grondexploitaties. 

Besluitvorming over nieuwe projecten betekent ook dat weerstandsvermogen moet worden 
aangevuld voor het risico van deze projecten.-
Voor de RegioTram Is weerstandsvermogen van 14,4 miljoen euro beschikbaar. Op basis van de 
actuele businesscase en te maken afspraken met de provincie kan eenjiieuwe berekening yan he| 
benodigde weerstandsvermogen worden gemaakt. 
Momenteel wordt besluitvorming over het Sontwegtrac^ voorbereid. Hierbij dient het effect voo| 
het weerstandsvermogen in beeld te worden gebracht en te worden aangegeven hoe het 
weerstandsvermogen wordt aangevuld. 
De benodigde aanvulling van het weerstandsvermogeri voor de Floriade is berekend tussen de 3 e n j 
miljoen euro. 



15. Effect Rijksbezuinigingen 2013 en 2014 
T i | S 5 S i ^ i | p e i i i ^ we het geschatte effect van de Rijksbezuinigingen in 
J0l3fei| 2i i4| j^endmeh.^^^^ van 6,9 miljoen euo). Inmiddels zijn de effecten van 
g:|ijybezuiriigirigen opgenomen in de junicirculaire en verwerkt in het meerjarenbeeld. Het effect 

^ »jfebe|uinigingerf komt daarom niet afzonderlijk meer terug enjanveryaj le^ 
lappoittegej 

Nieuw in deze vierde recessie-rapportage 

16. Besteedbaar rekeningresultaat VGR 2012-1 
In Voortgangsrapportage 2012-1 hebben we aangegeven een besteedbaar rekeningresultaat te 
verwachten van 4,3 miljoen euro. Omdat de junicirculaire nog niet beschikbaar was bij het opstellen 
van VGR 2012-1, is hiermee in het resultaat van VGR 2012-1 geen rekening gehouden. 
Doorrekening van de junicirculaire leidt voor 2012 tot een nadelig effect van 1,5 miljoen euro. 
Daarnaast heeft uw raad bij de rekening door middel van een amendement besloten dat het 
kinderfonds armoede niet wordt afgeroomd voor een bedrag van 450 duizend euro. Omdat deze als 
dekking was meegenomen in de begroting 2012 verlaagt dit het (besteedbaar) resultaat met 450 
duizend euro. Daarmee resteert een verwacht besteedbaar resultaat 2012 van 2,35 miljoen euro. 

In de VGR 2012-1 is er een aantal risico's benoemd met betrekking tot het resultaat over 2012. Een 
aantal effecten is verwerkt in deze recessie rapportage (effecten Lente akkoord en nadeel 
Damsterdiepgarage). Voor het risico bij het participatiebudget hebben we maatregelen genomen. De 
volgende risico's gelden nog: _ ^ 
• Een risico van 3 miljoen euro bij de uitvoering ^ n T p w e H u | § ? l n h^ pesultaat ovei 

2012 is rekening gehouden met de toekenning van een meerjarig aanvullende uitkering (RilAy 
De definitieve toekenning van de MAU hebben we nog niet ontvangen; 
Risico op terugvordering BDU/SIV van 1 miljoen euro in verband met een mogelijk onvolledige 
afrekening. ^ 
Daar komt een risico bij met betrekking tot de inzet van de reserve Weerwerk. In de begroting 
2012 is 600 duizend euro van deze reserve ingezet. Bij de begroting 2012 is het besluit genomen 
de reserve van de stichting WeerWefk op te heffen en vrij te laten ten gunste van het concern. 
De vrijvallende middelen zijn ingezetter dekking van de begroting 2012. Het ging oni een bedrag 
van 600 duizend euro. Inmiddels is duidelijk d a t ^ r j p r a ^ ^ 

17. iederz 
Bij de begroting 2012 verwachtten we voor 2013 een nadelig resultaat bij iederz van 9 miljoen euro. 
Dit werd volledig veroorzaakt door het verschil tussen onze kosten per SW plaats en de van het Rijk 
ontvangen subsidie hiervoor (subsidieresultaat). Het verwachte uitvoeringsresultaat voor 2013 was 
neutraal, Voor 2013 is 4,5 miljoen euro extra beleid beschikbaar gesteld voor iederz. Samen met de 
reguliere bijdrage in de begroting 2013 van 3,2 miljoen euro komt het beschikbare budget voor 
iederz uit op 7,7 miljoen euro. Daarmee resteerde bij de begroting 2012 een tekort van 1,3 miljoen. 
Hiervan is in de begroting 2012 aangegeven dat dittekort jn^gt^^ 
opgelost. 

Actualisatie van het financiele beeld voor iederz leidt tot een verwacht nadeel van 8,7 nniiljoeri|eurdjiO 
2013. Dit bestaat uit een nadelig subsidieresultaat van 6,5 miljoen euro en een nadelig 
uitvoeringsresultaat van 2,2 miljoen euro nadelig. 
Het subsidieresultaat is met 2,5 miljoen euro verbeterd ten opzichte van de prognose van vorigjaar 
Dit komt onder andere doordat de korting op de SW-subsidie vanaf 2013 van de baan is. D a a m j ^ 
blijft de subsidie het peil van 2012 blijft. Dit effect wortit echter deels ongedaan gemaakt doo'r,iei 
stijging van de pensioenpremie met ingang van januari 2012. Daarnaast hielden we vorigjaar 
rekening met een salarisverhoging voor SW personeei. Voor het huidige beeld gaan we uit va | 
handhaving van het salarlsniveau van 2012. 



De verslechtering van het uitvoeringsresultaat van 2,2 miljoen euro ontstaat door minder 
inbesteding vanuit het participatiebudget als gevolg van de bezuinigingen op het participatiebudget 
Daarnaast leidt de focus op detachering tot omzetveriies bij werkleerbedrljven. Op langerejermijrj 
dient dit^te worden opgevangen door vermiridering van (overhead)kosten. 

Het beschikbare budget voor iederz in 2013 is 7,4 miljoen euro. Daarmee resteert een tekort van 1,3 
miljoen euro. Zoals we in de begroting 2012 hebben aangegeven dient dit tekort te worden opgelost 
door middel van efficiencyw/inst. In het overzicht met tekorten hebben we daarom vooralsnog pnri 

18. WMO 
In voorgaande jaren was sprake van een overschot aan WMO middelen. Daarom is bij de 
bezuinigingstaakstelling 2011-2014 een bezuinigingstaakstelling opgenomen van 1,9 miljoen euro] 
Vervolgens heeft het Rijk in 20111,5 miljoen euro bezuinigd op de integratie uitkering WMO. De 
totale taakstelling komt daarmee op 3,4 miljoen euro. 
Ter compensatie is in de begroting 20111,0 miljoen euro en in de jaren 2012-20141,7 miljoen eur| 
extra beleidsmiddelen beschikbaar gesteld: 

Taakstelling bezuinigingen 2011-2014 
Rijksbezuiniging integratie uitkering 
Totale taakstelling WMO 

Extra beleidsmiddelen WMO 

in 2011 is de taakstelling op de WMO voor een bedrag van,l,l miljoen euro niet gehaald. Bij d j 
rekening 2011 is dit tekort meegenomen bij de dekking van het totale tekort over 2011. In de 

1.900 
1.500 
3.400 

1.000 

1.900 
1.500 
3.400 

1.700 

1.900 
1.500 
3.400 

1.700 

1.900 
1.500 
3.400 

1.700 

1,900 
1,500 
3.400 

. 

1.900 
1,500 
3.400 

_ 

Voortgangsrapportage bezuinigingen heeft uw college aangegeven de niet gerealiseerde taaksteljijig 
in 2011 ten laste vande WMO middelen in 2012 te brengen. Dit voorstel is door de raad niet 
overgenomen. Omdat dit nog niet in de begroting was verwerkt, leidt dit niet tot een financie^ 
knelpunt, 
Bij de bespreking van de Voortgangsrapportage bezuinigingen in de raad is wel aangegeven dat eeg 
deel van het tekort over 2011 uit de reserve WMO gedekt had kunnen worden. Dit biedt de _^ 
mogelijkheid een deel van de WMO reserve alsnog in te zetten voor het tekort over 2011. Daarmei 
kan de onttrekking aan de AER bij de rekening 2011 worden veriaagd. De reserve WMO is onderdefj 
yan.het weerstandsvermogen. Wanneer deze middelen worden ingezet yoor het tekort, moet het 
weerstandsvermogen hiervoor worden aangevuld. 

In de begroting 2012 is een deel van de totale taakstelling van 3,4 miljoen euro ingevuld. Er r e s t e ^ l 
nog een taakstelling van 1,3 miljoen euro opgenomen." Hiervan verwachten wij bij 
Voortgangsrapportage 2012-i in 2012 1,15 miljoen euroterealiseren. Er wordt in 2012 dus een 
nadeel van 150 duizend euro venwacht Daarnaast leidt de junicirculaire tot een lagere integratie 
uitkering WMO van 0,1 miljoen euro. Daarnfiee resteert er in 2012 een tekort yan 0,25 miljoen eu§ 
die binnen VViviO budgetten moet worden opgelost. 

Een deel van de taakstelling wordt in 2012 incidenteel of niet gerealiseerd. Dit moet in 2013 alsnog 
gerealiseerd worden. Daarnaast moeten de volgende taaksteHmgen nog gerealiseerd worden; 

verlagen integratie uitkering met 168 duizend euro; 
bezuiniging eigen bijdrage jaarschijf 2013 van 125 duizend euro; 
verschuiving huishoudelijke hulp 65 duizend euro. _ 

We streven ernaar de taakstelling In de begroting 2013 binnen de VYMO op te vangen. We komeî  
hier in.de begroting op terug,; 

http://in.de


19. Overige knelpunten begroting 2013 
In de begroting 2013 zal een aantal knglpunten nioeten wprdgn gpgelpst. Hf t gaa|;dnjclerlndet;e om^ 

SNN " " " " ^ ~ ^ ~ " " " " ""'"''"^ 
Noodopvang asielzoekerisl^ 
Armoede en minimabeleld|^ 
Luchtbehandelingssysteem Oosterpoort; 
Ruimte voor de binnenstadj 
Groningen Bereikbaar.̂  

In de begroting geven we aan hoe we met deze knelpunten Willen omgaan. Vooralsnog-hpiideiriwei 
in 2013 en 2014 rekening rhet een bedrag van 2,5 rniljoen euroj 

20. Nieuwe Rijksbezuinigingen 
In de junicirculaire 2012 zijn de effecten van het Lenteakkoord verwerkt. Het Lenteakkoord bevat een 
pakket aan maatregelen van 12 miljard euro. Daarnaast is in het Lenteakkoord besloten twee van de 
drie decentralisaties vooriopig niet in te voeren (Wwnv en begeleiding van AWBZ naar WMO). De bij 
deze decentralisaties ingeboekte besparingen (opiopend tot ongeveer 1,2 miljard in 2015) zijn 
hiermee vooriopig teruggedraaid. In het Lenteakkoord zijn maatregelen opgenomen die na 2013 
jdeels worden teruggedraaid (de BTW verhoging wordjjwanaf 20^^ 
gecpmpenseerd via de Irikomstenbelasting)! 

Wle jun l raming van het CPB blijkt dat het begrotingstekort van het Rijk ^j|^j.|yg^g|^g|"j^^2g|j:^g|| 
vanuit het Lenteakkoord), behalve in 2014, meerjarig onder de -3% norm vanuit Europa blijft\ 
Gemeenten worden wel gewaarschuwd rekening te houden met mogelijke extra 
bezuiningsnnaatregelen van een nieuw kabinet. Op 15 juni is het advies van de Studiegroep 
begrotingsruimte^ verschenen. De belangrijkste conclusie van deze studiegroep is dat vpor gezond 
overheidsfinancien het noodzakelijk is in de periode tot 2017 een extra pakket van 
saldoverbeterende maatregelen te treffen van 20 miljard euro. Een eventueel extra pakket aa^ 
maatregelen komt boven op de 12 miljard euro vanuit het Lenteakkoord. Nieuwe Rijksbezuinigjngeo 
zullen waarschijniijk vanaf 2014 of 2015 effect hebben op ons meerjarenbeeld. 

Hoe groot de omvang van dit pakket zal zljn valt en hoe deze doorwerkt naar het gemeentefonds is 
op dit moment moeilijk in te schatten. Nieuwe Rijksbezuinigingen zullen waarschijniijk vanaf 2014 of 
2015 effect hebben op ons meerjarenbeeld. Omdat we op dit moment nog geen goede inschatting 
kunnen maken zetten we deze post op pm. 

3. Opgave 

Het tekort komt op basis van de huidige inzichten uit op 12,7 miljoen euro. De benodigde aanvulling 
yan het weerstandsvermogen voor een ratii:^ van 0,8 is 62,1 miljoen euro. Een totale opgave van 74,7 
miljoen. Daarnaast komen we bij de begroting terug op de benodigde dekking voor de Floriade van 
10 miljoen euro en 3 miljoen euro weerstandsvermogen als gevolg van gemeentelijke risico's bij de 
Floriade. 

^ Het begrotingstekort volgens de raming van het CPB is 2,9% in 2013, 3,1% in 2014, 2,7% in 2015, 2,8% in 2016 
en 2,6% in 2017. 
^ In deze studiegroep zijn naast het CPB en DNB, ambtenaren vertegenwoordigd van de verschillende 
ministeries. 


